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Екофилм Статукво Иновация

Стр. 19

4 дни безплатни прожекции
на „Последната секунда”

Стр. 6

КС отряза омбудсмана
за банките

Стр. 23

Левски пуска мачовете
в интернет

Стр. 11

Борис Цветков за недостига
на места в забавачките
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Тенденция

По-богатите региони
в Европа искат да се отцепят

Стр. 10

Тревожно

Държавата дава драстично
малко пари за психиатриите

Стр. 5

Рейтингът на кабинета се е
сринал до едва 18%. Това по-
казват данните от септемврий-
ското проучване на “Алфа
Рисърч”. За първи път от ман-
дата на това правителство
почти всеки втори българин,
или около 45%, декларира не-
гативно отношение към дей-
ността му.

Социолозите отчитат, че за

Рейтингът на кабинета
се срина до 18%

Няколко
ÄÓÌÈ

Павлета
ДАВИДОВА

Едва 18% от българи-
те са доволни от дей-
ността на кабинета, за-
явиха вчера от “Алфа
Рисърч”. В същото време
обаче твърдите под-
дръжници на ГЕРБ са се
свили до 21.4 на сто. Една
почти незабележима раз-
лика от 4 процента меж-
ду тези, които са довол-
ни от управляващите, и
онези, които чинно ще да-
дат гласа си... за точно
тези управляващи.

Може ли да си нещас-
тен, недоволен, беден и
незадоволен, а най-мазо-
хистично да искаш ситу-
ацията да не се променя
и да подкрепиш на избори
тези, които в една или
друга степен носят вина
за това? Или пък може би
тези 4% вечер преди ля-
гяне си повтарят като в
мантра “Гръм никога не
пада два пъти на едно и
също място” с идеята, че
нещата няма как да ста-
нат по-зле?

Все едно да си поръ-
чаш втора порция от
вкисната супа, да я пла-
тиш, че и бакшиш да ос-
тавиш. Защото, когато
си недоволен от това,
което ти се случва, ко-
гато мислиш, че управля-
ващите не си вършат ра-
ботата, когато знаеш,
че кабинетът не само че
не ти улеснява живота,
а го усложнява... Няма
как да не ти нагарча в
устата. Обаче има едни
4%, които явно са гото-
ви да си платят за нека-
чествената услуга с още
4 години мъки. Или може
би ГЕРБ са успели да убе-
дят пешките си, че
трябва да се гласува, за-
щото някой някъде е на-
редил: “Така казах”.

Тъжно, но въпреки ан-
типатиите си към сегаш-
ните управляващи някои
хора са готови да отидат
при урните и да си ги из-
берат отново. Признак на
свободна воля или на при-
миренческо его? 4% още
се лутат между двете.

67 на сто от хората смятат, че политиката на правителството
дава шанс само на близки до властта кръгове и фирми

Вкисната
супа
с бакшиш

първи път недоверието към Бой-
ко Борисов надхвърля доверие-
то - 37% недоверие към 32 на
сто, които му вярват. Девет от
дванадесетте ключови полити-
ки на правителството се опре-
делят като неуспешни. Над 70
на сто са недоволни от иконо-
мическата, социалната, здрав-
ната и подоходната политика.
Падат личните рейтинги на поч-

ти всички министри. Влошават
се оценките за бизнес средата.
Делът на хората, според които
в страната се налагат правила
за правене на бизнес, които
дават шанс само на близки до
властта кръгове и фирми, нара-
ства до 67%. 86% определят
като неуспешна политиката по
доходите. Симеон Дянков и
Тотю Младенов са министрите с

най-много слаби оценки.
За последните три месеца

подкрепата за ГЕРБ спада от
22,3% до 21,4%. В селските
райони управляващите от-
стъпват позиции на БСП и ДПС.
Още по-сериозен проблем е
свиването на ядрото от твърди
симпатизанти, сигурни в своя
вот за ГЕРБ.

Така посрещнаха германския канцлер
Ангела Меркел вчера в Атина

Стр. 2

Стр. 4

√Î‡‚ÌËˇÚ ‡ıËÚÂÍÚ Ì‡ —Ó-
ÙËˇ ÌÂ ËÁÍÎ˛˜‚‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ
ÌÂ„Ó ‰‡ ·˙‰Â ËÁÌÂÒÂÌ‡
Í˙Ï ÔÛÌÍÚ Á‡ ‚ÚÓË˜ÌË
ÒÛÓ‚ËÌË.

ИДЕ ЛИ ОТНОВО ТАКСА
„ЕЛЕКТРОМЕР”?

Стр. 13

Снимка БГНЕС

ОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщината
разтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревожена
за за за за за пппппаметникааметникааметникааметникааметника
на Царна Царна Царна Царна Цар
ОсвободителОсвободителОсвободителОсвободителОсвободител

ОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщината
разтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревожена
за за за за за пппппаметникааметникааметникааметникааметника
на Царна Царна Царна Царна Цар
ОсвободителОсвободителОсвободителОсвободителОсвободител

ОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщината
разтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревожена
за за за за за пппппаметникааметникааметникааметникааметника
на Царна Царна Царна Царна Цар
ОсвободителОсвободителОсвободителОсвободителОсвободител

ОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщината
разтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревожена
за за за за за пппппаметникааметникааметникааметникааметника
на Царна Царна Царна Царна Цар
ОсвободителОсвободителОсвободителОсвободителОсвободител

ОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщинатаОбщината
разтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревоженаразтревожена
за за за за за пппппаметникааметникааметникааметникааметника
на Царна Царна Царна Царна Цар
ОсвободителОсвободителОсвободителОсвободителОсвободител



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

2 СРЯДА 10 ОКТОМВРИ 2012

България

Д

В

СЪОБЩЕНИЕ СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО
В БЪЛГАРИЯ

ВИПУСК 1962 НА АНГЛИЙСКАТА
ГИМНАЗИЯ - СОФИЯ ПРАЗНУВА СВОЯ

50-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ

НА 12 ОКТOМВРИ, ПЕТЪК, ОТ 16,30 ЧАСА

В РЕСТОРАНТ „АРИАНА” ДО НАЦИОНАЛ-
НИЯ СТАДИОН “ВАСИЛ  ЛЕВСКИ”.

Днес, 10.10.2012 г. от 17,00 часа на ул.
„Славянска” № 6 се провежда творческа
среща-разговор с ръководството на сп.
„Пламък” по повод на новия брой - 3,
посветен на Славянското дружество в
България.

Водещи на срещата са поетите: Геор-
ги Константинов и Драгомир Шопов.

БСП готова да допълни
въпроса за референдума
Хората трябва да бъдат питани дали са съгласни АЕЦ „Белене”
да се изгради с държавно участие, смятат в левицата

СТАНИШЕВ:
РЕГИОНАЛНИТЕ
ЗАПЛАТИ СА ГАВРА
С ХОРАТА

Идеята за регионални минимални
заплати е гавра с хората извън
столицата, заяви Сергей Стани-
шев. Според него това е поредни-

ят абсурд на управляващите, защото
така ще се задълбочат регионалните
различия и обезлюдяването на страна-
та. Не стига, че тези хора живеят с по-
голяма безработица и с по-лоша инфра-
структура, сега искат да им намалят и
заплатите, коментира Станишев и
допълни, че сриването в доверието към
ГЕРБ не е случайно. “Това е тотална
гавра и подигравка с гражданите,
защото се нарушава основен принцип -
равно заплащане за равен труд и равни
права на българските граждани”, кате-
горичен бе президентът на ПЕС.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВАМария НИНОВА

От проведените избори в десет населени
места гласувалите с валидни бюлетини са 6565
души - за БСП са гласували 2964, или 45% от
гласувалите, за ГЕРБ - 1919, или 29%, ДПС -
694, или 10,5%. Това съобщи организационни-
ят секретар на НС на БСП Красимир Янков. Той
отново даде ясно да се разбере, че БСП ще се
противопостави на модела и методите на ГЕРБ
за провеждане на избори. В неделя имаше сим-

биоза на мутренски методи, административен
и властови натиск, за да се постигне от управ-
ляващите определен резултат, каза Янков. Той
показа снимки на известния в Хърлец Ангел
Попов по прякор Главестия, който в изборния
ден малтретира на публично място общински
съветник от БСП. Попов разговаря с полицаи-
те, които трябва да охраняват изборния процес
до избирателните секции, каза Янков.

НА ЧАСТИЧНИ ИЗБОРИ ЗА БСП
СА ГЛАСУВАЛИ 45%, ЗА ГЕРБ 29%

П
оради многото спе-
кулации с въпроса
за референдума от
БСП заявиха готов-
ност питането да

бъде до-пълнено. Това съоб-
щи зам.-председателят на
партията Янаки Стоилов вче-
ра. “Към въпроса “Да се раз-
вива ли атомната енергетика
в Република България чрез
изграждане на ядрена цент-
рала на площадка “Беле-
не”?” сме съгласни да се до-
бави “с държавно участие”,
заяви Стоилов. На това
до0пълнение социалистите
са готови, за да стане ясно
какви са ангажиментите, а от-
там и кой ще се ползва от
резултатите на този проект.

“Изглежда липсата на
компетентност кара управля-
ващите да бягат от прякото
ангажиране с този проект и
не е тайна, че от един час-
тен проект могат много по-
лесно да се договарят част-
ните условия на тези, които
участват в неговото управле-
ние. Това е отликата и ние
не искаме тя да бъде загубе-
на, а искаме да бъде разбра-
на от българските граждани”,
каза Стоилов. Според него
след дискусиите в последни-
те седмици управляващите са

видели, че ще е трудно да
бъде отхвърлена идеята за
изграждането на нова атом-
на електроцентрала. Това ги
накара да представят проек-
та като изцяло частна иници-
атива, към която трябва да се
приобщят заинтересовани
инвеститори и държавата да
се дистанцира от него, комен-
тира Стоилов.

Сергей Станишев за по-
реден път заяви, че за леви-
цата смисълът от изгражда-

нето на втора атомна цент-
рала е тя да е с преоблада-
ващо участие на държавата.
51% участие на държавна
компания, за да могат печал-
бите да влизат в страната за
благото на гражданите, заяви
той. Частникът гледа макси-
мална печалба и максимален
свой интерес и когато я няма
държавата, това трудно може
да бъде компенсирано, аргу-
ментира се лидерът на БСП.
При тази схема с частния
собственик лесно могат да
бъдат уредени дялови учас-
тия на някои политици от уп-
равлението, категоричен бе
Станишев. Той заяви, че има
сериозни основания да се по-
дозират далавери от страна
на ГЕРБ около участието на
американския инвеститор.

Социалистите представи-
ха и времеви график на фа-
зите по изграждането на
АЕЦ “Белене” и работата,
която е трябвало да свърши
ГЕРБ. ДУМА ще пусне целия
график с подробно обясне-
ние в утрешния брой.

Когато
държавата не
се ангажира с
участие в
такива големи
проекти като
АЕЦ “Белене”, по-
нататък тя има
много по-малки
възможности и
да контролира
реализацията им,
и да определя
финансовите
условия, заявиха
социалистите

Допълнителни неразрешени бонуси към заплатата
си са получавали членовете на Комисията за отнемане
на незаконно придобито имущество, известна като “Ко-
ларов”, стана ясно от проверка на Сметната палата.
Инспекцията е установила, че от 1 януари 2010 г. до 30
септември 2011 г. членовете са получавали допълнител-
ни пари в нарушение на правилата. В доклада на Смет-
ната палата е посочено, че председателят на комисията
и двама от членовете й са получавали незаконосъоб-
разно допълнителни възнаграждения за стаж и профе-
сионален опит, които са в разрез с приетите вътрешни
правила за работната заплата и надвишават определе-
ните лимити. Бонус е бил предвиден за още един човек
в комисията, но не бил разписан и не е стигнал до него.
От Сметната палата препоръчват да се спре изплаща-
нето на договорените суми. След проверката се оказва,
че в комисията “Коларов” са си раздавали бонуси и за
работа с класифицирана информация, което е абсолют-
но незаконно, защото сума за такава дейност е включе-
на в заплатите им. Най-голямото перо в бюджета на
комисията са заплатите - около 3 млн. лв. годишно.

Алфа Рисърч:

ППППП
ривържениците
на кабинета са
спаднали до 18
процента. Това

Само 18% подкрепят кабинета

показват данни от про-
учване на агенция “Алфа
Рисърч”, обявени вчера.

За първи път от ман-
дата на настоящото пра-
вителство почти всеки
втори българин (45%)
декларира негативно от-
ношение към дейността
му. Също така за първи
път недоверието към
Бойко Борисов над-
хвърля доверието - 37%
недоверие към 32 на сто,
които му вярват.

Девет от 12-те ключо-
ви политики на прави-
телството се определят
като неуспешни. Над 70

на сто са недоволните от
икономическата, социал-
ната, здравната и подо-
ходната политика. Спад
е налице и в личния
рейтинг на почти всички
министри. Изключение
прави регионалният ми-
нистър Лиляна Павлова.

Влошават се оценки-
те за бизнес средата.
Делът на хората, според
които в страната се на-
лагат такива правила за
правене на бизнес, кои-
то дават шанс само на
близки до властта кръго-
ве и фирми, нарастват до
67%.

Най-значим е спадът
в личния рейтинг и съот-
ветно най-високо е нео-
добрението към  минис-

трите, чиито ресори за-
сягат пряко преоблада-
ващата част от гражда-
ните - Симеон Дянков
(спад 14%), Десислава
Атанасова (спад 10%),
Цветан Цветанов (спад
7%), Тотю Младенов
(спад 5%). За граждани-
те критичният фокус в
дейността на кабинета е
политиката по доходите,
която 86% определят
като неуспешна, затова
Симеон Дянков и Тотю
Младенов събират най-
много слаби оценки.

За последните три ме-
сеца подкрепата за ГЕРБ
спада от 22,3% до 21,4%.
В селските райони управ-
ляващите отстъпват по-
зиции на БСП и ДПС.

По-сериозният проблем
пред управляващите е
свиването на ядрото им
от твърди симпатизан-
ти, сигурни в своя вот
за ГЕРБ, сочи изслед-
ването.

Подкрепата към со-
циалистите спада от
18,4% през юни до 16,1%
през септември. Според
“Алфа Рисърч” към мо-
мента на провеждане на
проучването очакваният
избор на Сергей Стани-
шев за лидер на ПЕС
не е променил същест-
вено общото доверие
към него (20%), но е
повлиял положително
върху по-силната консо-
лидация на твърдите
леви симпатизанти.

Вицепремиерът и министър на финансите Симеон
Дянков е заявил вчера на заседанието на Национал-
ния съвет за тристранно сътрудничество, че се отказва
от идеята за различна минимална работна заплата по
региони. Това съобщи пред журналисти президентът
на КТ “Подкрепа” Константин Тренчев. Други две идеи,
които Тренчев определи като екзотични и смята, че
трябва да се забравят, са данъкът върху лихвите на
депозитите и облагането на пенсиите. От конфедера-
цията са изразили остра позиция по отношение на
БАН, за която не е осигурено допълнително финанси-
ране за заплати от 11 млн. лева. Според Тренчев БАН
има институти, които трябва да претърпят промени, но
и такива като институтите по микробиолия и този за
слънчевите технологии, за които трябва да бъде осигу-
рено допълнително финансиране.

НЕЗАКОННИ БОНУСИ И ЗА
КОМИСИЯТА „КОЛАРОВ”

ДЯНКОВ СЕ ОТКАЗА ОТ
ИДЕЯТА СИ ЗА ЗАПЛАТИТЕ
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Èçãðàæäàíåòî íà àòîìíà öåíòðàëà
íå å êàòî äà ïîñòðîèø êóðíèê
èëè 5 êì ñåëñêè ïúò
è äà ìó ðåçíåø ëåíòè÷êàòà‘ Сергей Станишев коментира изказванията на министри защо

неговото правителство не е подписало договора за „Белене”

Сергей Станишев:

Ще търсим отговорност
за безобразията
Активът на партията трябва да се мобилизира и да мотивира
хората да гласуват за нас, препоръча лидерът на БСП

ългарската социалистическа
партия ще търси отговорност
за безобразията на сегаш-
ните управляващи веднага
щом вземе властта след пар-

Павлета ДАВИДОВА
Александър СИМОВ

приближените си”, категоричен бе той.
Соцлидерът изрази опасенията си, че
управляващите ще се опитат да опоро-
чат изборния процес, така както се
получи при последните избори. Това
не е проблем на БСП, а на държавата
- изборният процес в страната е далеч
от европейските практики, изтъкна той.

Станишев ще използва поста си
като лидер на ПЕС, за да осигури на-
блюдатели от европейските институции
и страни, които да следят изборите, и
обеща да направи всичко по силите
си, за да осигури честен вот. “Видно е,
че властта не желае честни и свобод-
ни избори. Властта е самоцел за
върхушката на ГЕРБ и за приближени-
те до нея кръгове. Те ще направят всич-
ко за нея и това е заплаха за Бълга-
рия”, обобщи Станишев. Той определи
само две възможности пред българите
- свободата или ГЕРБ.

Мощни ръкопляскания и викове “По-
беда” огласяха зала 3 на НДК няколко
пъти в подкрепа на социалистите, спе-

челили изборите от раз в община
Хърлец, село Батак и Калофер. “Щаст-
лив съм, защото ГЕРБ не е спечелил
на първи тур в нито едно от населени-
те места, където имаше частични избо-

ри. В Калофер нашият кандидат за кмет
Румен Стоянов спечели с 88% дове-
рие, а кандидатът на ГЕРБ има едва
3%. Методите, които използват ГЕРБ,
вече не дават резултат. В Хърлец се
опитаха да приложат добре познатите
им методи за избори - с докарване на
мутри, използване на кмета, с обеща-
ние за работа в Козлодуй, с лъжи, на-
тиск и страх и пак не им се получи”,
изтъкна лидерът на БСП. Той отбеляза,
че се наблюдава целенасочен процес
на опростачване като стил и вкус в
обществения живот. “На този тип власт
й трябва общество от непросветени
хора, които тънат в мизерия, защото
така няма да имат време да надигнат
глава. От непросветени, лесни за ма-
нипулиране, за да може, когато вождът
каже “а”, те да повторят “а”, предупре-
ди Станишев. Той призова социалисти-
те да подкрепят и Стефан Данаилов,
тъй като напоследък манипулациите
спрямо него са зачестили. Според ли-
дера на БСП няма нищо случайно в

атаките срещу един от авторитетите на
партията, който винаги е имал пози-
ции, които отстоява.

“Долу мутрата Борисов”, извика глас
сред около хилядата социалисти, които
бяха дошли на срещата. Станишев от-
беляза, че хората, макар и недоволни
от ГЕРБ, все още не са готови да под-
крепят БСП. Той заръча на съпартийци-
те си да работят по-усилено и да моти-
вират хората да гласуват за левицата.

Повече инициативи,
събития и срещи с хората

препоръча соцлидерът. Според него
БСП трябва да извлече поуките, натру-
пани при събирането на подписи за
референдум за АЕЦ “Белене”. Той
отхвърли идеята на симпатизант от пуб-
ликата за създаването на телевизионен

още не са готови да гласуват за нас.
Трябва да ги мотивираме”, призова той.
Според него социалистите трябва да
направят всичко възможно, за да не
допуснат втори мандат на ГЕРБ и да
успеят да върнат надеждата на хората.

Лидерът на БСП обобщи за първи
път най-спешните ходове, които трябва
да се направят след смяната на власт-
та. Според него бъдещето управление
се нуждае от план за първите сто дни,
след това от ясна програма за първата
година. Няма да действаме безцелно и
хаотично, защото наследството ще е
ужасно тежко, сподели той. Соцлидерът
изчисли, че  българинът задлъжнява с
680 лв. в резултат на сегашното управ-
ление, а пък хаосът в енергетиката
покрай АЕЦ “Белене” ще струва 5000
лв. на човек в следващите 15 години.
Въпреки това Станишев декларира, че
ако вземе властта, няма да се оправда-
ва с наследството, а веднага ще се
хване за работа.

Сергей Станишев призова столична-
та организация на БСП да се мобилизи-
ра и да даде своя принос в бъдещата
победа. ГЕРБ управляват София от 2005
г., а през това време не са свършили
абсолютно нищо, разкритикува партия-
та на Борисов лидерът на левицата. Той
припомни, че ГЕРБ няколко пъти прави
първи копки на завода за боклук, но
такъв все още няма, както и това, че
бездомните кучета са проблем, който
общината изобщо не може да реши.

От изказването на Станишев стана
ясно, че

БСП ще иска да се намали
прагът за валидността

на референдумите

Според сегашния закон допитване-
то е валидно, ако в него са участвали
поне толкова, колкото са гласували на
последните парламентарни избори, и
е успешно, ако положително са отго-
ворили поне половината от гласували-
те през 2009 г. Активността в изборния
ден бе повече от 4 млн. души. “Не е
нормално един парламент да се изби-
ра с 40-50% активност, а половината
от него да са достатъчни за избор на
правителство, а за референдума да има
други правила”, обясни лидерът на БСП.

Снимки Мариета ТОМОВА

Станишев призова столичните социалисти
да се активизират за победа на изборите

Много млади хора дойдоха за срещата с президента на ПЕС

Председателката на столичната организация на БСП
Анна Янева бе доволна от организацията на събитието

канал на БСП. Според него няма нужда
да се започва от нулата подобна ини-
циатива, която ще струва много и ще
има неясен политически ефект.

Лидерът на БСП използва възмож-
ността и да подреди задачите на леви-
цата за парламентарните избори.
“Тези, които не могат да дишат ГЕРБ,

Лидерката на градската организа-
ция на БСП в София Анна Янева пък
призова столичните социалисти да из-
ползват своя опит и да допринесат за
успеха на изборите. Според нея пози-
цията на Станишев в ПЕС гарантира
добро бъдеще не само на партията, но
и на цялата страна.

Б
ламентарните избори през 2013 г. Та-
кава закана отправи в понеделник ве-
чер лидерът на БСП и президент на
ПЕС Сергей Станишев пред столични-
те активисти на партията. На срещата,
която мина под мотото “Победата за-
почва от София - солидарни с хората”,
се събраха над 1000 души, които дис-
кутираха основните теми и проблеми
на деня.

Соцлидерът бе категоричен, че

втори мандат на ГЕРБ
ще бъде пагубен

за страната, а основна цел на БСП ще
е да бъде единствената ясна опозиция
на “този режим”, която да върне на-
деждата на хората и вярата им в чест-
ните избори и демокрацията.

Станишев анализира, че ГЕРБ не
са ефективни в управлението на стра-
ната, в осигуряването на работни мес-
та и икономически растеж, нито в осъ-
ществяването на социална политика.
“За тях това са второстепенни неща. Те
са ефективни в контрола и упражнява-
нето на власт в свой интерес или на
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На 20 и 21 октомври 2012 г. от 9,00 часа на
ул. „Позитано” № 20 ще се проведат

Фестивалите са посветени на 175 години от
рождението на Васил Левски; 130 години от рож-
дението на Георги Димитров; 135 години от нача-
лото на Руско-турската освободителна война и 95
години от Великата Октомврийска революция.

От Организационния комитет
на фестивалите

Тринадесетият фестивал
на патриотичната и антифашистка

песен „СРЕБЪРНИ ЧУЧУЛИГИ”
и Десетият юбилеен фестивал

на фронтовата песен „АЛЬОША”.

Снимка БГНЕС

По време на пресконференцията в Камарата на строителите бяха показани
архивни снимки на паметника

И в общината потресени
заради паметника
на Цар Освободител
Не е изключено парче да бъде откъртено и изнесено към пункт за
вторични суровини, заяви главният архитект на София Петър Диков

Начинът, по който се реставрира па-
метникът “Цар Освободител”, е ван-
дализъм, потвърди вчера позицията
си проф. Минеков по БиТиВи. Цялата

А

вина за това, според него, носи Вежди
Рашидов. Според Минеков паметникът
вече е технологично унищожен, тъй като
реставрацията би трябвало да се прави в
специални лаборатории, а не на двора
между камъните. Той ще потърси контакт с
фондация “Поколение”, за да обясни какъв
според него е технологичният проблем.

Минеков настоява да знае името на
учения от БАН, позволил рязането на кра-
ката на паметника с ъглошлайф. Вчера
стана ясно, че вече са готови калъпите за
новите крака на коня, които ще бъдат под-

силени със стоманена конструкция.
Според скулптора реставрацията реал-

но струва 100-150 000 лева. Професорът
предполага, че тази сума ще бъде дадена
на реставраторите, а останалите предвиде-
ни по проекта пари щели да бъдат “прибра-
ни”. Според художника унищожението на
паметника трябва да бъде обект на провер-
ка на прокуратурата.

Реставраторите обаче определиха ата-
ката като политическа. Архитектът Любо-
мир Петров, който е координатор на проек-
та, каза, че възстановяването на целия
комплекс на паметника може даже да
надхвърли предвидените средства, защото
конструктивно дейността се оказала по-
сложна от очакваното.

з също бях потре-
сен от снимките на
мястото, на което се
намира сега скулп-
турата на Цар Ос-

Безплатни занимални за децата от IV клас ще има от септември
идната година, обяви вчера просветният зам.-министър Милена Дамя-
нова. За трите месеца след септември 2013 г. за целта в бюджета ще
има 4,4 млн. лв., твърди тя. Прогнозата е да се възползват около 28 000
деца, а диекторите ще бъдат длъжни да осигурят целодневните зани-
мални. Според Дамянова обхватът на 5-годишните деца в задължител-
ни предучилищни групи се е увеличил с 20%, като данните са за 66%
от общините. Проблемът в София е, че няма достатъчно места в детски-
те градини и училищата. В кв. “Гоце Делчев” обаче две училища били
с изцяло запълнени места, а трето - 121-о училище, било празно. За
техникумите вероятно идната година ще се въведе т.нар. дуална систе-
ма по подобие на германската, като 2-3 дни седмично учениците ще
имат стаж в предприятия, а в останалите ще учат общообразователните
предмети. Това дава добри резултати в Германия, бизнесът моделира
обучаващите се според своите нужди, мотивира се Дамянова. Имало
вече училища, които са въвели такава система. МОМН даде нова от-
срочка за приемането на новия учиблищен закон - това трябва да стане
до края на годината. Имало нагласа просветната комисия в НС да
работи по изключително важния закон в извънредни заседания.

вободител. Основателна е
бележката за сигурността на
паметника. Това заяви вчера
главният архитект на София
Петър Диков. Според него си-
туацията със съхранението на
паметника е сериозен про-
блем и той ще бъде подробно
обсъден. Ще се мисли и за
охраната, и за начина, по кой-
то се реставрира.

ДУМА припомня, че в не-
деля скулпторът проф. Вели-
слав Минеков сигнализира,
че от месец паметникът стои
зарязан в селски двор без
охрана и никой не го рестав-
рира. Професорът нарече си-
туацията “вандализъм, причи-
нен от държавата”.

Арх. Диков допусна, че не
е изключено някое парче да
бъде откъртено и изнесено
към пункт за вторични суро-
вини например. Той припом-
ни, че подобно нещо е стана-
ло с паметника на Владимир
Димитров-Майстора.

Съмненията отхвърля оба-
че Марин Марков, скулптор и
собственик на леярната в Тре-
бич, където се намира памет-
никът на Цар Освободител.
Според него на мястото има
охрана и камери. Нямаме ни-
какви набези, кражби и про-
блем, не се притеснявайте,
подчерта той.

Инж. Светослав Глосов,
председател на Камарата на
строителите в България, която
заедно със Столичната общи-
на организира дейностите за
реставрация, потвърди, че от
самия паметник и в момента
има липсващи елементи, но
това не е станало сега. Глосов
допълни обаче, че предвиде-
ните средства за реставрация
от 1,2 млн. лева няма да стиг-

нат.
 Зам.-председателят на

КСБ инж. Иван Бойков пък се
опита да иронизира пробле-
ма с думите: “Ще сложим буд-
ка с пазач, ако трябва, до па-
метника”. Той все пак призна,

че има основание за притес-
нение и ще бъдат взети мер-
ки.

Архитект Диков отрече ти-
ражирана информация, че
приближени до управлението
хора искат да построят подзе-

мен гараж на площада. На-
следих такъв проект като гла-
вен архитект, беше внесен за
съгласуване и с писмо МВР
не са дали съгласие заради
сигурността на народните
представители, каза Диков.

БЕЗПЛАТНИ ЗАНИМАЛНИ
ЗА IV КЛАС ОТ 2013 Г.

МВР ОТКАЗА ДА УВЕЛИЧИ ЗАПЛАТИТЕ НА ПОЛИЦАИТЕ
МВР прекрати отношенията си със

Синдикалната федерация на служи-
телите в системата и за пореден път
отказа увеличение на заплатите. Това
стана ясно след извънредно заседа-
ние на Съвета за социално партньор-
ство, по време на което председате-
лят на синдиката Валентин Попов е
получил официално писмено предиз-
вестие от министър Цветан Цветанов.
По време на преговорите ведомство-
то е предложило единствено от 1 яну-
ари 2013 г. да бъде увеличен порци-
онът на служителите с 60 лв., като се

използват заделени 40 млн. лв. Конкрет-
но за увеличение на заплатите по вре-
ме на срещата е била посочена 2015 г.,
без обаче да бъдат поемани никакви
ангажименти. Синдикатите обаче не
приемат това условие и заплашват с
нови протести. Ние сме в състоявие на
протест, обяви Валентин Попов. Към мо-
мента политическото ръководство отказ-
ва да разговаря за промени в Закона
за МВР и затова в неделя в 12 ч. ще
организираме пресконференция, до-
пълни той. Абсолютно обратна теза
изрази по-късно през деня вътрешният

министър Цветан Цветанов. Според
него диалогът с полицейските синди-
кати се подобрявал. Той заяви, че се
търси вариант от бюджет 2013 да се
увеличат доходите на полицаите. Ре-
ално това щяло да се постигне, като
бъде увеличен делът на порциона с
60 лв. и той стане 120 лв. Вицепреми-
ерът неразбираемо добави, че
възможностите са да се увеличат с 5%
работните заплати на всички служи-
тели в МВР, но увеличението на за-
платата ще бъде с приемането на
бюджет 2013.

КАДИЕВ ПИТА
ФАНДЪКОВА
ЗА НЕРЕДНОСТИ
В МЕТРОТО

П
Питане за редица нередности в ме-

трото е внесъл официално в Столичната
община общинският съветник от БСП
Георги Кадиев. В него той дава обезпо-
коителна информация за състоянието на
първия метродиаметър - за течове, зле
поддържана инфраструктура, сериозни
наранявания по релсите. Кадиев при-
помня и сигнали на граждани за лип-
сващи лифтове до всички нива за слиза-
не и излизане от метростанциите, което
затруднява инвалидите, възрастните,
майките с малки деца. Столичани се оп-
лакват и от незавършен вход на метро-
станция “Вардар”, както и от външните
входове на метростанциите “Константин
Величков”, “Вардар” и други, които не са
покрити и се налагат ремонти на стълби-
щата. Кадиев отправя питане за състоя-
нието на първия метродиаметър и кон-
тактната релса, и релсовия път, както и
каква част от него с какви разходи се е
налагало да бъде подменена през по-
следните 3 години. Общинският съвет-
ник пита Фандъкова и дали е вярно, че
поставянето на железния път и контакт-
ната релса е извършвано само от “СК-
13 ТРАНССТРОЙ” АД или от фирмите,
влизащи в това акционерно дружество.
В питането има въпрос и дали “Метро-
политен” ЕАД притежава специализи-
рана пожарникарска техника за преодо-
ляване на евентуални пожари в тунели
или метровлакове.

Удължиха кампанията
за пострадалите от
труса в Пернишко

Националната благотворител-
на кампания за набиране на средст-
ва за подпомагане на пострадало-
то от земетресението население
на Пернишка област ще продължи
до 18 октомври, съобщиха от прес-
службата на Българския червен
кръст. На 11 октомври, обявен от
Обществения съвет към БЧК за
ден в подкрепа на Перник, е орга-
низирано фондонабиране с касички,
разположени на ключови места в
областните градове. Ще има и
плакати - послания на надеждата,
на които гражданите с отпечатък
от дланта си символично ще пода-
дат ръка на пострадалите. БЧК
призовава гражданите да изпра-
тят един SMS на тел. 1255 в 12,55
ч. в подкрепа на пострадалите от
земетресението.

На 25 октомври ще
има решение по дело
срещу Николай Цонев

И последното дело срещу бив-
шия военен министър Николай Цо-
нев приключва. Съдия Иван Коев
насрочи за 25 октомври четенето
на присъдата. Ден по-рано ще бъде
изслушано заключението на назна-
чената допълнителна съдебно-
техническа експертиза на записи-
те от камерите. Вчерашното за-
седание беше отложено за 24 ок-
томври, тъй като защитата на
подсъдимите не е имала до-
статъчно време да се запознае с
въпросното заключение.

3/4 от децата
не си мият ръцете
преди ядене

Родителите все по-често пре-
небрегват личната хигиена на де-
цата си, 3/4 от които дори не
мият ръцете си преди ядене. Спо-
ред изследване малките не са на-
учени да спазват основни правила
за лична хигиена. 40% от децата
на осем години не си мият ръцете
след тоалетна. В същото време
90% от анкетираните родители
не смятат това за проблем, който
може да навреди на здравето на
децата им. Мнозина вярват, че
бактериите и мръсотията дори
са полезни за подрастващите.
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България

Д

ВЪЗПОМИНАНИЕ
На 10.10.2012 г. се навършва 1 година без

о.з. полк. Стоян Сълов
1931 - 2011

роден в с. Срацимир, Видинско,
работил в ОУ на МВР - Варна

От семейството и близките

Служил дълги години
честно, вярно, борбено

и всеотдайно
в българското разузнаване
в защита на националната

сигурност, на
отечеството и за

един по-добър свят!

ПОКЛОН, ДЪЛБОК
ПОКЛОН

ПРЕД ДОСТОЙНИЯ ТИ
ЖИВОТ И СВЕТЛАТА ТИ

ПАМЕТ!
С МНОГО ОБИЧ И ТЪГА!

О Б Я В Л Е Н И Е

Собствениците на поземлени имоти, попадащи в
реализация обект “ПУП - парцеларен план на трасе
на новопроектиран път обект: ПИ 005405, м. Реката,
землище гр. Годеч, община Годеч”, реализацията на
гореописания обект е във връзка с проект “Изграж-
дане на канализационна система с ПСОВ и реконст-
рукция на водопроводната мрежа на гр. Годеч”, на-
миращи се на територията на гр. Годеч, местности:
Царина, Реката, Дашина воденица, Петрова бара, Ца-
рина търне и Царина реката, във връзка със Заповед
щ 437/01.10.2012 г. на кмета на община Годеч, че
дължимото обезщетение на всеки от собствениците
ще се внесе в “УниКредит Булбанк” АД - офис Годеч,
по сметка на община Годеч по силата на чл. 29, ал.
2 от Закона за общинската собственост.

Изплащането на обезщетенията ще започне след
01.11.2012 г.

КМЕТ НА ОБЩИНА ГОДЕЧ:
/Андрей Андреев/

ОБЩИНА ГОДЕЧ - СОФИЙСКА ОБЛАСТ

на основание чл. 25, ал.4 от
Закона за общинската собственост

УВЕДОМЯВАМ

азходите на държа-
вата за психиатрич-
на помощ  са едва 2
на сто от общите
разходи за здравео-

Трима нови академи-
ци бяха избрани вчера в
продължаващото гласу-
ване за нови членове на
БАН. В областта на физи-
ческите науки, в която бе
обявено едно място,
Събранието на академи-
ците е избрало като свой
нов колега чл.-кор. Петър
Кралчевски от Софийския
университет. Във физика-
та конкуренцията в кон- Акад. Петър КралчевскиАкад. Рангел Вълчанов Акад. Пламен Карталов

Избраха още трима нови академици
Велиана ХРИСТОВА курса бе най-голяма -

като кандидати за титла-
та академик бяха номи-
нирани 12 учени.

В областта на общест-
вените науки имаше обя-
вено едно място, но за
жалост не бе избран нито
един от седемте кандида-
ти. Двамата водещи в кла-
сацията - чл.-кореспон-
дентите Васил Проданов
и Иван Ангелов, не са
получили необходимия
брой гласове. В категори-

ята Творци на изкуството
обаче изборът завърши
щастливо. Обявените ме-
ста бяха две. Тук двамата
нови академици са вид-
ният кинорежисьор Ран-
гел Вълчанов и дирек-
торът на Софийската опе-
ра проф. Пламен Карта-
лов. Останалите двама
кандидати, които не бяха
избрани, са проф. Ди-
митър Христов от БАН и
проф. Милчо Левиев, но-
миниран от НБУ.

Държавата дава драстично
малко пари за психиатриите
Всеки пети българин страда от психично разстройство и не стига до лечение

припомни, че България е на по-
следно място по разходи за
здравеопазване на глава от
населението, така че по отно-
шение психичното здраве си-
туацията е драстично влошена.

За 2011 г. разходите за
едно легло в държавните пси-
хиатрични болници са били от
2 до 5 пъти по-ниски в сравне-
ние с другите многопрофилни
и специализирани болници и
национални центрове в стра-
ната.

Д-р Хинков е категоричен,
че финансирането на цялата

система на психиатрично об-
служване у нас е обидно ниско
и снижава драстично както мо-
тивацията на работещите про-
фесионалисти в системата, така
и качеството на работата им.

През миналата година над
151 хиляди болни са регистри-
рани под наблюдение. Близо
2060 души на 100 хиляди
българи са с психически и по-
веденчески разстройства. Най-
много хора страдат от шизофре-
ния - над 36 хиляди души.
Българите с разстройства на
настроението са над 27 хиля-

ди, с болести на психиката
вследствие злоупотреба с ал-
кохол са над 13 хиляди бълга-
ри, с болна психика вследствие
стреса са над 14 хиляди. Общо
около 20 на сто от население-
то страда от психични раз-
стройства, които не достигат до
специалист или въобще до ле-
чение.

Националната политика за
психично здраве 2006-2012 е
била финансирана само за две
години, каза още д-р Хинков.

Според статистиката на СЗО
депресията засяга в световен

мащаб повече от 350 милиона
души. Въпреки че са известни
ефективни методи за справяне
със заболяването достъпът до
лечение е проблем в повечето
страни, като в някои държави
едва 10 на сто от нуждаещите
се получават лечение. Средно
глобалните разходи за психич-
но здраве са по-малко от 3 до-
лара на глава от населението
годишно, а в някои страни с
ниски доходи разходите за пси-
хично здраве спадат драстично
и до 25 цента годишно, преду-
преждават от СЗО.

Р
пазване, а в същото време око-
ло 20 на сто от българите с
психични разстройства не сти-
гат изобщо до специалист и
лечение. За това алармира
вчера д-р Христо Хинков, на-
чалник сектор “Психично здра-
ве” към Националния център по
обществено здраве и анализи
(НЦОЗА) по повод Световния
ден на психичното здраве. Той

Съдебната палата в центъра на столицата
осъмна вчера с петна от домати по фасадата
си. По плочките пред парадния вход до късно
сутринта лежаха етикети от консервите, с
които сградата е била замервана. Странният
инцидент е станал през нощта около 3 ч.
Сградата на Съдебната палата е снабдена с
видеонаблюдение и с денонощна охрана.

Доброволци щели да следят дали се спазва
забраната за тютюнопушенето на закрити места.
Гражданското сдружение “България без дим” ще
сформира групи от доброволци, които ще сигнали-
зират собственици на заведения, ако в тях се пуши,
съобщи членът на сдружението Павел Антонов.

Доброволците не могат да налагат санкции, но
добронамерено ще предупреждават собственици-
те, че в стопанисваните от тях заведения не се
спазват законовите разпоредби, заяви д-р Герга-
на Гешанова от сдружението. От 1 юни 2012 г.,
датата на влизането в сила на забраната, до 30
септември на интернет страницата на сдружение-
то са постъпили 151 сигнала за неправомерно
тютюнопушене, съобщи  Антонов. По думите му 76

Бум на телефонните изма-
ми в Търговищко регистрира
полицията. Само за два дни
са извършени 11 опита, два
от които успешни. Жертва на
измамниците най-често са
възрастни хора, които дават
между 400 и 4000 лв., разка-
заха криминалисти в Търгови-
ще. С последните си удари мо-
шениците са спечелили над
2500 лв.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

СЪДЕБНАТА ПАЛАТА
ОБСТРЕЛВАНА С
ДОМАТЕНИ „БОМБИ”

Отчаян 41-годишен мъж от пловдивското Ново село
се обеси от страх, че съдебен изпълнител ще опише и
отнеме и малкото му останали ценности. Атанас Чонгов
имал стари дългове, затова в понеделник в дома му
трябвало да отиде длъжностно лице. Около 2,30 ч. през
нощта обаче безжизненото тяло на Атанас било наме-
рено от съпругата му Татяна. Дотук ни докараха. Да си
слагаме примката и да плюем, че са ни раждали и
въобще сме стъпвали по тази злощастна земя, коменти-
раха новоселци трагедията на семейство Чонгови.

МЪЖ СЕ ОБЕСИ,
ПРЕДИ ДА ОПИШАТ
ИМУЩЕСТВОТО МУ

от тях са били от столицата. Забраната е била
нарушавана най-често в заведения за развлече-
ния и за обществено хранене. Сигналите, подаде-
ни на интернет страницата на сдружението, се
препращат към регионалните здравни инспекции.

Юношите в България между 15 и 16-годишна
възраст са на четвърто място сред 36 страни по
тютюнопушене. Момичетата са на второ място
сред връстничките си в Европа, съобщи вчера
здравната министърка Десислава Атанасова.
66,4% от 16-годишните в България са пробвали
цигара. Близо 38% от тях са запалвали през
последните 30 дни. Статистиката показва, че
32,7% от момчетата са пушили през последните
30 дни спрямо 45% от момичетата.

Бум на телефонните измами в Търговищко
Престъпниците вече не под-

бирали жертвите и дори три
пъти са звънели на телефони в
едно от районните полицейски
управления. Всичко започва по
познатата схема - с неистов
плач, че близък е пострадал
при катастрофа и се нуждае от
спешна операция. Слушалка-
та поема мним лекар или по-
лицай, който иска пари за
скъпоструващи манипулации.

Пламен Замбев, началник
на “Криминална полиция” при
ОД на МВР в Търговище, е ка-
тегоричен, че няма практика
да се искат пари по телефона.
Той посъветва хората да не се
подвеждат и да не се преда-
ват пари на непознати хора.

Измамниците са много мо-
билни и залавянето им става
все по-трудно, признаха от по-
лицията.

Доброволци щели да следят
пуши ли се в заведенията
Доброволци щели да следят
пуши ли се в заведенията
Доброволци щели да следят
пуши ли се в заведенията
Доброволци щели да следят
пуши ли се в заведенията
Доброволци щели да следят
пуши ли се в заведенията
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Икономика

К
Конституционният съд (КС) отхвърли

жалбата на омбудсмана срещу привиле-
гията на банките и на Националната
агенция за приходите (НАП) да събират
взиманията си от длъжници по облекчен
ред. Правомощието е записано в Граж-
данско-процесуалния кодекс, с което се
позволява на НАП и финансовите инсти-
туции да искат от съда издаване на за-
повед за незабавно изпълнение срещу
длъжници и запор на имуществото им
срещу представяне на техни документи
или извлечения от счетоводни книги. В
останалите случаи при оспорване от
страна на длъжника се води съдебно
дело. Решението е взето с единодушие
от конституционните съдии.

Припомняме, че обмбудсманът Кон-
стантин Пенчев депозира жалба в КС, с
която поиска да бъде отменено правото
на банките за бързо събиране на суми
от длъжници. Той се аргументира с това,
че районните съдилища издават
изпълнителен лист срещу фирма или
гражданин за сумата, която банките по-
искат от длъжника, само на базата на
лист хартия, който е подписан и подпе-
чатан от самите банки.

Според решението на КС обаче
държавата, общините и банките имат

Конституционният съд
отряза омбудсмана

ВМРО сезира главния прокурор за законността на т.нар. фирми-събирачи
на дългове (колектори), свързани с неиздължени сметки за вода, мобилни
услуги и други комунални задължения. Настояваме прокуратурата да
събере и провери всички сигнали на граждани срещу рекета и тормоза на
въпросните събирачи и да се произнесе дали тази практика е допустима,
обяви Ангел Джамбазки, зам.-председател на ВМРО и общински съветник.
От партията се съмняват и за договорки между някои компании и т.нар
колектори за прехвърляне на цели масиви от данни на граждани. ВМРО
съветва хората да алармират веднага полицията и да завеждат дела.

Магистратите защитиха правото на банките
и данъчните да събират бързо взиманията си,
срещу което Константин Пенчев подаде жалба

СЕЗИРАТ ГЛАВНИЯ ПРОКУРОР ЗА
ФИРМИТЕ-СЪБИРАЧИ НА ДЪЛГОВЕ

нужда от тази привилегия, защото тех-
ните взимания са от висок обществен
интерес. Магистратите мотивират реше-
нието си с довода, че държавата и об-
щините представляват обществения ин-
терес, защото се издържат с парите на
данъкоплатците. По отношение на бан-
ките е направен същият извод, въпреки
че са частни дружества, но в тях има и
значителни бюджетни средства.

“Конституцията допуска отклонение
от общите правила, когато съответният
закон регламентира специален ред по
отношение на задълженията на държав-
ните учреждения, за да бъде гарантира-
но изпълнението на възложените им
публични функции”, завяват магистрати-
те. КС смята още, че постъпването на
приходи по ускорена процедура допри-
нася за нормалната работа на институ-
циите. Според съда няма причина да не
се вярва на вътрешните документи,
създадени от държавните институции,
общините и банките, защото те подле-
жат на строга регламентация и контрол.

“Оспорената норма не е противокон-
ституционна и защото обективира ра-
зумния баланс между особения и уни-
кален правен статус на банките като
търговски дружества, отчита специфи-

ката на възложените им функции, зави-
шените изисквания към дейността им в
различните направления, обезпечава
необходимостта от засилена защита на
обществения интерес чрез осигуряване-
то на стабилността на банковата систе-
ма и гарантирането на правата на вло-
жителите”, се казва в решението за

правата на банките да си прибират
бързо взиманията.

От постъпилите по делото писмени
становища единствено Висшият адвокат-
ски съвет се е обявил срещу запазване-
то на привилегията на държавата и об-
щините. В същото време Националната
асоциация на българския бизнес,
Българската стопанска камара, Българ-
ската търговско-промишлена палата,
Центърът за правно съдействие и евро-
пейски практики и Сдружение “Българ-
ска национална асоциация “Активни по-
требители” са подкрепили искането на
омбудсмана по отношение на банките.

Министерският съвет, Националната
агенция за приходите, Българската на-
родна банка, Комисията за финансов
надзор, Асоциацията на банките в Бълга-
рия, Институтът за модерна политика и
Комисията за защита на конкуренцията
са заявили, че искането на омбудсмана
е изцяло необосновано.

птимизация на персонала в БДЖ
в момента не се предвижда. Това
съобщи временно изпълняващи-
ят длъ-жността шеф на холдинга

рез следващата година може да удвоим стокообмена между България
и Русия, заяви министърът на земеделието и храните Мирослав Най-
денов в Москва, съобщиха от пресцентъра на МЗХ. Найденов присъ-
ства на кръгла маса “Развитие на търговско-икономическите отноше-
ния между България и Русия в контекста на членството на Русия в
Световната търговска организация (СТО)”, в посолството на България
в руската столица. Той посочи, че за 2009 г. България е изнесла
аграрни стоки на стойност 57 млн. долара. През 2011 г. - 64 млн.
долара, а до средата на тази година изнесената продукция е 43 млн.
долара, което означава, че до края на годината ще достигне до 80
млн. долара. Бележи се възходящ тренд и амбицията ни е той да
продължи, допълни министър Найденов.

По време на кръглата маса изпълнителният директор на Българска-
та агенция по безопасност на храните Йордан Войнов съобщи, че в
момента в България тече мисия на руската фитосанитарна и ветери-
нарна служба за одобряване на българските предприятия за експорт.
Одобрените български предприятия вече са 38, от които 3 млекопре-
работвателни. Надяваме се след мисията предприятията, които ще
търгуват с Русия, да се увеличат с 50%, каза Войнов. От 1 януари 2013
г. стартира и проект за рекламиране в продължение на 3 години на
български вина в Русия и Китай, обясни изпълнителният директор на
Изпълнителната агенция по лозата и виното инж. Красимир Коев.

П

Неочакван феномен
се наблюдава в послед-
ните месеци в Бургас и
региона. Заради тежките
икономически проблеми
в Испания все повече
български гастарбайтери
се зъвръщат по родните
си места, съобщи
BurgasNews.bg.

Това важи най-вече
за селата и малките гра-
дове край Бургас. Доско-
ро голяма част от живее-
щите там работеха в
страната от Иберийският
полуостров и пращаха
пари на своите близки.
По този начин семейст-
вата им преживяваха.
Най-много работещи в
Испания имаше от градо-
ве като Айтос, Карнобат,
Средец, Малко Търново,
както и множество села
около тях. По данни от
самите общини до лятото
на тази година в Испа-
ния са работели над 10
хиляди души от тези на-
селени места.

Сега обаче картина-

Мирослав Найденов: Ще удвоим
износа на аграрни стоки за Русия

Кризата в Испания надува
безработицата у нас

(при 25 млн. лв.през 2011 г.).  Като цяло
железницата е в много тежко финансово
състояние и надали ще може да излезе
от него, ако не бъдат продадени “Товар-
ни превози” или министерствата на фи-
нансите и транспорта не поемат ангажи-
мент към железницата, смята Занчев.

Не е ясно кога ще бъдат пуснати в
експлоатация шестте нови пътнически
вагона, за които се твърди, че отгова-
рят на всички изисквания. Те трябваше
да влязат в употреба още от началото
на септември.

та се сменя с бързи тем-
пове. Нашите сънародни-
ци са принудени да се
зъвръщат в България за-
ради тежката безработи-
ца и дълговата криза в
испанската икономика.
Само за три месеца над
2000 души от региона
вече са се завърнали по
родните си места. Това
важи и за други краища
на страната.

Въпреки че все още не

са се регистрирали офи-
циално като безработни,
тези хора скоро ще поис-
кат обезщетения от Бюра-
та по труда. Така заради
кризата в Испания, която
се задълбочава, нивото на
безработицата в България
ще скочи още повече. До
края на 2011 г. работещи-
те в Испания българи са
били над 250 хиляди
души. Сега те са с 50 хи-
ляди по-малко.

ОООООО
Велик Занчев пред БНР. Той заяви, че е
в постоянен контакт с Министерството
на финансите. Занчев коментира, че
държавната субсидия се изплаща навре-
ме, с изключение на юлската, която все
още не е получена.

Загубите на железопътния превозвач
намаляват. За осемте месеца на година-
та те са в размер на почти 9,5 млн. лв.

Няма да има съкращения
в БДЖ засега
Няма да има съкращения
в БДЖ засега
Няма да има съкращения
в БДЖ засега
Няма да има съкращения
в БДЖ засега
Няма да има съкращения
в БДЖ засега
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Натискат „Марица изток” 1
и 3 за по-ниски цени на тока

коло 10% от топломерите вече са под-
менени, но тепърва потребителите изби-
рат уреди, процесът върви с пълна пара,
съобщи вчера Ася Ангелова, председа-
тел на Асоциацията на топлинните сче-
товодители, пред БНР. Тя обясни, че ако
някой уред е спрял, ще се начисли енер-
гия на базата на предишния сезон. Про-
цесът на подмяна ще продължи и дого-
дина. Това е така, тъй като някои от топ-
ломерите имат година-две останал жи-
вот. Санкции за онези, които не подме-
нят уредите си, не е предвидена.

По думите на Ангелова гражданите
предпочитат дистанционното отчитане.

Около 10% от топломерите са подменени

Изготвен е проект на на-
редба, с която се въвеждат
изисквания по отношение
съдържанието на пепел и сяра
във въглищата и брикетите,
които се продават за населе-
нието. Това коментира за БТА
Иван Ангелов, директор на
дирекция “Опазване чистота-
та на въздуха” в Министерст-
вото на околната среда и во-
дите (МОСВ) пред БТА вчера.

Битовото отопление през
зимата с твърди горива има
най-сериозно влияние за
замърсяване на въздуха с
фини прахови частици. При-
чината е в ниското качество
на горивата и високото им пе-

Цената му е между 30 и 33 лева. Тези
уреди разпределят енергия, те не инка-
сират. Не могат да бъдат манипулирани
по никакъв начин от фирмите, коменти-
ра Ангелова. Цената на тези уреди не се
е променила за последните 10 години.

Малка част от клиентите са поискали
да сменят топлинния си счетоводител -
под 1%. Възможно е той да се увеличи
през следващите месеци.

Същевременно стана известно, че
екипите на “Топлофикация” - София,
извършват прегледи по топлопреносна-
та мрежа заради новия отоплителен
сезон. Специално внимание се обръща

на критичните участъци от трасетата,
които не са рехабилитирани от години и
там е възможно да се случат аварии.

Според изискванията на наредбата
за топлоснабдяване и общите условия
на “Топлофикация” - София, компанията
е задължена да има готовност да предо-
ставя топлинна енергия за отопление от
1 октомври 2012 г. до 30 април 2013 г.
Общото включване на отоплението в
столицата ще започне, когато средноде-
нонощната температура в три последо-
вателни дни е по-ниска от плюс 12 гра-
дуса и прогнозата за времето предвиж-
да трайно застудяване.

НЕК започва преговори с
американците за предоговаряне
на дългосрочните договори за
изкупуване на електроенергия

о седмици На-
ц и о н а л н а т а
електрическа
к о м п а н и я
(НЕК) започва
преговори с
ц е н т р а л и т е
“Марица изток”
1 и 3 за предо-
говаряне на
дългосрочните

во, когато има дългосрочни до-
говори, които могат да проти-
воречат на директиви в Евро-
пейския съюз или пък на
допълнителни други изисква-
ния, които има за пазара, да се
започнат преговори за предо-
говаряне. Ние не сме единстве-
ната страна, която е попадна-
ла в такова положение,
допълни шефът на ДКЕВР, като
заяви, че ще се обменя опит,
включително и от страни като
Полша. В Унгария също е има-
ло такъв процес. “Явленията
при нас са подобни, има до-
статъчно опит, който може да
се почерпи. Там, където е има-
ло и най-малката възможност
за корекция досега, сме я из-
ползвали”, каза Семерджиев.

Припомняме, двата ТЕЦ-а -
“ЕйИЕс Гълъбово” (бившата
“Марица изток 1”) и “КонтурГ-

купване на тока, произведен от
тях. Шефът на ДКЕВР обясни,
че до седмици е възможно НЕК,
подкрепена от своя принципал
в лицето на Министерството на
икономиката, енергетиката и
туризма, да седнат на масата
за преговори и да се опитат да
се споразумеят за нови цени,
които НЕК да плаща на ТЕЦ-
овете при изкупуването на еле-
ктроенергията.

В усилията на министерство-
то и НЕК с експертна помощ ще
се включи и самата ДКВЕР, по-
сочи още Семерджиев. По думи-
те му е възможно такова предо-
говаряне на цените да се случи
преди 1 юли 2013 г., когато е
датата за ново решение относ-
но цената на тока. Това от своя
страна ще доведе до обективна
възможност цената на електро-
енергията да се понижи.

На въпрос дали американ-
ската инвестиция, която бе реа-
лизирана при условията на на-
стоящите договори няма да бъде
застрашена, председателят на
ДКЕВР увери, че ще направят
всички необходими усилия и
изчисления това да не се случи.

лобал Марица изток 3”, са с
американски собственици. Те
са едни от основните произво-
дители на електроенергия в

страната и оттам са ценообра-
зуващ фактор. Централите имат
дългосрочни договори с държа-
вата с нормирани цени за из-

Д
споразумения за изкупуване на
електроенергия. Това заяви
председателят на Държавната
комисия по енергийно и водно
регулиране (ДКЕВР) Ангел Се-
мерджиев на пресконференция
вчера. От думите му стана ясно,
че така може да се стигне до
намаляване цените на тока от
средата на следващата година.

Ангел Семерджиев заяви, че
основанията за това дава този
текст в закона, който дава пра-

Износът на България за ЕС намаля-
ва с 0.6% през януари-юли 2012 г. спря-
мо същия период на предходната годи-
на и е в размер на 13.8 млрд. лв., по-
казват данните на Националния стати-
стически институт (НСИ).

Основните ни търговски партньори
са Германия, Италия, Румъния, Гърция,
Франция и Белгия, които формират
71.4% от износа за ЕС.

Вносът на България от ЕС за пери-
ода януари - юли 2012 г. се увеличава
с 12.3% спрямо същия период на пред-
ходната година и е на стойност 17.1
млрд. лв. по цени CIF. Най-голям е стой-
ностният обем на стоките, внесени от
Германия, Италия, Румъния, Гърция и
Испания.

Външнотърговското салдо (износ
FOB - внос CIF) на България с ЕС за
периода януари - юли 2012 г. е отрица-
телно и е на стойност 3 336.1 млн. лв.

Износът за ЕС намалял с 0.6%

омисията за
защита на
конкуренция-
та (КЗК) даде
одобрението

По цени FOB/FOB (след елиминиране
на разходите за транспорт и застра-
ховки) салдото също е отрицателно и е
в размер на 2 659.1 млн. лв.

При износа на България за ЕС,
разпределен според Стандартната
външнотърговска класификация, през
първите седем месеца на 2012 г. в срав-
нение със същия период на предход-
ната година най-голям ръст (40.6%) е
отбелязан в сектор “Минерални гори-
ва, масла и подобни продукти”, а най-
голям спад (30.8%) - при износа от
сектор “Необработени (сурови) матери-
али, негодни за консумация (изключе-
ние на горивата)”. При вноса от ЕС най-
голямо процентно увеличение (52.9%)
е отчетено в сектор “Минерални гори-
ва, масла и подобни продукти”, а нама-
ление се наблюдава единствено в сек-
тор “Мазнини, масла и восъци от живо-
тински и растителен произход” (4.1%).

КЗК даде одобрението си
за покупката на Мелроуз

ОООООО

съобщение на сайта на
Melrose. В него е запи-
сано още, че Petroceltic
International ще плати
143,9 пенса за акция на
Melrose, което представ-
лява премия в размер
на 6,2% за акционерите
на компанията спрямо
цената на затваряне в
последната сесия на
борсата преди обявле-
нието (16 август). Общо
Petroceltic International
ще плати около 165 млн.
паунда за закупуването
на Melrose.

Според анализа на
КЗК сделката е допус-

тима за българския па-
зар, тъй като Petroceltic
International няма присъ-
ствие у нас. Компанията
е специализирана в
проучвания и добив на
петрол и природен газ,
както и търговия с при-
роден газ. Не се очак-
ват негативни последи-
ци от обединението на
двете компании. Melrose
разработва три находи-
ща на природен газ в
българската акватория в
Черно море - “Каварна-
изток”, “Каварна” и “Ка-
лиакра”, които са в блок
“Галата”.

К
си за покупката на
Melrose (Мелроуз) от
Petroceltic International,
Ирландия, съобщиха от
институцията. Решение-
то за обединението на
двете компании беше
съобщено на 17 август.
“Така ще можем да
създадем силен регио-
нален играч за Северна
Африка, Средиземномо-
рието и Черно море”, се
посочва в официалното

Определят с наредба допустимото
съдържание на пепел и сяра във въглищата

пелно съдържание. С твърдо
гориво - дърва и въглища, се
отопляват 57,9 на сто от оби-
таваните жилища. Проблемът
със замърсяването на възду-
ха с фини прахови частици
съществува в 29 общини в
страната.

Влизането в сила на на-
редбата ще гарантира извест-
но намаляване на вредните
емисии, излъчвани от отопле-
нието на хора, включени в си-
стемата за социално подпо-
магане. В момента проектът е
на етап обсъждане в между-
ведомствена работна група,
посочиха от екоминистерство-
то. Предвижда се изисквания-

та да се отнасят за всички
въглища и брикети, които се
разпространяват на пазара за
населението.

На този етап от МОСВ не
се ангажират с конкретен
срок за влизане в сила на
изискванията, тъй като не е
ясно колко време ще бъде не-
обходимо за техническата
подготовка за прилагането
им. Трябва да се има пред-
вид, че е необходимо и тех-
нологично време за освобож-
даване на пазара от вече
пуснатите на него количест-
ва гориво, които не отговарят
на изискванията на наредба-
та, отбеляза Иван Ангелов.



8 СРЯДА 10 ОКТОМВРИ 2012

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

МВФ излезе с мрачна прогноза за
възстановяването на световната иконо-
мика от световната криза, като намали
в доклада си прогнозите за нейния
растеж и за 2012 г. и за 2013 г. на
съответно 3,3 процента и на 3,6%, пре-
даде Франс прес. В доклада се преду-
преждава, че безработицата ще се
задържи висока на много места по
света. Посочва се, че рисковете от
влошаване на състоянието на светов-
ната икономика са нараснали и са
значителни.

Ключововажният въпрос е дали све-
товната икономика преминава само
през нова зона на сътресения, или
настоящото забавяне може да се
задържи за по-дълго, се казва в доку-
мента.

Кризата в еврозоната може да се
задълбочи, ако не бъдат взети нови
незабавни мерки от европейските ли-
дери, се посочва в доклад на МВФ за
световните икономически перспективи,
публикуван в Токио преди заседание-
то на общото събрание на фонда и ци-
тиран от Франс прес. МВФ очаква по-
голяма рецесия в еврозоната за насто-
ящата година, като свиването на БВП
ще е от минус 0,4. За 2013 г. прогнози-
те са за по-ограничен растеж от 0,2%
вместо прогнозираните през юли 0,7
на сто.

Разбито по страни от еврозоната
това ще рече:

Германия - най-голямата икономи-
ка в ЕС, ще отчете растеж от 0,9% за
2012 г. и 2013 г.

Франция е по-близо до нулевия
растеж, но избягва рецесията и тази
година отчита ръст от 0,1%, вместо
очакваните 0,3 на сто. Следващата
година ръстът ще е 0,4%, вместо очак-
ваните 0,8 на сто.

Рецесията ще се окаже по-сериоз-
на в Италия, където икономиката ще с
свие с минус 2,3% за 2012 г. и минус
0,7% за 2013 г.

В Испания свиването ще е 1,5%
през 2012 г., а през 2013 г. ще бъде
1,3%, вместо прогнозираните само 0,7
на сто.

Закъсалите страни от еврозоната,
разчитащи на помощи, ще продължа-
ват да са в рецесия. В Гърция рецеси-
ята ще е 6% през настоящата година и
през 2013 г. от 4 процента.

В Португалия рецесията ще е 3%
през настоящата година и 1% през
2013 г.

Кризата се задълбочава, безработицата
остава висока на много места по света

МВФ с нова
мрачна прогноза

Извън еврозоната, но в пределите
на ЕС, МВФ предвижда за Великобри-
тания растеж от минус 0,4% за 2012 г.
и от 1,1% за 2013 г.

В доклада се посочва, че въпреки
политическия напредък, кризата в ев-
розоната се е влошила от пролетта
насам.

Сред спешните действия се пре-
поръчва страните, които имат нужда,
да поискат ресурси, които са на разпо-
ложение в спасителните фондове на
еврозоната и от ЕЦБ, визирайки във
втория случай Испания. От съществено
важно значение е на тези страни да
се осигури достъп до рефинансиране
на разумна цена, се подчертава в до-
клада на МВФ.

Рискът нововъзникващите икономи-
ки на страните от Централна и Източ-
на Европа да се заразят от кризата в
еврозоната е ограничен, посочва още
докладът. МВФ предвижда растеж от
2% за икономиките от Централна и
Източна Европа и от 2,6% за 2013 г.
През юли МВФ прогнозира растеж за
региона от 1,9% за 2012 г. и от 2,8%
през 2013 г.

В категорията на нововъзникващи-
те икономики от този регион МВФ
включва и Турция, но изключва Слове-
ния, Словакия и Естония, които са част
от еврозоната, както и Чехия, смятана
за напреднала икономика.

Нововъзникващите икономики МВФ
нарича накратко Нововъзникваща Ев-
ропа, припомня Франс прес. Миналата
година регионът на Нововъзникваща-
та Европа отчете растеж от 5,3 про-
цента. Разбито по страни от Централ-
на и Източна Европа, в това число и
Турция, прогнозите на МВФ са след-
ните:

България - 1% за 2012 г. и 1,5% за
2013 г.

Румъния - 0,9% за 2012 г. и 2,5% за
2013 г.

Сърбия - минус 0,5% за 2012 г. и 2%
за 2013 г.

Латвия - 4,5% за 2012 г. и 3,4% за
2013 г., като страната се надява до
края на тази година да изпълни всич-
ки критерии от Маастрихт, за да може
да влезе в еврозоната през 2014 г.

Турция - 3% за 2012 г. и 3,5% за
2013 г.

Литва - 2,7% за 2012 г. и 3% за
2013 г.

Хърватия - минус 1,1% за 2012 г. и
1% за 2013 г.

Полша - 2,4% за 2012 г. и 2,1% за
2013 г.

Унгария - минус 1% за 2012 г. и
0,8% за 2013 г.

Словакия - 2,6% за 2012 г. и 2,8%
за 2013 г.

Естония - 2,4% за 2012 г. и 3,5% за
2013 г. През 2011 г. тя имаше впечат-
ляващите 7,6% растеж.

Чехия - минус 1% за 2012 г. и 0,8%
за 2013 г.

Словения - минус 2,2% за 2012 г. и
минус 0,4% за 2013 г.

МВФ определя като отличници на
региона - Латвия, Литва и Турция, за
икономика тежка категория - Полша, а
като по-скромни отличници - България
и Румъния.

МВФ призова в своя доклад САЩ
да оздравят държавните си финанси,
но в краткосрочен план да бъдат уме-
рени в мерките си, за да не навредят
на крехкия икономически подем. В
документа се предупреждава, че в
краткосрочен план най-големият риск
за икономиката на САЩ е кризата в
еврозоната. МВФ посочва още, че е
намалила за 2013 г. на 2,1% прогнози-
те си за растежа на икономиката на
САЩ срещу прогнозираните преди
това 2,2 на сто.

По отношение на региона на Ла-
тинска Америка и на Карибите рас-
тежът за 2012 г. се забавя и е от 3,2%,
се казва в доклада. За догодина про-
гнозата е за 3,9% растеж. Гигантът
Бразилия например ще отчете за 2012
г. растеж от 1,5%, а догодина 4%, а
Мексико - 3,8% за 2012 г. и 3,5% за
2013 г.

Фондът леко понижи прогнозите си
за растежа на руската и китайската
икономика. Понижение има в прогно-
зите и на друг икономически азиатски
гигант - Индия. За третата икономика в
света - Япония - МВФ също понижи
прогнозите си и предупреди за иконо-
мическо забавяне заради намаляване
на помощите за възстановяване на
страната от катастрофалното земетре-
сение и последвалото го цунами от 11
март 2011 г.

В доклада се посочва, че петролът
с покачването на цените си поддържа
растежа на страните износителки от
Близкия изток и от Северна Африка,
но там пък вносителите на петрол стра-
дат заради несигурността, свързана с
периода след Арабската пролет.

Като цяло регионът на Близкия из-
ток и Северна Африка, простиращ се
от Иран до Мавритания, ще бележи
растеж от 5,3% през 2012 г.

Хиляди работници се отзоваха на призива на френския синдикат Обща конфедерация на труда и излязоха по улиците на
Франция, за да отправят предупреждение към правителството, пред което профсъюзът настоява за неотложни мерки в

подкрепа на работните места

“Хора като вас трябва да говорят
от името на Европа, защото гласът
ви се чува повече, отколкото на
кой да е политик.” Това предложи
Ивайло Калфин на фронтмена на
“Ю 2” Боно, който се срещна вчера
с него и останалите членове на
преговорния екип на Европейския
парламент за следващия дългосро-
чен бюджет на ЕС за 2014-2020 г.
в Брюксел. Боно пледира пред
евродепутатите за запазването на
обема на европейското финансира-
не за развиващия се свят и през
следващия бюджетен период.
“Тези пари не са благотворител-
ност. Това е интелигентна инвести-
ция, която се изплаща с хилядите
спасени животи всяка година”,
настоя Боно. Според него “ЕС
трябва да се превърне от понятие
в емоция” хората, които работят в
Брюксел трябва да бъдат страстни,
когато защитават своите каузи.
“Това, което искам със срещите си
тук е да вкарам кръв във вените
на Европа”, каза музикантът. Той е
един от най-известните активисти в
полза на Африка от години.
Ивайло Калфин, който е докладчик
на Европейския парламент по
дългосрочния бюджет на ЕС, увери
Боно, че евродепутатите са на
негова страна и че парламентът ще
призове страните членки да не
намаляват средствата за подпома-
гане на най-бедните страни в света,
както и да се придържат към
ангажимента си до 2015 г. вноски-
те им за такива каузи да достигнат
0,7% от БВП.

Ивайло Калфин
предлага Боно за
глас на Европа

Нов заем за
Португалия

По време на официалната
среща финансовите министри от
еврозоната в Люксембург, Евро-
групата от финансисти одобри
отпускането на нов транш за
Португалия на стойност 4,3
млрд. евро от спасителния заем
от ЕС с МВФ. В него са включени
и допълнителните 2 млрд. евро,
които ще отпусне временният
фонд за финансова стабилност
на еврозоната.

САЩ напада Иран
до няколко дни

Това прогнозира прочутият
американски анализатор Дейвид
Руткоф. Според него операция-
та ще бъде извършена мълние-
носно, като смята, че нейното
провеждане може да продължи
от 2 часа до максимум два дни.
Руткоф е категоричен, че ата-
ката ще стане по въздуха.

Гладуващите по
света намаляват

Броят на гладуващите хора
по света за последните две го-
дини е намалял с 13,2%, дости-
гайки 868 млн. души. Въпреки
това тази цифра е “неприемли-
ва”, отбелязаха експерти на
ФАО. Повечето от страдащите
от недохранване живеят в Южна
и Източна Азия, и Субсахарска
Африка, се казва в доклада.

Турция и Египет със
съвместни военни
учения

Турция и Египет започнаха
военни учения в Средиземно
море. Морските маневри се нари-
чат “Море на приятелството” и
се провеждат недалеч от брего-
вете на Сирия. В същото време
продължава напрежението по
турско-сирийската граница.

Снимкa БГНЕС
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Свят

Международната рей-
тингова агенция Мудис
обяви, че дава максимал-
ната си оценка Ааа на
главния спасителен инст-
румент на еврозоната -
Европейският стабилиза-
ционен механизъм, кой-
то официално заработи в
понеделник, предаде
Франс прес. Мудис оба-
че съчетава тази оценка
с негативна перспектива
относно способността на
механизма да изплати
бъдещите дългосрочни
заеми, които ще сключи.
Тази негативна перспек-
тива е знак, че Мудис
може да намали оценка-
та в средносрочен план.

Негативната перспек-
тива идва от това, че
всички страни членки на
механизма имат също
негативна перспектива с
изключение на Финлан-
дия. Нейният принос за
механизма е едва от 1,8
процента. Три ключови за

Œ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂŒ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂŒ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂŒ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂŒ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂ
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Облекчиха програмата за
преселение в Русия

Учители преодоляват
езиковата бариера

Едуард Фалц-Фейн -
последният руски барон

Опитът за покушение
срещу Сталин през 1942 г.
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Облекчиха програмата за
преселение в Русия

Учители преодоляват
езиковата бариера

Едуард Фалц-Фейн -
последният руски барон

Опитът за покушение
срещу Сталин през 1942 г.

Мудис даде висока
оценка на европейския
спасителен механизъм

механизма държави -
Германия, Франция и
Холандия - имат макси-
мална оценка от Ааа, но
тя е съчетана с негатив-
на перспектива. Техният
принос за механизма е
съответно от 27,1 про-
цента, 20,4 процента и
5,7 процента.

Европейският стаби-
лизационен механизъм
има капацитет за отпус-
кане на заеми от 500
млрд. евро. Той ще за-
мени Европейския фонд
за финансова стабил-
ност. Двата спасителни
инструмента ще съжи-
телстват до юни 2013 г.,
което ще им позволи за
известно време да обе-
динят капацитета си за
отпускане на заеми и
той ще достигне 700
млрд. евро. Рейтингова-
та агенция Фич също
оцени новия механизъм
със своята максимална
оценка ААА.

Атеистите се
увеличават
Атеистите се
увеличават
Атеистите се
увеличават
Атеистите се
увеличават
Атеистите се
увеличават

роят на протестантите в
Съединените щати за пръв
път през цялата история на
страната е паднал под 50
процента. Днес протестанти-

Стената на Реформацията в Женева. От ляво на дясно:
Гийом Фарел, Жан Калвин, Теодор Беза, Джон Нокс

За пръв път протестантите са по-малко
от половината от населението на САЩ

Протестантството днес е едно от трите
основни течения в християнството. Терминът
покрива разнообразно множество от религиозни
виждания, деноминации (изповедания), личности
и организации. Въпреки че няма някакви основни,
универсални вярвания или практики, с които да
се дефинира терминът “протестантство”, най-
общата дефиниция е, че “всяко християнско из-
поведание, което не е римокатолическо или из-
точноправославно, е протестантско”. Изповеда-
нията, които се считат за протестантски,
имат здрави корени в Протестантската рефор-
мация в Европа през XVI век.

Б
те в САЩ са само 48 на сто от населе-
нието, се твърди в следване на органи-
зацията “The Pew Forum on Religion &
Public Life”, цитирано от Лента.ру.

Двете основни причини за намаля-
ването на броя на протестантите е по-
явяването на вярващи, които не са от
общопризнатите конфесии, и увелича-
ването на броя на атеистите, които
през последните пет години са нарас-
нали от 15 до 20 процента: една пета
от населението (от тях една трета са
хора по-млади от 30 г.) изобщо не из-
повядват никаква религия.

Редиците на невярващите са се
попълнили с повече от 13 милиона
души, които по време на последното
проучване на общественото мнение са
се определили като атеисти и агности-
ци (близо 6 процента). Други 13 мили-
она са обявили, че не принадлежат към
която и да било църква (14 процента).

Тази тенденция има и политическа
мотивация. Избирателите атеисти
гласуват предимно за демократите,
подкрепят правото на аборт и лега-
лизирането на еднополовите брако-
ве. Броят на атеистите демократи е
нараснал от 17 на 24 процента.

Цитираното изследване се бази-
ра на допитване до приблизително
три хиляди души. Намаляването на
броя на протестантите е било реги-
стрирано с помощта на допитване до
по-голяма група хора (17 000 души).
Резултатът на изследване има веро-
ятност от грешка 0,9 процента.

Това обаче е първият път, когато
Форумът за религиозен и общест-
вен живот към института “Пю” съоб-
щава със сигурност, че броят на
протестантите е паднал под 50%,
посочват  американски медии.
Спадът отдавна бе предсказван и
идва в момент, когато във Върхов-
ния съд на САЩ няма протестант, а
републиканците избираха своя кан-
дидат за президент без нито един
протестант сред кандидатите.

В Москва се състоя среща на руския премиер
Дмитрий Медведев с неговия иракски колега Нури
ал Малики, предаде ИТАР-ТАСС. В иракската
делегация участват представители на министерст-
вото на външните работи, отбраната, търговията и
петрола. Развитието на сътрудничеството в петрол-
ния и газовия сектор остава приоритетно направ-
ление в отношението на двете страни, посочва
ИТАР-ТАСС. На иракския пазар вече работят
такива големи руски компании като “Лукойл”,
“Газпромнефт”, “Башнефт”, “Зарубежнефт”, “Хид-
ромашсервиз” и други. В плановете на създадена-
та руско-иракска междуправителствена комисия
за икономическо сътрудничество се предвижда
строителство на нови обекти в електроенергетика-
та, както и доставката на руска авиационна техни-
ка с гражданско предназначение. Общата сума на
договорите, които са били обсъждани на срещата,
надхвърля 5 млрд. долара, посочва РИА “Ново-
сти”. От общата сума 4.2 млрд. долара е стойност-
та според договорите за покупка на руско оръжие,
посочва Ройтерс, като се позовава на официално
съобщение на руското правителство.
След срещата с Медведев Нури ал Малики
изтъкнал, че неговата страна се нуждае от подкре-
пата на Русия във военната и отбранителната
област. “Ирак се нуждае от оръжие, с което да
може да се отбранява и да се бори с тероризма”,
изтъкнал иракският премиер, цитиран от РИА
“Новости”.

Русия и Ирак усилват
двустранното
сътрудничество

рузинският прези-
дент Михаил Саа-
кашвили и милиар-
дерът Бидзина Ива-

Г

Иванишвили и Саакашвили за
мирно предаване на властта

нишвили, чиято коалиция
спечели проведените на
1 октомври парламентар-
ни избори, се ангажира-
ха да осигурят мирно
предаване на властта в
страната, предаде Франс
прес. Двамата излязоха
със съвместно изявление
по телевизията, след
като се срещнаха за
първи път след изборите.

“В качеството си на
гарант на конституцията
ще съблюдавам предава-
нето на властта да се
извърши без засечка”,
увери грузинският прези-
дент. Иванишвили от своя
страна увери, че новите
управляващи ще се отна-

сят към опозиционерите
с почести. “Моят екип и
аз успяхме да създадем
прецедент на демокра-
тично предаване на
властта в Грузия и това
ще остане в историята на
страната”, обяви той.

Въпреки ожесточена-
та предизборна кампа-
ния и опасенията на на-
блюдателите парламен-
тарните избори в кавказ-
ката република, която
неведнъж е ставала аре-
на на насилие, дадоха
рядък пример за демо-
кратичен преход в
постсъветското простран-
ство и бяха приветствани
от международната общ-
ност, отбелязва АФП.
Президентът Саакашви-
ли, който управляваше
еднолично след проза-

падната Революция на
розите през 2003 г., при-
зна поражението на сво-
ята партия и преговори-
те за предаване на власт-
та започнаха в петък.

Милиардерът Ива-
нишвили обеща да запа-
зи прозападния курс на
Грузия, като в същото
време обеща възстановя-
ване на отношенията с
Русия. Бъдещият грузин-
ски премиер изрази уве-
реност, че бившата
съветска република ще
може да се присъедини
скоро към НАТО, преда-
де Ройтерс. И Иванишви-
ли, и Саакашвили
потвърдиха, че Грузия ще
продължи да се сближа-
ва с ЕС и НАТО.

Руският министър на
външните работи Сергей

Лавров направи изявле-
ние веднага след среща-
та между двамата грузин-
ски лидери. Той даде да
се разбере, че Русия
няма да обсъжда с Гру-
зия териториалните й
спорове с Южна Осетия
и Абхазия, тъй като
въпросът за независи-
мостта на двете грузин-
ски сепаратистки облас-
ти вече е решен. В също-
то време той изрази на-
дежда за възстановяване
на дипломатическите от-
ношения между Грузия и
Русия. Грузинският народ
очевидно гласува за про-
мяна. Надяваме се, че
новите грузински власти
ще поемат по пътя на
нормализирането на от-
ношенията със своите
съседи, отбеляза Лавров.

Важно откритие за
квантовите частици до-
несе Нобелова награда
за физика на френския
учен Серж Арош и аме-
риканския му колега
Дейвид Уайнленд. Два-
мата заслужиха престиж-
ното отличие за новатор-
ски експериментални
методи, позволяващи да
се измерват и контроли-
рат отделните квантови
частици.

Тяхната “квантова оп-
тика” позволява да се ра-

Франзуцин и
американец
получиха Нобела
за физика

боти със светлината и
материята във възможно
най-първично ниво. Ми-
налата година призът
беше присъден на трима
учени, които откриха, че
вселената се разширява
с все по-бърз темп.
Първият лауреат на Но-
беловата награда за фи-
зика е германецът Вил-
хелм Рьонтген през 1901
г. за откритите от него
лъчи, наречени по-късно
на негово име - рентге-
нови.
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Свят

Авиокомпаниите имат голяма нужда
от пилоти. Заради дефицита летците ги
примамват с немислими за стандартите
на повечето руснаци заплати и им пре-
доставят фантастични, дори от гледна
точка на западните пилоти, отпуски и
привилегии.

Назад, в бъдещето

Едновременно на няколко родни ави-
офоруми австралийски пилот с името
Владимир се интересува: как да се уреди
на работа в руска авиокомпания? Той е
роден в Иркутск, имигрирал е в Австра-
лия преди 12 години. У дома е летял в
ДОСААФ, в новата си родина е завършил
курсове за търговски пилот, работи на
чартърни полети. На 37 г. е, на “Чесна”
има 1500 летни часа, мечтае да лети на
реактивен самолет, но... “В компаниите,
които летят вътре в страната, имат драко-
новски условия: заплатата е малка, а се
работи максимално. На международните
полети плащат добри пари, но там може
да се отиде само след като преминеш
през местния ад. Казаха ми, че трябва да
се връщам в Русия”.

Според мнението на нашите пилоти,
Владимир има шанс, големият му плюс е
перфектният английски. И най-важното -
Владимир, след като получил австралий-
ско поданство, мъдро не се е отказал от
руското. Което му дава надежда да полу-

ТИ БИ ЛИ СТАНАЛ ПИЛОТ?
Защо няма желаещи за заплата от 100 хил. евро месечно

Игор ЙОЛКОВ чи работа в руска авиокомпания. Според
нашия Въздушен кодекс не могат да се
взимат на работа пилоти-чужденци.

Съвсем неотдавна пилотите напуска-
ха страната ни: мнозина отидоха за голе-
ми заплати в Африка и Южна Америка.
Сега обаче изглежда е време да се
връщат.

Довел приятел -
купил си „Лада”

Обява на сайта на “Аерофлот” гласи:
фирмата търси пилоти за А320, А330 и
“Суперджет”. Изискванията: висше авиа-
ционно или техническо образование, най-
малко 4000 летателни часа, перфектен
английски. Важно е и здравословното
състояние.

Максимални заплати се получават при
90 летателни часа месечно. За сравне-
ние: във ВВС пилотите на изтребители
няма да получат толкова и за една годи-
на. Ако издържи обаче, командир на
А320/330 може да получи месечна за-
плата от 400 хил. рубли (9928 евро - бел.
ред). А командирът на “Суперджет” от 300
до 390 хиляди (7446-9679 евро).

Освен това има и социален пакет:
осигуряване с жилище, субсидиране на
лихвените проценти при ипотечни креди-
ти, голяма пенсия, карти за почивки, без-
платен паркинг и др. Не във всяка пет-
ролна фирма има такива облаги.

В “Аерофлот” може да се печели и от
друго. Там действа акцията “Доведи при-

ятел”: намирате и примамвате пилот от
друга авиокомпания и получавате пре-
мия от 200 хил. рубли. А “приятеля” го
радват с бонус от 400 хиляди.

Добри пари плащат не само в “Аеро-
флот”. “Траснаеро” търси сега командири
за “Боинг 737” за работа в Москва, Пе-
тербург и Хабаровск. Възраст до 55 годи-
ни, изискванията са като в “Аерофлот”. За
заплатата казват лаконично: “висока”.

В същата тази Австралия междувре-
менно пилотът може да се надява на 40
хил. долара на вътрешните линии, 110-
150 хил. на международните. Като се има
предвид, че данъците у нас са ниски, то,
както твърдят топ мениджърите в авиаци-
ята, ние вече сме настигнали и задмина-
ли Европа. Пилотите в “Луфтханза”, след
като си платят данъците, получават по-
малко. А 70-дневните отпуски, както при
нас, няма никъде другаде по света. За-
падните и азиатските пилоти почиват от
12 до 42 дни, максимум - 48. Има амери-
канска компания, където на пилотите им
дават само една седмица отпуска.

Къде да се учи?

Защо плащат на пилотите толкова?
Причината е на повърхността: те просто
недостигат. А освен това обучаването
на пилот трае 5 г. и струва 5 млн. рубли,
без да се броят стотиците хиляди дола-
ри за преобучаване в Европа и САЩ на
“Еърбъс” и “Боинг”. Разбира се, такива
пилоти се ценят като злато. И компани-

ите буквално си ги крадат една от дру-
га. В същия този “Аерофлот” преди годи-
на на командир на А320 са му плащали
не 400 хил., а 220 хил. - виждате дина-
миката, нали.

В същото време въздушните прево-
зи се увеличават с фантастични темпо-
ве, при водещите компании за една
година пътникопотокът расте с една
четвърт. Тенденцията се смята за устой-
чива, казват експертите.

А в страната има само 6 авиоучили-
ща, от тях само две произвеждат пилоти
с висше образование. Всички заедно
днес те покриват само половината от
необходимото.

Идеята да се взимат чуждестранни
пилоти в нашите компании, в прекия и
преносния смисъл, буквално се носи из
въздуха. Засега обаче Въздушният ко-
декс не допуска гастарбайтери в наши-
те лайнери.

ЦИФРИТЕ

През следващите 20 години
необходимостта от пилоти ще
бъде:
В Европа - 100 хиляди
В Северна Америка - 69 хиляди
В Близкия изток - 36 хиляди
В Латинска Америка - 42 хиляди
В Африка - 14,5 хиляди
В Русия и ОНД - 11,9 хиляди.
(По оценки на “Боинг”)

Кризата в еврозоната
засилва стремежа на по-богатите
региони към независимост

аталония може да
бъде катализатор
за нова вълна на се-
паратизъм в ЕС, а
по стъпките й вървят

Стивън ЪРЛАНДЖЪР

поддържат целостта на неща-
стни страни - обща история,
общи войни, общи деца, общи
врагове. Но икономическата
криза в ЕС също така изкарва
на преден план стари недовол-
ства. Мнозина в Каталония и
Фландрия например твърдят,
че внасят значително повече
пари в националната хазна,
отколкото получават, въпреки
че националните правителст-
ва орязват обществените услу-
ги. В този смисъл регионални-
ят спор е умален модел на
спора в еврозоната - по-бога-
тите северни страни като Гер-
мания, Финландия и Австрия
се оплакват, че сравнителното
им богатство и успех се източ-
ват, за да се поддържа плате-
жоспособността на страни като
Гърция, Португалия и Испания.
Кризата също така предизвик-
ва загуба на доверие в тради-
ционното лидерство, като из-
бирателите наказват управля-
ващите и утвърдените полити-
чески партии. В сепаратистки
региони има тенденция също-
то разочарование да облаго-
детелства партии, настояващи
за независимост.

“Цялото развитие на евро-
пейската интеграция прави
по-лесно отцепването, защо-
то появяващите се образува-
ния знаят, че не трябва да
бъдат напълно автономни и
свободно управляващи се. Те
знаят, че ще имат достъп до
пазар от 500 млн. души и част
от закрилата на ЕС”, каза ди-
ректорът на Европейския
съвет за външна политика
Марк Ленард. Според Хедър
Граби, която е работила пет
години като политически
съветник на европейския ко-
мисар по разширяването,
ключовата променлива за се-
паратизма е свързана не тол-
кова с парите, колкото с исто-

рическите недоволства и ези-
ка. Но кризата също така
предлага истинска главоблъ-
сканица на регионалните ли-
дери, защото подценява при-
влекателността на ЕС. В Шот-
ландия например имаше
предположение, че ако стане
независима, тя би се присъе-
динила към блока без много
суетене, тъй като шотландци-
те вече са граждани на ЕС.
Но дали Шотландия би насле-
дила “изключенията”, които
си е извоювала Великобрита-
ния, едно от които е да не
приема еврото, или като нова
държава в ЕС би трябвало да
се обвърже с общата евро-
пейска валута? А ако е така,
кой би отговарял за спасява-
нето на Банк ъв Скотланд,
ако се стигне до това?

С нарастването на еврос-
кептицизма във Великобрита-
ния тези въпроси започват да
тормозят Алекс Салмънд, ли-
дера на Шотландската наци-
онална партия, чийто лозунг
е “Шотландия в Европа”.
Предполага се, че референ-
думът през 2014 г. е замис-
лен да съвпадне със 700-ата
годишнина на решаващ епи-

зод от първата война за не-
зависимост на Шотландия -
битката при Банокбърн. По
традиция ЕС е популярен
сред лидерите на тези регио-
ни, каза Йозеф Янинг, който
ръководи изследванията в
Центъра за европейска поли-
тика. “Според тях засилване-
то на властта на Брюксел
намалява и прави относител-
ни правомощията на нацио-
налните правителства. Този
процес се ускорява от един-
ния пазар в Европа”, каза
Янинг. Много от тях създават
регионални формирования,
които заобикалят централно-
то правителство. Но сега идва
кризата, която поставя регио-
ните пред дилема, защото тя
също така означава повторно
съсредоточаване на власт в
националните столици, които
се опитват да орежат нацио-
налния бюджет. “Сега погле-
дите отново са насочени към
Мадрид, Рим, Париж и Бер-
лин, така че възможностите
за регионите намаляват, а
богатите са принуждавани да
плащат”, подчерта той.

Според Янинг е нужно
тези регионални образувания

и лидери правилно да се ори-
ентират за обществените на-
строения и да бъдат близо до
общественото мнение и реги-
оналната идентичност. Така
че сега те са разкъсвани. Слу-
чаят с баските е добър при-
мер. Те вървят добре след по-
ражението на армията за не-
зависимост ЕТА, която преди
година обяви “окончателно
спиране” на въоръжената
борба. Внимателно наблюда-
ват Каталония и Шотландия,
но за разлика от Каталония
тяхното ниво на автономия
вече е толкова високо - те
имат собствени виртуални
посолства в чужбина и сами
управляват данъците си - че
според баската общественост
евентуална независимост из-
глежда дестабилизираща.

Сега, когато еврото пре-
живява нова криза, “Европа
изглежда по-разклатена, има
толкова много тревоги”, каза
Граби. “Някои от тези въпро-
си табу”, заяви тя, “изникват
отново” - в новите членки като
Унгария и Румъния отново се
появяват икономически, прав-
ни и етнически проблеми, а в
старите - нови разделения.

К
Шотландия и Фландрия. Голе-
мият парадокс на ЕС, изгра-
ден на разбирането за споде-
ления суверенитет, е, че пра-
ви по-лесен стремежа на ре-
гионите към независимост.

Макар че кризата в евро-
зоната, съпроводена от насто-
яване за по-тесен фискален
съюз и по-централизиран
контрол върху националните
бюджети и банки, може да до-
веде до появата на следна-
ционален ЕС, тя засилва при-
зивите за независимост от
страна на по-богати региони
в държавите членки, недовол-
ни от това, че трябва да фи-
нансират по-бедни съседи.
Министър-председателят на
Каталония Артур Мас наско-
ро разтърси Испания и паза-
рите с призив за предсрочни
местни избори и обеща рефе-
рендум за независимост от
Испания, въпреки че Мадрид
смята това за незаконно. Шот-
ландия планира референдум
за независимост през есента
на 2014 г. Фламандците във
Фландрия постигнаха почти
пълна автономия както адми-
нистративна, така и езикова,
но все още негодуват срещу
продължаващата според тях
хегемония на франкофоните
от Валония и брюкселския
елит - настроения, които ще
се проявят на провинциални-
те и общинските избори на 14
октомври.

Както при браковете, има
безброй неща, които

Сепаратистка вълна
връхлита Европа
Сепаратистка вълна
връхлита Европа
Сепаратистка вълна
връхлита Европа
Сепаратистка вълна
връхлита Европа
Сепаратистка вълна
връхлита Европа
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Интервю

Интервю на
Деси ВЕЛЕВА

Борис Цветков:

Грешни приоритети и кражби оставиха
хиляди деца извън забавачките
Столичната община спестява пари от издръжка на децата, като
не строи нови детски градини, казва общинският съветник от БСП

БОРИС ЦВЕТКОВ е роден на 25 ноември 1973 г. в София. Завършил е
НПМГ и информатика в Софийския университет. Има специализация
“Политически мениджмънт” в НБУ и Българско училище за политика.
В момента е общински съветник от БСП. Член на постоянната
комисия по образование, култура, наука и културно многообразие и
на комисията по стопанска политика и общинска собственост.

 Г-н Цветков, новата учебна
година в детските заведения за-
почна. Кметът на столицата Йор-
данка Фандъкова често реже лен-
ти на нови сгради или помещения.
Какво е действителното положение
с приема и недостига на места в
момента?

- Въпреки шумните усилия и хи-
лядите изявления от страна на Сто-
личната община проблемът с при-
ема на деца в детските градини не е
решен. Неприетите само от четири-
те набора - от 2008 до 2011 г., по
данни на самата община, са над 13
000. Като се добавят и другите два
набора със задължителна предучи-
лищна подготовка, недостигът става
над 15 000 места. Тук се изключват
много други деца, които изобщо не
са кандидатствали и така не влизат
в статистиката.

Въпреки управленския приоритет
на Фандъкова и на ГЕРБ до 2011 г.
проблемът да бъде решен, тя вече
спря да го коментира. Миналата го-
дина направи много усилия да нама-
ли чакащите деца за първа група под
2000, но тази есен те пак са над 3100.

 От общината обаче са кате-
горични, че образованието е приори-
тет и непрекъснато се хвалят с от-
криване на нови сгради, площадки в
дворове или отделни групи.

- По данни на самата кметица
през последните няколко години са
дадени 268 млн. лв. за строеж на
градини и подобряване на базата в
образованието. Въпреки това пробле-
мите не са преодолени, според мен,
заради сбъркана концепция, грешни
приоритети, далавери и кражби.
Първо трябваше да се започне уда-
рен строеж на нови сгради за детски
градини с цел да се обхванат хиляди-
те чакащи деца. Втората задача тряб-
ваше да е да се търсят варианти за
подновяване на материалната база в
“старите” градини. Но за администра-
цията приоритет се оказа, че е било
подобряването на базата на същест-
вуващите сгради, което е неефектив-
но на фона на хилядите неприети
деца. Имам съмнения, че по този
начин са спестявани пари за
издръжка на останалите извън систе-
мата малчугани. За всяко неприето
дете общината си е спестявала по
180-200 лв. месечно за издръжка от
бюджета си, който се пълни и от ро-
дителите на тези деца. Страшно е да
си помисля, че това е аргумент да не
се строят нови градини. И сега дирек-
торки имат подходящи помещения да
открият нови групи, пращат молби и
писма до администрацията, но не им
се отговаря или им се пречи да раз-
ширят базата си.

Не мога да не спомена като при-
чина за лошия резултат в обхвата на
децата и първите официални докла-
ди със заключения за нарушения,
извършвани от бивши районни кме-
тове на ГЕРБ. Част от тях са свързани

със строежа на нови и ремонт на
съществуващи детски градини.
Кметът на “Младост” четири години
ни управлява, но едва сега решиха
да го хванат в нарушения. Излезе
подобен доклад и за кмета на ГЕРБ
на “Триадица”. От документите става
ясно, че са сключвани договори за
строеж или ремонт без задължител-
ната обществена поръчка. Ако пък е
имало процедури, то е избирана най-
високата оферта. Фактурирани са
дейности, които изобщо не са
извършвани. Това са нарушения за
десетки милиони левове. Подозирам,
че и в други райони ще се открият
нарушения, но все още има полити-
чески чадър, защото кметовете са
районни активисти на ГЕРБ.

Ето къде са изтичали парите.

Имало е средства и с тях е могло да
се направят 60 детски градини с по
200 места в районите с най-голям
дефицит. Вместо това са направени
съвсем малко сгради със съмнително
качество. Градината в с. Бусманци
например протече на 6-ия месец
след откриването й. Питам Бойко
Борисов и Йорданка Фандъкова ще
върнат ли лентичката? Искам да знам
коя е фирмата изпълнител и защо за
нейна сметка не се оправя течът.

 Какво прави всъщност общи-
ната, за да осигури терени за нови
градини най-вече в централните
градски части, където проблемът е
най-наболял?

- Мога да припомня случая с чети-
рите имота на общинското дружество
“Софийски имоти”, които ни се хвърли-
ха като прах в очите. От общината
обявиха, че вадят имотите от капита-
ла му, за да се строят градини. Към
момента не са предприети никакви
действия за изпълнение на това ре-
шение, нито има градоустройствени
процедури за преотреждането на
терените.

Миналата седмица се появи до-
клад от кмета на район “Оборище” за
изтекли оценки за наеми, които об-
щината плаща на частни лица или
фирми, за да използва две сгради за
детски градини. В единия случай об-
щината притежава една трета от соб-
ствеността, останалите две трети са
върнати на частни лица. Те предла-
гат да се актуализира наемът, който
е около 10 000 лв., или да продадат
частите си на общината срещу 5 млн.

лв. Сега администрацията трябва да
прецени кое е по-изгодно. Дефицитът
в района е много голям и дума не
може да става да се загубят и тези
места.

В същия този район вече седма
година не се строи детска градина,
планирана в програмата за справяне
с проблема на Фандъкова. На терена
има стара постройка на общинското
дружество “Озеленяване”, което не
иска да я събори. Вкарах доклад по
въпроса, който бе бавен три месеца
по комисии и през пролетта в крайна
сметка бе решено в едномесечен
срок от приемането на решението за
строеж на общинска градина в “Обо-
рище” теренът да бъде изваден от
капитала на дружеството. В двумесе-
чен срок трябваше да се събори опас-
ната сграда. Сега се оказва, че месе-
ци наред има спор кой да бутне ба-
раката - “Озеленяване” или районна-
та администрация, и всеки чака дру-
гия. Така това лято се изпусна мо-
ментът за строеж, на фона на ежеме-
сечното плащане на огромни суми за
наем. Това е, меко казано, безсто-
панствено отношение, което е пока-
зателно как в един район всички
виждат проблема и администрацията
не е в състояние да се справи. Има
общо 5-6 градини в центъра на Со-
фия, за които общината плаща висо-
ки суми. В същото време през послед-
ните години с лека ръка без мисъл са
продавани общински имоти.

- На този фон на остър недостиг
има ли все още в София общински
сгради на детски градини или учили-
ща, които се дават под наем на
външни лица?

 За съжаление поне в 7-8 дет-
ски градини в София, някои от кои-
то цели сгради, има външни наема-
тели. Най-характерният случай е в
район “Изгрев”, чиято администра-
ция ползва цяла сграда и двор на
детска градина. Махната е ограда-
та и е направен шадраван с пейки.
А това е район с над 800 чакащи
деца.

Вторият фрапиращ случай е за
данъчната служба в “Младост 1”.
Служители на НАП бяха настанени в
удобно разположената сграда на
общинска детска градина. След на-
стоявания от БСП и писма до НАП
администрацията си намери друго
място и се премести. Какво обаче
направи общината? Вместо да вложи
минимални средства и да възстанови
детската градина, тя направи луксо-
зен ремонт и настани общинско
предприятие и социални служби.

Продължава използването на
сгради и дворове на детски градини
в “Люлин 6”, “Младост” и “Сердика” от
частните училища и градини “Ерих
Кестнер”, ЕСПА и “Веда”, въпреки
много чакащи деца в районите. За
тях се прилага двоен стандарт, тъй
като много други частни образова-
телни структури бяха изгонени. На
всичкото отгоре наемите, които пла-
щат на общината, са символични. В
същото време те нямат полза да ин-
вестират в сградите, да им правят
ремонти, топлоизолация или да по-
правят покривите например, защото
са там временно. Простата сметка при
освободените сгради показва, че за
5 години общината е получила по 150
лв. наем на месец, или 9000 лв. за
този период. А когато фирмите осво-
бодят помещенията, на общината й
трябват десетки хиляди левове за ре-
монта им.

 Има ли недостиг на места за
петгодишни деца, за които преду-
чилищната подготовка е задължи-
телна?

- Истината е, че не са осигурени
места за над 400 деца тази есен.
Бройката за следващата година е
1600. От СО в отговор на дефицита
предлагат полудневни групи в учили-
ща, които отказват родителите и те
не записват децата си. Така че и там
проблемът не е решен на практика,
както твърдят от общината.‘

‘Ñòîëè÷íàòà îáùèíà
òðÿáâàøå ïúðâî äà çàïî÷íå
óäàðíî ñòðîåæ íà íîâè ñãðàäè
çà äåòñêè ãðàäèíè, âìåñòî
äà ðåìîíòèðà ñòàðèòå

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Общество

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

АЛБЕРТ
АВРАМОВ

Уродливото лице
на Темида

Паралелен свят
има в Европа

10
Датата

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА АРХИВИ-
СТА. На тази дата през

1951 г. с Указ на Президиума
на НС се създава Архивно уп-
равление в структурата на
МВР, с което се поставя на-
чалото на националната ар-
хивна система. Започва изграждане на мрежа
на българските държавни архиви. През години-
те структурата има различни имена. Приетият
през 2007 г. Закон за Националния архивен
фонд дава днешния статут и наименование -
Държавна агенция “Архиви”.

СВЕТОВЕН ДЕН СРЕЩУ СМЪРТНОТО НАКА-
ЗАНИЕ. Отбелязва се от 2003 г.

по инициатива на Световната коали-
ция срещу смъртното наказание.
Организацията е учредена на 13 май
2002 г. в Рим от близо 60 правоза-
щитни и други организации от целия
свят. С решение на Комитета на министрите на
Съвета на Европа от 26 септември 2007 г. на 10
октомври се отбелязва и Европейският ден про-
тив смъртното наказание.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ПСИХИЧНО ЗДРАВЕ. От-
белязва се за първи път през 1992
г. Стартира като годишна проява на
Световната федерация за психично
здраве. Ключов момент в обявява-
нето на 10 октомври за Световен ден
на психичното здраве има Клубът
на Първите дами, основан от Роза-
лин Картър. По-късно организацията се преимену-
ва в Международен комитет на жените лидери
към Световна федерация за психично здраве.

1813 - РАЖДА СЕ ДЖУЗЕПЕ ВЕРДИ, ИТАЛИ-
АНСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1901 Г.). На 24

години пише първата си опера, изнесена с успех
в миланския театър “Ла Скала”.
Един от най-влиятелните компози-
тори на ХIХ в., негови творби и днес
се изпълняват често от оперните те-
атри по целия свят. Сред най-изве-
стните му творби са “Набуко”, “Ер-
нани”, “Риголето”, “Трубадур”,
“Макбет”, “Травиата”, “Аида”, “Бал
с маски”, “Дон Карлос” и др.

1924 - РАЖДА СЕ ДЖЕЙМС КЛАВЕЛ, БРИ-
ТАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1994 Г.). Извес-

тен със своите романи “Шогун” и
“Цар Плъх”, както и със сценари-
ите си на филми като “Полетът”,
“Тутси” и “Голямото бягство”. Не-
говите герои са главно западня-
ци, дошли в Азия с търговски
намерения. Самият Клавел вярва
в ползата от свободната търговия
между нациите, виждайки я не
като експлоатация, а като събиране на различни
култури. Поради това и в работите му се забе-
лязва известна доза антиимпериализъм.

1944 - УМИРА АЛЕКСАНДЪР ПИПОНКОВ
(ЧАПАЙ), ПАРТИЗАНСКИ КОМАНДИР (Р.
1920 Г.). Активен член на РМС

и БРП(к). При опит да бъде арес-
туван от полицията (1943) минава
в нелегалност. Приема партизанско-
то име Чапай. От есента на 1943 г. е
командир на отделение в чета “Кочо
Честименски”, а по-късно - коман-
дир. На 9 септември 1944 г. с вдиг-
ната ръка и развято червено знаме
Чапай е възторжено приветстван от
насъбралото се население на гара
Белово. Събитието влиза в кинохрониката. Ча-
пай участва в първата фаза на войната срещу
Германия. Загива в ожесточен бой за вр. Петра-
лица, Кумановско.

1963 - УМИРА ЕДИТ ПИАФ, ФРЕНСКА ПЕ-
ВИЦА (Р. 1915 Г.). Родена под

името Едит Джована Гасион, тя е
видна представителка на френ-
ския шансон, смятана за символ
на Франция. Майстор на балада-
та. Музиката й е отражение на
нейния трагичен живот, изпълнен
с контрасти и странности - светов-
на слава, лични нещастия, малка
и крехка фигура, мощен и характерен глас.

1985 - УМИРА ОРСЪН УЕЛС, АМЕРИКАНСКИ
РЕЖИСЬОР (Р. 1915 Г.). Филмът

му “Гражданинът Кейн” (1941) по-
лучава “Оскар” и е смятан за един
от най-добрите за всички времена.
Уелс е известен с левите си убеж-
дения и остава политически акти-
вен през целия си живот. През 40-
те години на миналия век замина-
ва за Европа “заради свободата”. Обявява се
против расизма и расовата дискриминация. През
2002 г. Британският филмов институт го класира
на първо място в листата на 10-те най-добри фил-
мови режисьори за всички времена.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Конституционният
съд (КС) отхвърли вчера
жалбата на омбудсмана
Константин Пенчев сре-
щу привилегията на бан-
ките и на Националната
агенция за приходите
(НАП) да събират взима-
нията си от длъжници по
облекчен ред. Правомо-
щието позволява на НАП
и финансовите институ-
ции да искат от съда за-
повед за незабавно
изпълнение срещу
длъжници и запор на
имуществото им. Според
съда държавата, общи-
ните и банките имат нуж-
да от тази привилегия,
защото техните взимания
са от висок обществен
интерес. Сигурно Кон-
ституционният съд има
юридическо право, но от
друга страна, т.нар. об-
ществен интерес сме
всички ние.

Колкото до интереса
на банките... той е толко-
ва обществено значим, че
е изключителна рядкост
воденето на съдебни
дела от длъжниците сре-
щу тях. А не дай боже, да
пишеш нещо за банка -
трябва да стъпваш по
много крехък лед, защо-
то законът отвсякъде е на
тяхна страна.

От постъпилите по де-
лото становища единст-
вено Висшият адвокатски
съвет се е обявил срещу

запазването на привиле-
гията. Дано да не е само,
за да има и различно от
общото мнение. Както се
казва, “за цвят”.

Несъмнено зад тези
вземания, които банките
и данъчните събират от
борчлиите, има такива на
големи айдуци и неко-
ректни, от които, “разби-
ра се”, те трябва да си
прибират дължимото. Но
не съвсем винаги го пра-
вят. Лош е обаче под-
ходът или липсата на

различен подход при
събиранията, когато по-
сягаш на последното,
дето е останало на бед-
ните хора и техните се-
мейства. Всъщност агони-
ята на длъжниците във
финасовия капан е обрат-
нопропорционална на
страстта, с която банките
раздават пари. Ето какво
съобщава т.нар. черна
статистика, зад която сто-
ят много трагични човеш-
ки съдби.

 Преди ден отчаян

41-годишен мъж от
пловдивското Ново село
се обеси от страх, че
съдебен изпълнител ще
опише и отнеме и мал-
кото му останали ценно-
сти.

 В средата на ав-
густ 36-годишният баща
на 3 деца Данаил Дими-
тров от врачанското
село Три кладенци се
самоуби, отчаян от ми-
зерията, в която живее-
ло семейството му.

 Десет дни по-късно
фалирал бизнесмен се
самоуби в скъп ком-
плекс до Перник.

 В началото на ок-
томври в Русе пък 61-го-
дишен мъж скочи от те-
расата на жилището си
на 8-ия етаж и загина
след съобщение от НАП
за дължими суми.

 Съвсем наскоро бе
огласено и за длъжни-
ци, на които банките
хем прибрали ипотеки-
раните жилища, хем
след “неизгодната” им
продажба търсили още
пари и т.н.

Животът, разбира се,
винаги има поне две
лица. Така е и с решени-
ята на Темида. Дори
извън презумпцията за
грешка или за корупция,
за която международни-

те инститиуции ни “че-
шат” непрекъснато, пра-
вилните, законово ко-
ректните решения на
съда понякога са неспра-
ведливи. От морална
гледна точка. Такива ре-
шения на съда ни разкри-
ват, че под превръзката
Темида крие различни
лица, едното от които е
уродливо.

А колкото до омбуд-
смана... у нас той е един-
ствено в ролята на армен-
ския поп.

Съмненията посте-
пенно отпадат. Европей-
ци сме, цитираме Евро-
па, имитираме Европа,
търсим и правим опити -
най-често неумели - да
се влеем в европейските
коловози. Казано накрат-
ко - надяваме се на Ев-
ропа.

Дотук добре. Надеж-
дите са безплатни, беше
казал един мъдър човек.
И сякаш постепенно
потъваме в омагьосания
кръг на илюзиите, по-
край които за жалост се-
тивата ни закърняват,
обмазани с лъскавите и
изглеждащи вкусни при-
мамки на европейския
начин, стил и стандарт на
живот. А в лутането меж-
ду пориви, въжделения,
усещания от реалността

неусетно започваме да
привикваме с тръпчивия
и често твърде горчив
вкус на заблудите, щед-
ро и многообразно сер-
вирани пред изгладне-
лите ни очи.

Отрезвяването, макар
и често болезнено,
настъпва рано или късно.
Нека се вгледаме в са-
мите себе си, да си при-
знаем какво точно очак-
вахме, да познаем греш-
ките си, да помислим
какво все още не ни сти-
га - кураж ли, сила ли, та
да стъпим здраво на зе-
мята. Мечтата, наречена
Европа, в която истори-
чески присъстваме, но
реално май е на път да
си остане само мечта,
взе да се поотдалечава,
при това скоростно и бе-
запелационно. Говорих-
ме, или по-точно изобил-
но глаголствахме за този
обозримо близък до усе-
щанията ни свят, пред-
вкусвайки постижимите
наглед облаги на циви-
лизацията, един от
първотворците на които
е и нашият народ. Но не
си давахме сметка, че
едно е да предсказваш,
а съвсем друго е да

създаваш и надзиздаш.
Започнахме да губим ес-
тествените си житейски
доказани ориентири за
ценностни системи, за
морал, за добрината.
Отхвърляхме попътно
всичко, което бе извън
това, което доктринери и
самодоволно загладени
от имане чиновници и
партократи ни внушава-
ха. Опитвахме се да им
вярваме, а получавахме
тоягата без моркова.

Започнаха с щедри
обещания, получавахме
примамките на европей-
ските трохи. Станахме
натовска държава, но
без армия. Сервираната
ни демокрация се обърна
в полицейщина. Портмо-
нетата ни станаха из-
лишни, защото в тях без
друго пари не се свъртат.
Еврото се отдалечи,
Шенген си остана не-
изяснено понятие, двой-
ните стандарти - всекид-
невна реалност. Оказа се
обаче, че това не е само
наш, български синдром.
Картинката придоби ЕВ-
РОПЕЙСКИ! очертания.
Световна, европейска,
или както и да я наре-
чем - кризата заля мал-

кия ни, въображаем,
илюзорен и всъщност из-
мислен свят. Това безра-
ботица, глад, социално
напрежение - все поня-
тия от всекидневието ни,
се превърнаха в безпо-
щадна реалност.

Напоследът медиите,
политиците, обществе-
ността в различни стра-
ни заговориха за два па-
ралелни свята, движеши
се насрещно и с различ-
на скорост. Някои от по-
богатите европейски ре-
гиони като Каталония,
Шотландия, Валония
вече отвориха дума за
отцепване от страните
майки, васали, столици и
дявол знае какво още.
Тръгнаха да търсят не по-
литически изход в т.нар.
сепаратизъм, а истори-
ческо по смисъл иконо-
мическо отделяне. За-
щото просто не търпят да
плащат за предизвика-
ната отвън криза. Лошо-
то е, че в този парале-
лен свят на европейска-
та школа на илюзионис-
тиката ние оставаме пак
най-посредствените уче-
ници. Ние вече сме се от-
цепили - бедни, гладни,
безпътни и... мълчащи.
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Актуално

П
Помните ли баталиите преди

година - да има или не “такса
електромер” за битовите абона-
ти на електроразпределителни-
те дружества. А “битките” преди
това около “такса мощност”, пла-
щана от клиентите на топлофи-
кациите. И как завършиха тези
епични сблъсъци на интереси
между енергийните монополи и
потребителите?

За онези, които са забрави-
ли, ще припомним, че омразна-
та “такса мощност” от сметките
за консумирана топлинна енер-
гия отпадна през 2006 г. Същата
година в Закона за енергетика-
та бе приет чл. 120а (в сила от
08.09.2006 г.), съгласно който по-
требителите на електроенергия
не заплащат такса за средства-
та за търговско измерване, т.е.
“такса електромер”. Привидно

енергийните
монополисти сякаш

бяха победени

но само привидно. Философията
и на двете такси е клиентите да
плащат за удобството винаги,
във всеки един момент, когато
решат да имат на разположе-
ние заявената от тях мощност -
топлинна или електрическа. Как-
то се плаща такса за мобилен
телефон. С други думи - да по-
криват разходите, направени за
поддръжка на мрежите, предиз-
викани от това, че са ангажира-
ли някакъв капацитет (мощност)
от тях за себе си. И понеже тези
разходи са постоянни и безпла-
тен обяд няма, още повече в
ситуацията на естествен моно-
пол, изходът бързо бе намерен.
“Такса мощност” се “вмъкна” в
цената за консумираната от
сградите топлоенергия, а “такса
електромер” остана под форма-
та на “цена за достъп” до елек-
троразпределителната мрежа.
За битовите абонати. Което ще
рече, че сумата за достъпа до
мрежите зависи от количеството
потребена електроенергия. Там,
където няма консумация, но има
присъединен потребител с мон-
тиран електромер - в летни вили,
заключени къщи по селата, га-
ражи, временни постройки, не се
дължи нищо, макар да е анга-
жиран капацитет на мрежата,
който се пази за конкретния або-
нат. Последният във всеки миг, в
който реши да се възползва от
него, може да го направи, без
да заплаща дори стотинка за пе-
риода, през който “държи” мощ-
ността за себе си, без да я полз-
ва. Колко дълго ще се запази
тази практика обаче?

Електроразпределителните
дружества, които настояват за
промяна в начина на заплаща-
не на достъпа до мрежите им,
освен аргумента, че “такса еле-
ктромер” има в други държави
от ЕС, вече имат съществен

пробив
пред българския

енергиен регулатор

в лицето на ДКЕВР. Преди годи-
на, без много шум с Решение №
Ц-22 от 29.06.2011 г. ДКЕВР поз-
воли на ЕВН от 01.07.2011 г. да
начисляват на клиентите си - сто-

„Цена за достъп” срещу
„такса електромер”

Стопанските потребители плащат достъп до електромрежите дори
когато не консумират електричество. Иде ред на битовите абонати

Светла ВАСИЛЕВА

пански потребители, постоянна
дневна цена за достъп до мре-
жите, независимо от консумаци-
ята. Прецедентът бе затвърден
тази година с Решение № Ц-17
от 28.06.2012 г. в полза на ЧЕЗ (в
сила от 01.07.2012 г.). Ако през
следващата 2013 г. ДКЕВР раз-
реши и на Енерго-про (новият
собственик на активите на ЕОН)
да формира цена за достъп по
аналогичен начин, едва ли ще
има изненадани.

Според последното решение
на енергийния регулатор стопан-
ските потребители, абонати на
ЧЕЗ и ЕВН, заплащат цена за
достъп до електроразпредели-
телните мрежи както следва:

клиенти на ЕВН - 0.01650 кВт/ден
клиенти на ЧЕЗ - 0.01628 кВт/ден

Цената е постоянна и не за-
виси от консумираната елект-
роенергия. Минималните суми,
които се плащат от присъедине-
ните на ниско напрежение (НН)
абонати, са за 6 кВт, а от при-
съединените на средно напре-
жение (СН) за 100 кВт. Незави-
симо че нямат консумация на
електроенергия или че са заяви-
ли мощности под указаните. Ето
как изглежда фактурата на сто-
пански потребител, абонат на
ЧЕЗ, който няма консумирана
електроенергия, но въпреки това
плаща и ще плаща целогодиш-
но месечна сума за достъп до
мрежата в размер на 3.86 лв.
(виж копие на фактура).

ДУМА запита електрораз-
пределителните компании ЕВН
и ЧЕЗ какви са мотивите, с които
са искали утвърждаване на този
механизъм за плащане. Според
отговора им това е “възможност
за справедливо и прозрачно
калкулиране на разходоориен-
тирани цени за мрежата; стимул
за оптимизиране на разходите,

които всеки предизвиква за
поддържане и развитие; инвес-
тиране, където е нужно за всеки
отделен клиент, а не “по равно”
за всички, което е оптимално и
ефективно”, а също и “стимул за
енергийна ефективност и ефек-
тивно планиране на енергийно-
то потребление”. От ДКЕВР не
получихме отговор защо е ува-
жила исканията на енергийните
дружества.

Един от ефектите от нововъ-
ведението на монополистите е,
че онези потребители, които са
заявили повече мощности, откол-
кото реално са им нужни, вече
могат да ги редуцират до нивото
на необходимост. Това е добре.
Но тук има голяма уловка. При
намаляване на ангажирания ка-
пацитет процедурата е безплат-
на и максимално опростена - до-
статъчно е подаването на дек-
ларация в център за клиенти на
съответното дружество. Ако след
време обаче абонатът, освобо-
дил капацитет (поради намален
обем на производство, времен-
но спиране на работа, сезонно
потребление и пр.) реши, че иска
да върне предишната мощност,
с която е разполагал, процеду-
рата съвсем не е така лека. Нито
безплатна. “Възстановяването”
на освободения капацитет се
извършва по реда на Наредба
№ 6 от 2004 г., която е пълна с
изисквания за документи и
съпроводена от всякакви такси.
Дори и да се снабди с всичко и
да си плати, стопанският потре-
бител няма гаранции, че осво-
бодената от него мощност ще
му бъде възстановена, защото
вече може да е заета от друг.

Частен случай за негативен
ефект от променения механизъм
на плащане на цената за достъп
са топлофикациите, които имат

заявен капацитет за всяка або-
натна станция. Много от тях, осо-
бено по-малките, работят само
през отоплителния сезон (октом-
ври-април), но ще трябва цело-
годишно да

заделят суми,
независимо че не са

консумирали

електроенергия. ДУМА запита
няколко топлофикации, работе-
щи на териториите на ЕВН и
ЧЕЗ, как ще им се отрази новият
механизъм на плащане. “Топло-
фикация” - София (собственост
на Столичната община), която е
разкрила 12 700 партиди в ЧЕЗ
и по наши предварителни раз-
чети ще трябва да предвиди над
500 000 лв. годишно за достъп
до мрежата, има цели квартали
(кв. “Левски”, кв. “Хаджи Ди-
митър”) със свои абонати, на
които лятно време не подава
топла вода, няма консумация на
електроенергия, но по новия ме-
ханизъм ще плаща за достъп. От
пресцентъра на дружеството ни
отговориха, че “представители
на ЧЕЗ и “Топлофикация” - Со-
фия ЕАД търсят възможности за
постигане на по-приемливи ус-
ловия при заплащането на еле-
ктроенергийната консумация от
абонатните станции”. Комен-
тарът на изпълнителния дирек-
тор на “Топлофикация” - Перник
(собственост на държавата), инж.
Стойчо Василев беше изненад-
ващ: “Това са икономически
въпроси на “Топлофикация” -
Перник АД, на които не можем
да ви дадем отговор” (писмо изх.
№ 3055 от 28.08.2012 г.). Само
че тия въпроси често излизат от
джоба ни, т.е. от хазната. Ако
изпълнителният директор не
може да даде отговор, интерес-

но кой ли би могъл да го напра-
ви, може би принципалът на дру-
жеството в лицето на икономи-
ческия министър Делян Добрев,
макар че, едва ли. От топлофи-
кациите в Сливен, Плевен, Вра-
ца и Габрово (всичките частна
собственост) увериха, че се бо-
рят да задържат всеки свой кли-
ент и новите цени ще са за смет-
ка на печалбите им.

Предполагаем негативен
ефект от новия начин за смятане
цената за достъп е възможно да
има и при други компании, опе-
риращи с големи инфраструкту-
ри като “Напоителни системи”
например чиито съоръжения не
работят целогодишно. Със сигур-
ност на хотелите по Черномори-
ето и в планинските курорти със
заявени значителни мощности,
на които доскоро извън сезона
не се налагаше да плащат по-
ради почти преустановена кон-
сумация на ток, вече ще им се
наложи да предвидят целого-
дишни плащания към електрое-
нергийните дружества. С изклю-
чение на тези по Северното
Черноморие, построени на тери-
торията, на която оперира Енер-
го-про. Засега.

От тази есен ДКЕВР опреде-
ли временни цени за достъп до
мрежите и за производителите
на ВЕИ енергия. Макар те да са
недоволни и да го считат за
дискриминационна и рестрик-
тивна мярка, всъщност екстен-
зивното увеличаване на ветрови
и соларни паркове е една от
причините за въведената промя-
на. Въпреки че не се коментира
публично, в България проблем е
не толкова генерацията на енер-
гия, колкото

състоянието
на мрежите

които са от средата на миналия
век. Новопостроените ВЕИ цент-
рали около населени места с
изчислени малки капацитети или
на полето върху земеделски
земи (абсурд, недопустим за
други части на ЕС), около които
няма електропреносна мрежа,
ангажираха огромен ресурс на
енергийните дружества ЧЕЗ,
ЕВН и ЕОН (сега Енерго-про).
Истинският проблем за тях оба-
че тепърва предстои и той въоб-
ще не е свързан с физическото
изграждане на мрежите, а с тях-
ното управление. Работата на
ВЕИ централите предизвиква ог-
ромни дисбаланси в електрое-
нергийната системата, която
трябва да се управлява така, че
да не настъпи срив.

Изграждането на “умни” мре-
жи по предварителни разчети
ще струва на Европа около 500
млрд.евро. Вече са в ход 300
проекта на стойност около 5.5
млрд.евро. България не присъ-
ства в картата на европейската
“умна” енергийна инфраструкту-
ра и проблемът не е толкова в
липсата на специалисти, разби-
ращи от енергетика, информа-
ционни технологии, моделиране
и симулиране на процеси, кол-
кото в огромната цена на инве-
стицията, за която все още няма
визия кой трябва да плати. Тези
проблеми, макар да изглеждат
като сън от бъдещето, вече са
на прага ни, особено след удар-
ното строителство на ВЕИ пар-
кове през последните две годи-
ни. И плащането, независимо от
това, че не потребяват ток, за-
почна. Доскоро само за стопан-
ските потребители. Вече и за
производителите на ВЕИ енер-
гия. Останаха незасегнати бито-
вите абонати. Докога ли...
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Снимки БГНЕС

На футболен мач, с екип - част от “другото”, народното, лице на властта

ВЛАСТТА

 ФАШИЗИРАНЕВ
ластта е среда, в коя-
то личността се осъ-
ществява. Но за да се
осъществи в необхо-
димата степен, е не-

Уроците на Иван Хаджийски

обходимо да съблюдава опреде-
лени правила и норми, да им се
подчинява, за да бъде участие-
то й продължително и успешно.
Тези правила са задължителни
за успеха на личността, посве-
тила се на властта. Те създават
механизъм, който трябва да се
задейства и да се поддържа по-
стоянно функционирането му.
Конкуренцията е особено силна
и неумолима - каквато е тя във
всички сфери на живота, подчи-
нен на пазара. Защото самата
власт в буржоазно-капиталисти-
ческата система е пазар и тук
също действат пазарни принци-
пи. “Стоката” трябва да притежа-
ва привлекателен вид, за да
бъде харесана, одобрена и ку-
пена. Тук възниква въпросът “От
кого?” Кой купува стоката на
властта в буржоазното общест-
во и държава? Видимите прин-
ципи повеляват “купувачът” да
бъде народът, тъй като “властта
произлиза от народа и принад-
лежи на народа” и се установя-
ва чрез всеобщо гласуване. Мно-
зинството от народа и общест-
вото определя кой да управлява
държавата за определен пери-
од. В буржоазната епоха се при-
ема, че волята на мнозинството
е квинтесенцията на всеобщата
воля.

Принципът, върху който се
изгражда властта в буржоазна-
та епоха, позволява неприема-
нето й и дори нейното насилст-
вено оспорване чрез улични де-
монстрации, протести, стачки.
Конституцията и законите на
всяка държава позволяват да се
агитира и пропагандира както
срещу отделни представители на
властта, така и срещу самата
власт, срещу нейните действия и
бездействия. “Демокрацията”
позволява това, стига да не се
призовава към въоръжени дей-
ствия за промяна на формата на
държавното устройство и на со-
циално-политическата и иконо-
мическата система. Затова власт-
та трябва да притежава до-
статъчно богат арсенал от меха-
низми, който да утвърждава ней-
ния авторитет, да я организира
и да създава покорство и подчи-
нение у поданиците и гражда-
ните.

Властта е механизмът, чрез
който

държавата налага
подчинение

и създава организацията на об-
ществото, за да функционира.
Античната и средновековната
държава подчинява поданиците
лесно, защото “властта й е от
Бога”, поради което не може да
бъде оспорена от никого. Пък и
властта принадлежи на господ-
стващото съсловие. “Народът” не
участва в нея, а само изпълнява
нейната воля. А “нейната” воля е
волята на суверена. Страхът от
нея е вроден и се поддържа с
насилие и безотказно действа-
щи наказателни мерки. Суве-
ренът няма нужда да бъде харе-
сван, да се прави такъв, какъвто
биха искали да го видят подани-
ците му. Властта му е дадена и
той я държи здраво в ръцете си.

По-сложно и трудно е в бур-
жоазното общество. Буржоази-
ята оспори принципа за властта
и държавата на аристокрация-
та. И създаде свой, като го обя-
ви за коренно различен от ари-
стократичния и средновековния.
Властта престана да е наслед-
ствена, но не престана да е
подчиняваща. Но сега се нало-
жиха много повече механизми,
за да бъде държан народът в
подчинение. Законите регули-

рат отношенията между граж-
даните и отделната личност и
държавата, указват кое е поз-
волено и кое не, установяват
пределната черта, отвъд която
никой няма право да пристъпва,
защото ще бъде наказан. Но
законите не са достатъчни. Оче-
видно. Иван Хаджийски вярно
забелязва това. Тъй като власт-
та е в ръцете на малцинството,
макар то да е посочено и из-
брано според законите от мно-
зинството, тя се нуждае от
външни знаци за божествен
свръхестествен авторитет на
властниците - по подобие на
тази власт, която буржоазията
решително отрече и отхвърли.
Масите, казва Иван Хаджийски,
сега се държат в подчинение
“чрез веригите на поразеното
въображение, поразено и поко-
рено с представите за всемогъ-
щието, непобедимостта, боже-
ствеността на властта, с пред-
ставите, че тя разполага със
съдбата на хората на небето и
земята, че държи всички начи-

ни за наказване и награди и пр.
Тия фалшиви представи за
властта представляват нейния
свръхестествен авторитет.” У
хората има вроден рефлекс на
покорство. У слабите този ре-
флекс се изразява “в страх, вце-
пеняване, безпомощност, липса
на съпротива”. Той “се обработ-
ва и превръща в рефлекс на
задръжка и действие”. Властта
прилага различни механизми,
за да превърне покорството в
навик. “С превръщането си в
навик страхът, наградите, пред-
ставите за награди и наказания
могат да отпаднат, понеже те
са средство за обработка.” Чес-
то се случва държавата чрез
съда на налага изключително
строги наказания, за да пока-
же, че силата й е непоколеби-
ма и че е изпълнена с решител-
ност, за да се справя с всяко
проявление на непокорство и на
опитите да бъде дестабилизи-
рана.

Властта обгръща с тайнстве-
ност своя живот и колкото през
последните десетилетия да се
хвали, че е на постоянен показ
пред хората, които са я избра-
ли, тя се държи далеч от тях,
крие се, за да си придаде

“свръхестествен, изключителен
авторитет чрез тайнствеността
на своя живот, недостъпността
на съществото си и чрез ловка
театрална аранжировка на ма-
сови сцени на поклонение, це-
ремониал, блясък, пози, необи-
чайно облекло и други средст-
ва за израз на изключителност
и могъщество.” Дори и когато
днес се прави “прозрачна”, ко-
гато първите хора на държава-
та се показват по спортни еки-
пи, на плажа, в домашна обста-
новка; когато говорят за семей-
ствата си, когато играят тенис,
футбол или бягат из парковете;
когато приятелски прегръщат
или потупват по раменете обик-
новени граждани, обръщат се
към тях на “ти” или дори сядат с
тях на една маса, пак трябва да
имаме предвид, че се прикрива
истинското й лице, за да витае
тайнственост и мистичност око-
ло нея. Обикнат похват на
българските властници днес е
да говорят за своята естестве-
ност и незаразеност от полити-
ката, за да внушат, че са хора
като всички останали и че са
приели властта като жертва в
полза на народа. Е, казват си
избирателите, този е като нас и

заслужава нашата обич и дове-
рие. Властникът е извършил ма-
нипулация, като е изиграл роля
на естествен човек, пре-
въплътил се е в нея и сега иска
ново доверие, за да изпълни по-
ставените му от държавата цели
и задачи - а именно да държи в
покорство. Когато покорството е
доброволно прието, по-лесно се
преглъща и не е унизително. То
се представя като доверие, спо-
делена отговорност, съучастие
във властта.

Властникът в буржоазната
държава винаги налага някаква
маска, за да скрие онова, което
не е за публично показване.

„Човекът
от народа”

може да влезе бързо и случай-
но във властта, понесен от
вълната на обществената по-
требност. Но той влиза с недъ-
зите и недостатъците си, които
могат да отблъснат масата и да
я настроят враждебно. Масата
обича хора като себе си, но
настоява те да не са съвсем
като нея, да са по-различни от
нея. Иначе какъв е смисълът да
ги избира, ако у тях не същест-

вува сила, каквато избиратели-
те не притежават. Нали тази
именно сила би трябвало да ги
прави годни да управляват и да
поддържат държавата стабил-
на и уверена в себе си.

Възраждайки античността и
превръщайки я в обект на кул-
турно подражание и начин на
мислене, буржоазията възроди
и някои от нейните форми на
обществено устройство и
държавно управление. Тя дек-
ларира възраждане на антич-
ността, но всъщност възприе от
нея видимите форми, с които да
се противопостави на същност-
та на средновековния начин на
живот и мислене, на среднове-
ковната власт и държава. Зато-
ва тя ги изпълва със свое
съдържание, като запазва ви-
димостта на старото, външния
му облик, защото у нея е силен
стремежът да прилича на ари-
стокрацията и да й подражава.
В същото време, както отбеляз-
ва и Иван Хаджийски, тя
“отъждествява себе си с наро-
да въобще и представя държа-
вата за надкласова организа-
ция, организация за добре раз-
брани народни интереси”. За-
това и толкова обиква демокра-
цията и я обявява за универ-
сална форма на държавно уп-
равление.

Демокрацията се оказа спо-
лучливо творение на буржоаз-
ната епоха, защото, от една
страна, поддържа илюзията за
“народна власт” чрез всеобщото
избирателно право и равенство-
то пред закона. Достъпът до
представителната власт е еднак-
во възможен за всички, стига да
получат доверието на избирате-
лите, т.е. на мнозинството. От
друга страна, тя прикрива реал-
ната власт на капитала. Но
рискът от недоволства и съпро-
тива, както вече стана дума по-
горе, е достатъчно голям, за да
бъде позволено принципите на
демокрацията да останат в
пълна мяра валидни и неприкос-
новени. Необходими са лостове,
за да се държи в подчинение
масата. Подчинението, посочва
Иван Хаджийски, “се превръща
в граждански и патриотичен
дълг”, като се установява култ
към “демокрацията”, “конституци-
ята”, “закона”, “отечеството”,
“държавата”. Да им служиш, т.е.
да им се подчиняваш, е дълг на
всеки гражданин. Заработва ги-
гантската машина на пропаган-
дата, която се задвижва преди
всичко от демагогията.

Тогава, когато липсва съзна-
ние за патриотичен дълг, “демо-
крацията” се замества с насилие.
Но буржоазията се стреми с вся-
какви средства да запази нео-
петнена видимостта на своята
демокрация. Тя въвежда голям
брой специални отличия и при-
вилегии за тези, които демонст-
рират съгласие и готовност да
бъдат съмишленици и съучаст-
ници. Иван Хаджийски изрежда
някои от тях: юбилеи, прослава,
професорски кресла, ордени,
титли, паметници. “Тия неща се
дават за служба на “народа,
истината, науката, отечеството и
пр.” Самата власт достатъчно
умело гримира себе си, за да
изглежда едновременно блага,
“народна”, толерантна към раз-
личното мнение, но и строга,
непоколебима, силна.

и нейното
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Позиция

К

Животописи

Тодор КОРУЕВ

иналата сряда в моя
животопис се хванах
за думи, чути в пен-
сионерския клуб в с.

Кръстевич: “Страшно е, кога-
то лошото стане мода! Не
мислиш ли, че нямането ста-
на мода?” и поразсъждавах
около новите “модни тенден-
ции”, наложени ни силом от
демокрацията, която в триго-
дишното вече управление на
ГЕРБ се трансформира в от-
крита полицейска диктатура.
И тъй като толкова много лошавини станаха мод-
ни, продължавам с жестокия списък.

Политиците да лъжат денем и нощем е отдав-
нашна мода. Сега толкова много лъжат, че дори
когато кажат истината, хората не хващат вяра на
думите им.

Модният цвят е сивият. Защото животът ни е
сив. Модна е сивата икономика, въртят я мутри, от
тяхното потекло е премиерът. От Брюксел ни на-
помниха, че 12 престъпни групировки развиват
бизнес с близо 2 млрд. евро оборот. А Цветанов се
тупа по гърдите, че се е справил с организираната
престъпност, което си е направо наглост.

В крак с технологиите модна стана борбата с
киберпрестъпността. А всекидневните обири, гра-
бежи, нападения на граждани и имотите им, т.е.
битовата престъпност, са дреболия за спецовете
по “показни акции”, повечето от които май ще
завършат с дела в Страсбург.

Очертава се модна тенденция почти да няма
престъпление, в което да не участват “народни
стражи” - действащи и бивши полицаи, барети,
пожарникари, охранители... А за капак полицаите
вече организирано отказват да пазят политиците
от народната любов.

Отново са на мода тефтерите за вересия. А
иначе на черно в България всичко се намира -
наркотици, цигари без бандерол, горива, кръв,
човешки органи, дори бебета.

 Модно е парламентът да приема лобистки
закони, вече са около 80 на брой, с тях в люлка
люлее мафията. И да прави комисии за щяло и
нещяло. Само за корупцията временните комисии
са девет, а оня ден десетата я оглави не кой да е,
а политическият смешник Яне Янев.

Самоубийствата не спират, забелязва се богат
избор на средствата за самоунищожение. Напос-
ледък е модерно да се скача от високо - така
свършват със себе си неизлечимо болни, влюбени,
самотници, но и безработни, длъжници на банки,
фалирали бизнесмени, полицаи... А някои призова-
вали смъртта, защото вестниците и телевизиите ги
депресирали.

По света лудите са в психиатриите, у нас се
разхождат навън. Нямало пари. Но и народът пси-
хясва. Заявявам отговорно: “Ние сме на всеки 4-ти
километър!” Не е случайно, че най-много кандида-
ти за Софийския университет са за специалността
психология. То и здравната система е лудница, да
не ти дава Бог да се затътриш по някоя здравна
пътека - влизаш в лабиринт, навсякъде броиш пара,
кога на гише, кога на ръка, и как ще излезеш, и
самият Бог не знае.

Да си в крак в модата означава да си функци-
онално неграмотен. Такива били у нас 41 на сто от
16-годишните и затуй са непригодни за пазара на
труда. Да се четат книги е старомодно, занимание
за пенсионери.

Интелектът не е на мода, на него се гледа като
на отживелица. Уж бяхме държава на духа, но
държавата не покровителства духа. На висока по-
чит в медиите са чалга певици със силиконови
еркери и  “златките”, излъчващи дръзка тъпота и
липсоумие. Еталони за младите.

Времената се менят. Някога археолозите откри-
ваха гробниците на тракийските царе, а сега мода-
та е друга - изравят вампири, пирати, комарджии...

Съобразно приумиците на модата паметници се
свалят, местят, цапат, ремонтират, обновяват, ругаят
и като че ли привикнахме с това. Връх на безумието
е предложението, като бил свален паметникът на
Цар Освободител на скулптора Арналдо Цоки, да
не го връщат на мястото му. Идеята се роди в гла-
вата на политическата шматка Лъчезар Тошев.

Стана модно съседите посред бял ден да кра-
дат историята ни (Самуил - македонец, Калоян -
румънец!) и да се кичат с нея, а външното ни ми-
нистерство да си трае като бълха в гащи. В дипло-
мацията и външната политика се усъвършенства
маниерът да се ливрим верноподанически пред
всичко американско и натовско, в последно време
правим никому ненужни метани и на Турция. На
другия фронт - “пляс-пляс” по Путин, но той даже
не забеляза това.

25 000 хиляди бягат в чужбина всяка година.
Вик на модата! България е в първата 20-ица по
изтичане на мозъци от 142 държави. Една трета от
българите са готови да емигрират. Изнасяме и
просяци. Останалите в татковината упражняват
спортната дисциплина “стискане на зъби”.

Ще завърша с един анекдот: “Оптимист и песи-
мист разговарят за положението в страната. Опти-
мистът казва: “Както е тръгнало, май всички ще
стигнем до просия. Песимистът: “Да просим? Няма
да има от кого.” Казват, че песимистът бил добре
информиран оптимист.

М
Äåòñêàòà àãðåñèÿ -
îãëåäàëî çà îáðàòíî âèæäàíå

В джунглата оцелява и побеждава този, чиито
зъби са най-остри, смятат тийнейджърите

Когато погледнем в житейското
огледало за обратно виждане,
светът изглежда съвсем различен.
Забелязваме нeща, които, гледай-
ки напред, не сме забелязали. Така
става и с децата ни. Ако се обърнем
назад, с ужас ще видим потресава-
щи случаи на агресия и насилие,
които помитат настоящето и бъде-
щето на малчуганите.

Преди дни десетокласник бе
наръган на две места с нож от свой
съученик и все още е с опасност за
живота в болницата в Ловеч. “Деца
се сбили заради мобилен телефон
в Правец”, “12-годишно пловдив-
чанче с избити зъби и сътресение
на мозъка”,”Малчуган брутално
пребит от по-голям ученик в Мом-
чилград”, са само част от новини-
те, които пълнят медиите в послед-
ните месеци. През август в социал-
ната мрежа фейсбук се появи по-
редният шокиращ клип с участието
на родни тийнейджъри. На видеото
се вижда как двама младежи се

Юлия
КУЛИНСКА

нахвърлят върху възрастен човек и
го свалят на земята, след което го
пребиват и го оставят, потънал в
локви кръв. Само месец преди това
невръстен школник осакати свой
връстник в центъра на София. По-
сле гордо и садистично разказа в
интернет подробна хронология на
случката. А тя прилича на

ужасяваща
и неумолима война

която се води в джунглата. Без
правила, без предупреждение, без
мотиви. Има само необяснима ом-
раза и примитивизъм.

Не сме ли виновни обаче ние,
родителите, че научихме децата си
на максимата: в днешния свят оце-
лява и побеждава този, чийто зъби
са по-остри. че ако искаме да сме
най-отгоре, принципът “око за око,
зъб за зъб” трябва е водещият в
отношенията им към другите... Не
сме ли ние тези, които позволява-
ме на малчуганите да ги “залива”
от малкия и големия екран кръвта
от екшъните. Не им ли показваме
ние, че те трябва да се идентифи-
цират винаги с победителите!?

Спомням си една от любимите
книги на милиони деца от целия свят
- “Хвърчащата детска стая” на Ерих
Кестнер. В нея се разказват пpик-
лючeниятa нa гpупa ocмoклacници
oт Киpхбepгcкия пaнcиoн. Hякoлкo
дни пpeди Кoлeдa тeхнитe “вpaгoвe”
oт peaлнaтa гимнaзия плeнявaт
eдин oт пaнcиoнepитe и изгapят
тeтpaдкитe пo диктoвкa нa цeлия
клac. Това слага началото на война
между двете елитни школа. Но ней-
ните “оръжия” са симпатични шеги
и пакости, които си разменят коле-

жаните и които не водят до фатални
последици, до изваден бъбрек, до
спукан далак, пробит бял дроб, до
комоцио или други травми, преобръ-
щащи живота на децата ни.
Всъщност “Хвърчащата класна стая”
е книга за възрастни. За онези ро-
дители, които са забравили какво е
да си дете и какви трябва да са
самите те, за да създадат достойни,
разумни и мислещи хора. Защо да
не я прочетем отново, а?

Често сред причините за наси-

постъпва като него!?
Все още неизградеото детско

мислене попива всичко около себе
си - и доброто, и лошото. Родите-
лите и училището са в позиция на
догонващи развитието на малчуга-
ните. А те, без да имат още изгра-
дени критерии за добро и зло,
действат първосигнално или под-
ражателски. Трябва с ръка на
сърцето да признаем, че увлечени
и забързани в борбата с живота и
в това да мислим само как да оси-
гурим насъщния, станахме лоши
родители, които не могат да пре-
дадат на рожбите си ценностите,
на които ние сме научени. А и са-
мите ни ценности вече не са акту-
ални. Така изпуснахме децата си.
Много от родителите разчитат на
училището и обвиняват педагозите
за случващото се. Те пък от своя
страна - жертви на постоянно “ре-
формиращата” се образователна
система, съзнателно или не прила-
гат “франкенщайновото възпита-
ние”. То е хибрид между старите
ценности и новите, които всеки сам
създава за себе си. Наред с пре-
красните педагози в училището
има и такива, които предават и на
децата постулата на “новото вре-
ме” - който има пари, има и власт.
Съответно той е силният на деня.

Мутрите станаха пример

че всичко може да бъде постигна-
то със сила. Корупция разяжда
държавата. Полицията не се полз-
ва с доверие, а съдът е с пречупен
гръбнак. И както се казва: “Мус-
кулът победи мисълта”. Така,

лието сред малчуга-
ните психолози по-
сочват лошата се-
мейна среда, недоб-
рото им възпитание,
липсата на дисцип-
лина в училище. Не
на последно място
са и материалните
различия на родите-
лите, които поставят
непреодолими бари-
ери на общуването
между тях. Сигурно е
така, не можем да
изолираме злобата и
агресията между де-
цата от проблемите
на обществото. Едва
ли някой разумен

човек ще отрече, че

ценностната ни система
се разпада

а жалките останки от нея се марги-
нализират. Все повече родители не
могат да се справят сами с децата
си. Държавата почти абдикира от
проблемите на образованието, то
продължава да работи по
инерция, а разговорите за
него се свързват вече един-
ствено с парите. Запознанст-
вото на децата с компютъра
минава през игрите. И пове-
чето от тях, ако не всичките,
са с брутални сцени и наси-
лие, с убийства и кръвопро-
лития. Победител в онлайн
екшъните винаги е този, кой-
то съумее да отстрани, да
унищожи или да убие против-
ника си, и то колкото се може
по-бързо, по-болезнено, и с
по-мощно оръжие. Печатни-
те издания пък все повече
“излагат” на първите си страници
информации за смъртни случай, за
измами, за насилие, защото това
продава... Винаги съм се учудвала
на мазохистичното удоволствие на
хората да четат и да се възторгват
от накървавени истории или човеш-
ки драми. И ако следваме тези
разсъждения, идва обяснението
защо един, дори и битов екшън,

събужда скритите
страсти на хищника

който дреме у всеки у нас. Не са ли
това внушения, които провокират
детето да подражава на своя кни-
жен или електронен герой и да

осъзнато или не, младите хора се
стремят към физическа сила и
търсят начини да се доказват чрез
нея. А насилието ражда насилие...

Вероятно още много думи ще се
изговорят, много страници ще се
напишат за причините, които пораж-
дат агресия сред децата. Но ако
държавата, управниците й, учители-
те и ние, родителите, не се стрес-
нем наистина, не се обърнем и не
погледнем сериозно и отговорно в
огледалото за обратно виждане на
съвестта си, посегателствата върху
децата ни няма да спрат и все по-
вече майчини очи ще се пълнят със
сълзи заради пребитите им и малт-
ретирани рожби.

Още модиОще модиОще модиОще модиОще моди
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На фокус

Снимка Мариета ТОМОВА

КАК ГЕРБ НАДЦАКА

Тъй като „магистралите” на здравето не са по силите
на управляващите, ще се наложи да ги съградим ние, пациентите

ешението, с което Конститу-
ционният съд обяви за неза-
конен трансфера на 100 млн.
лева от НЗОК към МЗ през
2011 г., даде почти нулев

Велко ВЕЛКОВ,
д-р по социология
на здравеопазването

бюджет и да обслужи неговия дефи-
цит. Става ясно как е напомпал фис-
калния резерв, за който преди време
с лицемерна гордост заяви, че е до-
стигнал 6,9 млрд. лева.

Нов скрит трансфер ще има през
следващата година. От разговор меж-
ду министър Атанасова и председате-
ля на лекарския съюз стана известно,
че през 2013 г. бюджетът на МЗ няма
да бъде увеличен с обявените по-рано
150 млн. лева. Затова пък към касата
отново ще бъдат прехвърлени дейно-
сти, финансирани досега от министер-
ството. Търсейки ресурс за предизбор-
ното увеличение на заплати и пенсии,
управляващите не се посвениха да
посегнат на парите за здраве. И този
път ще вземат от необявения излишък,
а за да се впише в новия график, НЗОК
отново ще налага ограничения. Ясно
е, че откраднеш ли от здравето, най-
напред си отиват пенсионерите - няма
пенсионери, няма проблем!  Макар и
жестока истината е, че

ГЕРБ краде от народа

така, както никой не го е крал.
Защо парите не са в резерва на

касата?
 По замисъл НЗОК трябваше да

е независима от изпълнителната
власт, но това не е така, което позво-
лява на управляващите да я манипу-
лират;

 Управителите на касата се на-
значават политически, след което
угодничат и не се противопоставят на
своите ментори;

 По същество във визията на по-
литическите сили за здравеопазване-
то и здравното осигуряване няма раз-
лика и всяка от тях има принос в
задълбочаващия се хаос;

 Вместо да създадат атмосфера
на критичност и нетърпимост към
здравноосигурителното безумие, ме-
диите се превърнаха в негов клакьор

и съавтор. Охотно дават гласност на
“различни” мнения, които се събират
в общия фокус наречен “криза”;

 Синдикатите и пациентските ор-
ганизации не можаха да станат ко-
ректив на здравния геноцид, на който
политическата класа подлага тяхната
членска маса.

Тези причини взаимно се
допълват, което ги прави много жиз-
нени и способни да неутрализират
всеки опит за пробив в здравноосигу-
рителната джунгла. При това безха-
берие спасението на давещите се
става техен собствен проблем: да
стъпят на здрава идейна основа и да
се организират за натиск върху уп-
равляващите. Традиционното средст-
во - изборите, не дава резултат, тъй
като след всяка смяна на властта,
кризата се задълбочава.

Какво е решението

През последните години събития-
та у нас и по света показаха, че ефек-
тивен инструмент за решаване на об-
щественозначими проблеми могат да
бъдат социалните мрежи. У нас те са
подходящи и предвид ниската соци-
алност на гражданите и трудната ко-
муникация, когато трябва да се дейст-
ва по същество. Практиката показа
също, че мрежите активират към ре-
шителни действия при наличие на
значими и реално постижими цели.
Точно такава цел е връщането на
парите в резерва на здравната каса.
Но за да има полза от тези пари, е
необходим статут на НЗОК, с който тя
да стане  независима, деполитизира-
на, национална институция със само-
стоятелно управление и собствен
бюджет. Да се премахнат квотите.
Ръководните органи да се избират
публично, като кандидатури се изди-
гат от пациентите и пациентските
организации. Касата да поеме цялото
финансиране на здравеопазването,
като се увеличи размерът на здрав-
ноосигурителната вноска, но реци-
прочно се намали данъчната тежест
в обем равен на разходите на държа-

вата за здраве. Участието на държа-
вата в управлението да става чрез за-
конодателството, контролът върху не-
говото прилагане и чрез редовни
трансфери към касата на вноските за
осигуряваните от нея лица. С връща-
нето на парите в резерва ще възник-
не въпросът какво да се прави с тях?
Най-напред са нужни

промени в Закона за
здравното осигуряване

Първо, парите в резерва на НЗОК
да не се натрупват, а в началото на
всяка година да бъдат 10% от нейния
бюджет. Това ще даде възможност
върнатите милиарди да се използват
в няколко посоки: за подобряване на
обслужването с увеличаване на на-
правленията и съкращаване във вре-
мето за диагностика и лечение. Вто-
ро, да се даде възможност касата да
изгражда нови здравноосигурителни
инструменти. Връщането на парите в
резерва ще позволи създаване на две
нови направления: в здравното осигу-
ряване “лекарства и протези” и “зъбо-
лечение”. Как ще бъдат изградени?
Какво ще бъде участието на касата?
Ще има ли допълнителни, добровол-
ни и дори индивидуални вноски от
гражданите, щото предписваните ле-
карства, протезите и зъболечението
да станат напълно безплатни, ще
решават експерти в диалог с пациен-
тите. Впоследствие новите структури
ще се влеят в общия фонд и това е
пътят към идеала на здравното осигу-
ряване. На трето място, НЗОК ще
разполага със средства за разработ-
ване и реализация на система от про-
грами. На първо място за промоция
на детското здраве. Нашето общество
е голям длъжник на своите деца и
следва най-после да поеме ангажи-
мент за тяхното здраве. Това в аванс
ще е ангажимент към здравето и
бъдещето на цялата нация. Тъй като
подобни магистрали не са по силите
на управляващите, ще се наложи да
ги съградим ние, пациентите. Соци-
алните мрежи са на разположение.

Конституционния съд
като излишък през 2009-2010 г. в ре-
зултат на увеличението на здравната
вноска от 6 на 8%.

 Странни гимнастики се наблю-
дават през 2011 и 2012 г., когато ГЕРБ
спира да третира 2-процентното уве-
личение на вноската като излишък.
Незаконно трансферираните 340 млн.
през 2010 и 100 млн. през 2011 г. пра-
вят общо 440 млн. лева.

 Незаконно отклонени следва да
се смятат още 100 млн. лева, взети
през 2011 г. за покриване на някакви
неизплатени уж задължения на каса-
та за 2010 г. Такива не е могло да
има, тъй като през 2010 г. там не е
имало бюджетен дефицит. Имало е
излишък от 531,8 млн. лева.

 През 2011 г. е извършен още
един “скрит” незаконен трансфер,
като лечението на злокачествените
заболявания и на бъбречната недо-
статъчност с диализа, заплащани до
този момент от бюджета на МЗ, е
прехвърлено на касата. Освободени-
те от бюджета на МЗ пари са били
насочени за други цели.

 От 2000 г. досега парите на ка-
сата ежегодно нарастват пропорцио-
нално на лихвените проценти по ней-
ните депозити в БНБ - общо около
200 млн. лева.

Тези данни, които могат да бъдат
открити в законите за бюджета на
НЗОК от нейната поява досега, сви-
детелстват за уникална ситуация:

хронически
недофинансираната

система

призвана да осигурява здравето на
най-болната нация в Европа, разпо-
лага де юре с близо 3,3 млрд. горещи
пари, които поради негодността на по-
литическата класа не може да опол-
зотвори. В потвърждение на това през
септември 2010 г. Симеон Дянков на-
прави впечатляващи откровения пред
народните представители: системата,
която с годините гълта все повече
пари, без да се реформира, е болна и
за това са виновни изпълнителната и
законодателната власт. Тези призна-
ния не попречиха на г-н Дянков да
харчи волунтаристично здравните
осигуровки, за да върже държавния

Р
ефект. От една страна, то нямаше стой-
ността на разпореждане за отмяна на
трансферите и за връщане в НЗОК на
отклонените от здравните осигуровки
пари. Не реагираха по подобаващ
начин и другите отговорни институции,
от друга страна. Сметната палата не
се нае да установи механизма, обема
и посоките на отклонените средства.
ВАС не се нае да отмени решенията
за трансферите и да разпореди пари-
те да се върнат в касата. Прокуратура-
та не се нае да установи в каква сте-
пен кражбите са създали заплаха за
здравето на нацията. Истината е, че

откраднатите пари далеч
надхвърлят сто милиона

Колко са те всъщност?
 В съответствие с разпоредбите

на Закона за здравното осигуряване,
от 2000 г. досега, в БНБ е постъпил
резерв на НЗОК в размер на 2101
млн. лева. От него за покриване на
дефицити на касата в периода 2004-
2007 г. са изтеглени 819 млн., като в
наличност следва да има 1282 млн.
лева;

 325,5 млн. лева са бюджетните
излишъци на НЗОК през 2001-2003 г.,
които, като пари от здравни осигуров-
ки, също е следвало да отидат в ре-
зерва;

 934,5 млн. лева са натрупани
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Култура
очаквайте

звестната унгарска пе-
вица Марта Шебещен,
която е носителка на
“Оскар” за музиката
към филма “Английски-

етири бременни жени,
полудели от бушуващи
хормони, се запознават
в курс за бременни. Че-
тири ужасяващо различ-
ни жени с несъвместими
характери, с големи ко-
реми и с едно и също

„Звезди във
Венеция” заминава
за Стара Загора

Изложбата “Звезди във Вене-
ция” се открива на 12 октомври
от 18 ч. в Стара Загора, Библи-
отека “Захари Княжески” (бул.
“Руски” 46). 88 черно-бели порт-
ретни фотографии на знамени-
ти личности от областта на
киното, литературата, изобра-
зителните изкуства, музиката и
танца, гостували на Венециан-
ското биенале и легендарния
Венециански кинофестивал през
втората половина на миналия век
ще видят старозагорци. Турне-
то, както ДУМА писа, ще обхване
8 града, като на всички желаещи
да притежават някои от фото-
сите, “Гершон България” ще пред-
ложи изключително атрактивни
условия. Изложбата ще бъде под-
редена в Общинския театър в
Кюстендил от 3 до 19 ноември и
в галерия “Видима” в Севлиево от
4 декември до 16 януари 2013 г.

Албум за Ванга
представят в Рупите

К н и г а т а
на Жени Кос-
т а д и н о в а
“Ванга - Про-
рочицата” -
първият до-
кументален
фоторазказ
за живота на
пророчицата,
ще има преми-
ера на 14 октомври от 12 ч. в
Рупите. Луксозното издание ще
представи акад. Светлин Русев в
новооткритата документална
зала “Ванга” в Рупите. В книгата
са включени над 250 фотографии,
илюстриращи мигове от различ-
ни житейски периоди на Ванга,
факсимилета на документи, пис-
ма и публикации. богатият сним-
ков материал, предоставен от
фондация “Ванга”, се публикува за
първи път. Стилно оформеният
албум съдържа пророчества и сен-
тенции на Ванга с посочен източ-
ник, признания и стихотворения
за нея от поклонници. Предго-
ворът на книгата е от акад.
Светлин Русев.

Отличеният от Би Би
Си Мирослав Пенков
раздава автографи

Специално за българските
читатели Мирослав Пенков ще
раздава автографи на 13 ок-
томври от 16 ч. в книжарница
“Сиела” в Мол София, бул. “Ал.
Стамболийски” 101. Мирослав
Пенков спечели международна-
та награда на Би Би Си за
кратък разказ със своята твор-
ба “На изток от Запада”. Раз-
казът е включен в едноименния
сборник на автора. Конкурсът
на британската телевизия за
разказ се провежда от 2006 г.
Тази година в него вземат уча-
стие и чуждестранни автори в
чест на Олимпийските игри.
Догодина той отново ще бъде
само за автори, живеещи в
Обединеното кралство. Миро-
слав Пенков пристига в Бълга-
рия непосредствено след учас-
тие в литературен фестивал в
югозападния английски град
Челтнъм на 7 октомври.

Пол Нюман

Жюлиет Бинош като журналистка
в списание на „Киномания 2012”
Жюлиет Бинош като журналистка
в списание на „Киномания 2012”
Жюлиет Бинош като журналистка
в списание на „Киномания 2012”
Жюлиет Бинош като журналистка
в списание на „Киномания 2012”
Жюлиет Бинош като журналистка
в списание на „Киномания 2012”

НАТФИЗ с първа
премиера за сезона
„Гимнастика
за бременни” от
Здрава Каменова
играят абсолвенти
от класа на
проф. Пламен Марков

Снимки НАТФИЗ

Първата си премиера за голямата сцена през новата
учебна година - “Гимнастика за бременни”, представи
снощи Учебният театър на НАТФИЗ “Кръстьо Сарафов”.
Тази вечер от 19 ч. е втората премиера на новия спек-
такъл от нашумялата в последните няколко сезона драма-
туржка Здрава Каменова, научи ДУМА от Тодор Димитров.

име - Мария: актриса, философка, до-
макиня, отнесена тийнейджърка. И че-
тирите не знаят дали са готови за това,
което им предстои, и четирите не са
сигурни в чувствата, които изпитват към
мъжете в живота си. О, ужас! Дали
мъжете им са виновни, дали вината не

Ч

е в тях самите или... в хормоните?! Ох...
май са хормоните! Ама дали? Боже,
какво се случва с тях? Дали трябва,
как трябва? Спокойно! Дишайте, изди-
шайте, дишайте, издишайте и елате на
“гимнастика за бременни”, тя е най-
доброто решение, тя ще ви подготви

за всичко, призовават от НАТФИЗ.
Режисьор е Калин Ангелов, сцено-

графия и костюми - Елена Ямантиева
(студентка от класа на доц. Невяна Ка-
валджиева), музиката е от Мартин Ка-
ров, участват абсолвенти от класа на
проф. Пламен Марков. В репертоара на
Учебния драматичен театър студенти-
те на проф. Марков може да гледате в
спектакъла “Гленгари Глен Рос” от
Дейвид Мамет, постановка проф. Пла-
мен Марков.

Здрава Каменова е режисьорка на
дублажа, както и театрална, куклена и
драматична режисьорка, драматуржка,
актриса и кукловодка. Авторка е на
сборника “Шест топли пиеси”. Нейни
пиеси се играят в Сатиричния театър
“Алеко Константинов” и театър “София”.

Калин Ангелов е завършил театрална
режисура в НАТФИЗ “Кръстьо Сарафов”,
а сега е асистент по актьорство за дра-
матичен театър в екипа на проф. Пламен
Марков. Работил като пом.-режисьор в
Софийската опера и балет, режисьор в
Драматичния театър “Гео Милев” в Стара
Загора и Музикално-драматичния театър
“Константин Кисимов” - Велико Търново.
Със свои спектакли е печелил награди в
редица международни и национални те-
атрални фестивали.

Марта Шебещен гостува на български музиканти

ти, така и от съвременни ун-
гарски композитори - Барна-
баш Дукаи, Дюла Чапо. Еже-
годно участва в летния се-
минар за съвременна музи-
ка в Сомбатхей, Унгария.
Нейният компактдиск с твор-
би на Бела Барток, издаден
от музикална къща “Ориндж
фактори”, е високо оценен
както от унгарски, така и от
американски специалисти
(Ласло Викариуш и Джеръм
Роуз).

Марта Шебещен е един от
малкото изпълнители, които
представляват традиционната
унгарска култура в родината
си и по целия свят. На своите
концерти тя възкресява изпад-
налата почти в забвение на-
родно-певческа традиция,
събирана от Бела Барток и
Золтан Кодай. Носителка е на
престижната държавна унгар-

ска награда “Кошут”. Родена
е в Будапеща. Майка й Илона
Фаркаш е събирала народни
песни и е била ученичка на
Золтан Кодай.

Утре вечер Марта Шебе-
щен ще гостува на известната
българска група “Ом”, която ще
изнесе концерт от 22 ч. в “Сту-
дио 5” в рамките на първия
София етно фест, научи ДУМА
от Александра Димитрова. Ще
бъде представен новият про-
ект на Николай Иванов, който
е с идеята за по-клубна ори-
ентираност и в него участват
Миглена Ценова - вокал, Ма-

рио Иванов - електронни ба-
сове, и младият Петър Тодо-
ров с нетрадиционен перкуси-
онен сет. Музиката, която под-
нася този нов квартет, е с етно
влияния от Балканите, Сред-
ния и Далечния Изток, Афри-
ка, сакрални вокални тради-
ции, фюжън и етно-джаз, еле-
ктронен амбиент и нови груу-
вове.  Билети за концерта в
“Студио 5” по 8 лв. се прода-
ват онлайн на www.eventim.bg,
www.ticketstream.bg и www.ti-
cketplus.bg, както и на касата
на “Студио 5” преди началото
на концерта на 11 октомври.

ИИИИИ

Марта
Шебещен

Анжела
Тошева

ят пациент”, на “Грами” и на
много други престижни све-
товни отличия, ще участва в
два концерта заедно с
български музиканти. Днес от
18.30 ч. в Унгарския културен
институт в София на ул. “Акса-
ков” 16 ще звучат творби от
Бела Барток. Унгарски танци
ще изпълни пианистката Ан-
жела Тошева. Унгарски на-
родни песни, събрани от
Бела Барток, ще звучат в
изпълнение на Марта Шебе-
щен. Входът е свободен, на-
учи ДУМА от Нели Димова.

Енигматичната личност
на пианистката Анжела То-
шева винаги изненадва с
нови идеи, програми и
превъплъщения и постоянно
разширява представата за
съвременния пианист - през
2012 г. тя издаде книга за
Шопен от Ференц Лист. Убе-
дена привърженичка на ун-
гарската клавирна школа от
ранни студентски години, Ан-
жела е натрупала реперто-
ар за соло пиано и пиано и
оркестър, както от творби на
Лист, Барток, Куртаг и Лиге-
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збрани мелодии от
филми за Агент 007
в оркестров вариант
ще бъдат изпълнени
от Класик ФМ ор-

Бруно Мембре ще дирижира
сюитата „Джеймс Бонд”

Бруно МембреКласик ФМ
оркестър

С
ни

м
ки

 “
К

А
Н

Т
У

С
 Ф

И
Р

М
У

С
”Класик ФМ оркестър

изпълнява хитови
мелодии от филми за
Агент 007 в първия
концерт от цикъла
„Музиката на Америка”

Класик ФМ оркестър
изпълнява хитови
мелодии от филми за
Агент 007 в първия
концерт от цикъла
„Музиката на Америка”

Класик ФМ оркестър
изпълнява хитови
мелодии от филми за
Агент 007 в първия
концерт от цикъла
„Музиката на Америка”

Класик ФМ оркестър
изпълнява хитови
мелодии от филми за
Агент 007 в първия
концерт от цикъла
„Музиката на Америка”

Класик ФМ оркестър
изпълнява хитови
мелодии от филми за
Агент 007 в първия
концерт от цикъла
„Музиката на Америка”

в зала “България” от 19.30 ч.
концерт с филмова музика ще
постави началото на цикъла
“Музиката на Америка”, научи
ДУМА от M3 Communications
Group.

На 5 октомври 1962 г. в
Лондон излиза на екран първи-

ят филм от поредицата
“Джеймс Бонд” - “Д-р Но”. Му-
зикалната тема от филмите,
написана от Монти Норман
(1928), е вероятно най-разпро-
странената филмова музика в
историята на киното. За изми-
налите 50 години са заснети

22 филма от тази поредица,
като едно от задължителните
условия за успеха на екрани-
зациите е била и великолеп-
ната музика. Повече от 8 ком-
позитори са писали музика за
поредицата. Освен Монти Нор-
ман и Джон Бари това са Дей-
вид Арнолд, Джордж Мартин,
Марвин Хамлиш, Бил Конти,
Майкъл Кемън, Ерик Сера и др.
Песните от филмите за Джеймс
Бонд са изпълнявани от най-
големите певци на своето вре-
ме - Шърли Беси, Нанси Сина-
тра, Пол Маккартни и “Уингс”,
Дюран Дюран, Тина Търнър,
Шерил Кроу и др.

Концертът на Класик ФМ

оркестър ще представи откъси
от хитови европейски и амери-
кански филми, сред които
“Кръстникът”, “Mamma Mia!”,
“Гладиатор” и др. Събитието е
част от цикъла “Музиката на
Америка”, организиран от
“Кантус фирмус” и фондация
“Америка за България”.

Тази година цикълът “Музи-
ката на Америка” обхваща
7 концерта, които ще се състо-
ят в периода октомври 2012-
април 2013 г. Поредицата
включва концерт с откъси от
популярни мюзикъли със спе-
циалното участие на дириген-
та Роб Фишер (САЩ). В “Музи-
ката на Америка” ще се състои
и българската премиера на сю-
ита от филма “Червената ци-
гулка” по музика на Джон Ко-
рилиано в изпълнение на Вес-
ко Пантелеев-Ешкенази. Сред
интересните солисти на цикъ-
ла са още тромпетистът Рекс
Ричардсън (артист на “Ямаха”)
и певиците Сара М. Нюман и
Лори Либелт, които ще участ-
ват в изпълнението на Колед-
на оратория от Й. С. Бах.

Билети и абонаментни кар-
ти за концертите може да
бъдат купени на касата на
“Кантус фирмус” в зала “Бълга-
рия” и онлайн на
www.ticketsbg.com. Цените на
абонаментните карти са от
40 до 136 лева, а на билетите
за концерта на 23 октомври -
от 12 до 40 лева.

И
кестър в юбилейния месец на
Бонд. Под диригентството на
Бруно Мембре на 23 октомври

АДЕЛ ЗАПИСА СИНГЪЛА
КЪМ „007 КООРДИНАТИ:
СКАЙФОЛ” С ФОРМАЦИЯ
ОТ 77 ИНСТРУМЕНТА

Певицата Адел представи за първи
път на своя уебсайт www.Adele.tv офици-
алната песен към новия филм “007 Коор-
динати: Скайфол” по повод Световния
ден на Джеймс Бонд, който бе честван
на 5 октомври. В България сингълът е в
радиоефира от “Вирджиния рекърдс/
Sony Music” и може да бъде купен през
iТunеs. Преди да реши да запише сингъ-
ла, Адел прочита сценария на филма и
убеждава Пол Епуорт да се включи в
създаването на текста и продукцията на
песента “Skyfall”. Записана в Аби роуд
студиос в Лондон, песента звучи пищно
с акомпанимента на оркестър от 77 ин-
струмента. Това е първият сингъл, който
Адел записва след изключително ус-
пешния си албум “21”, издаден през
2011 г. “21” е продаден в 24 млн. копия
по света и носи на певицата шест на-
гради “Грами”, две награди “BRIT” и две
“Ivor Novello Awards”. Той е и най-прода-
ваният албум за 2011 и 2012 г. Пълният
саундтрак към “Skyfall” ще излезе на 29
октомври. Aвтор на музиката е прочути-
ят филмов композитор Томас Нюман.

ПО ПОВОД 50-АТА
ГОДИШНИНА

на Агент 007 по цял свят се провеждат
различни събития. България се включи в
глобалната инициатива “Да изберем лю-
бимия Бонд филм” чрез кампанията на
ТВ7, в която зрителите имаха възмож-
ност да гласуват за своя фаворит. А на-
скоро започна “Един агент - едно радио”
на Радио 1, в която гласът на слушате-
лите ще определи най-добрия актьор,
най-секси момичето и най-популярната
реплика от филмите за Бонд. Единстве-
ното условие за участие е регистрация
на www.radio1.bg и гласуване.

В световен мащаб Денят на Бонд бе
отбелязан с премиерата на документал-
ния филм “Всичко или нищо: Неразказа-
ната история на 007”, режисиран от май-
стора на документалното кино Стивън
Райли, който разказва за трима мъже с
обща мечта - продуцентите на филмите за
Бонд Албърт Р. Броколи и Хари Салтзман,
и писателя, създал образа на агент 007 -
Йън Флеминг. Лентата ще бъде показана
пред зрители на фестивали в Австралия,
Белгия, Франция, Холандия, Индия, Япо-
ния, Латвия, Мексико, Русия и Швейцария.
Официалната световна и българска пре-
миера на “007 Координати: Скайфол” е на
26 октомври в IMAX и кината у нас.

ЗА 23-И ПЪТ НА ЕКРАНА

В новата, 23-а лента за легендарния
британски шпионин - “007 Координати:
Скайфол”, Даниел Крейг се завръща в
ролята на героя на Иън Флеминг Джеймс
Бонд. Неговата лоялност към Ем (Джуди
Денч) е подложена на изпитание, след
като я застигат тайни от миналото й.
Когато МИ-6 е атакувана, той трябва
да проследи и елиминира заплаха-
та, независимо какво може да му
струва това в личен план. Режи-
сьор на “007 Координати: Скай-
фол” е Сам Мендес, а продуценти
са Майкъл Г. Уилсън и Барбара
Броколи. Сценарият е дело на
Нийл Първис, Робърт Уейд, Джон
Логан. Филмът е създаден от ком-
панията на Албърт Р. Броколи ЕОН
продакшън, Метро Голдуин Майер сту-
диос и Сони пикчърс ентъртайнмънт,
научи ДУМА от Стойка Йорданова.

Тази година Даниел Крейг участва
за първи път в рекламата на Хайнекен
по линия на глобалното партньорство
на марката с Джеймс Бонд и филма
“007 Координати: Скайфол”. В края на
септември марката започна масирана
тв реклама и дигитална кампания във
фейсбук - Crack the Case. Специално
за българските фенове Хайнекен
подготвя нестандартно събитие-из-
ненада непосредствено преди пре-
миерата на филма. Сони мобайл и
Сони електроникс предлагат на
българските потребители специ-
ална серия продукти “Избрани
от Джейм Бонд”. Сред тях попа-
дат телевизор, лаптоп, смарт-
фон, използван от Джеймс Бонд в
“007 Координати: Скайфол”. Ароматът
“James Bond 007” пък улавя уникална-
та двойственост в личността на Бонд:
неустоима комбинация от мъжестве-
ност и изисканост. С
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Прозрение

Ако една жена е успешна, неот-
разима и доволна от живота, зна-
чи си отмъщава на някого...

АНТОНИО КРЪСТЕВ, тежкоатлет
ВАЛЕНТИН ЦОЛОВ, бизнесмен
ВАЛЕРИ ЦВЕТАНОВ,
бивш министър на земеделието
ГРИГОРИЙ,
Великотърновски митрополит
ЖАНА ИВАНОВА,
член на Общопартийна
контролна комисия на БСП
ИВАН ДИНЕВ (УСТАТА), изпълнител
ЛЪЧЕЗАР ТОШЕВ,
народен представител
НИКОЛАЙ ИЛИЕВ, актьор
ПЕТЪР ЖЕКОВ, футболист, треньор
ПЕТЬО ПЕТКОВ-ШАЙБАТА, актьор
СТЕФКА СПАСОВА, акробатка
О.р. ген. ТОДОР БОЯДЖИЕВ,
бивш гл. секретар на МВР

ригиналната творба “По-
следната секунда” ще може
да се види по време на без-
платни прожекции в “Експо
Баня София” (бул. “Мария

Американецът Дейвид Блейн издържа близо 72 часа
прав на 6-метровата колона, заобиколен от 7 електри-
чески трансформатора, заливащи го със смъртоносни
струи. 39-годишният илюзионист бе обут с ботинки с
железни подметки и облечен в 12-килограмов костюм
от неръждаема стомана, шлем с визьор и слушалки.
Блейн изкара без сън и храна, само на кокосов сок
пред погледите на минувачи на кея на пристанището в
Ню Йорк, бомбардиран от електричество с напрежение
от 1 млн. волта.
Спектакълът можеше да се наблюдава и по интернет.
Всеки, който идваше да види номера, можеше да
регулира напрежението в трансформаторите около
Блейн с помощта на компютър, инсталиран недалеч от
колоната на илюзиониста, както ДУМА писа. Подобно
регулиране можеше да става и по интернет от Лондон,
Пекин, Токио и Сидни.
След края на експеримента Блейн благодари на всич-
ки за оказаната подкрепа и подчерта, че това е по-
следният номер за издръжливост в кариерата му.
Негови сътрудници му помогнаха да слезе от колоната.
Преди да бъде откаран за изследвания в местна
болница, Блейн успя да поздрави съпругата си и
двегодишната им дъщеря.

Маслиново дръвче на повече от 3000 години продължа-

ва да дава плодове на гръцкия остров Крит, съобщи в

електронното си издание местният в. “Етнос”. Древният

представител на флората се намира в селището Вувес,

близо до Ханя. Растението е обявено за природен
паметник от изключително значение през 1990 г. с
единодушно решение на областния съвет на града.
Дървото се смята за най-старото на света. Обирането на

родените от него маслини ще бъде организирано в
петък. Това ще стане по традиционен метод - с ръце, и

ще се наблюдава от участниците на международен
семинар. След това маслините от местния вид цунати
ще бъдат сертифицирани.
С венец от листа именно на това дръвче са награжда-

вани победителите на маратона на олимпийските игри в

Атина през 2004 г. и в Пекин през 2008 г. Клонче от
растението е съпровождало гръцката делегация на
откриването на Олимпиадата в Лондон.
В близост до древното дърво се намира друго, което
също е впечатляващо, тъй като ражда три вида масли-

ни - каламата, цунати и короники.

Изследователката на суетата,
познавачката на суетните,

повелителката
на модата в ДУМА

АЛЬОНА НЕЙКОВА

С обич
Колегите
от ДУМА

днес празнува
рождения си ден.
На Альона годи-
ните се отразя-
ват по особен
начин - колкото
се увеличава
числото им,
толкова по-
малко й личат.
Заради нейната
жизнерадост
сме й поверили
страницата “Живот”, изпълне-
на с красиви и щури неща,
които ни заобикалят и които
ни носят радост.
Продължавай все така да раз-
казваш на читателите за
хубавите и забавните страни
на живота, Альонка, да повди-
гаш духа и да им даваш кураж,
че освен черно и бяло във
всекидневието ни има много
цветове и нюанси. Стига само
да имаме очи и сърце за тях.
Като теб!

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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10
Св. мъченици Ев-

лампий и Евлампия
(† 303-311). Св. мъче-
ник Теотекн (III-IV).

През време на жестокото Максимиа-
ново гонение на християните живял в град
Никодимия знатен момък на име Евлам-
пий. Той спокойно понасял мъченията
заради вярата си. Сестра му Евлампия,
като чула, че брат й страда за Христа и
Неговото спасително дело, казала, че и тя
е готова да изтърпи същите страдания.
Евлампий и Евлампия били хвърлени в
огнена пещ. Но Господ не оставил верни-
те си служители: смекчавал жестокостта
на мъченията. След като се убедил, че не
може да постигне целта си, съдията осъ-
дил брата и сестрата на смърт.

Дейвид Блейн изкара 72 часа
под смъртоносни струи ток

Снимка БГНЕС

Áåçïëàòíè ïðîæåêöèè íà
“Ïîñëåäíàòà ñåêóíäà”
Филмът на режисьора Веселин Зографов и продуцента Камен Чипев
разказва за бъдещето на Земята и мястото на всеки от нас

та на това бъдеще?
Продуцентът Камен Чипев и режи-

сьорът Веселин Зографов представят сво-
ята оригинална гледна точка и отговори
през погледа на хората, дръзнали да
живеят по начин, хармоничен с природа-
та и нейните закони. И нещо повече - да
планират, кандидатстват за финансиране
и реализират своите екоидеи и проекти,
които впоследствие придобиват все по-
голямо значение за все повече хора от
селото или местността, в която живеят.

Филмът “Последната секунда” е реа-
лизиран с финансовата подкрепа на
Програмата за малки проекти на Глобал-
ния екологичен фонд. Замислен като
документална творба, която да предста-
ви добри екопрактики, той се превръща
в увлекателен, чисто човешки разказ за

това какво провокира хора от най-раз-
лични професионални сфери, региони,
етнос и бит да се посветят на опазването
на природата и бъдещето на земята ни.
Със сигурност на зрителите ще им се
прииска да опитат биомеда, билките,
плодовете или вкусните домашни мекич-
ки на сладкодумната леля Дешка, с кои-
то тя очаква децата в зеленото училище.
А защо и да не участват с опитен водач
във “фотолова” на кафява мечка, за да се
докоснат отблизо до дивата природа, без
да притесняват останалите й обитатели?

Филмът представя и резултата от по-
смели идеи, които днес са реалност: фо-
товолтаичен навес за зареждане на
електромобили, система за отопление
чрез използване на геотермалната
енергия, слънчеви колектори...

О
Луиза” 16 - изложбена зала на Roca) от
днес до 13 октомври. Филмът е повод
за размисъл как в днешното консума-
торско общество да се отнасяме към
природата с необходимия респект.
Може би, достатъчни са малко повече
смелост и ентусиазъм, за да може все-
ки от нас да промени нещо, макар и в
“последната секунда”.

Земята е жив организъм. Какво
бъдеще я очаква? Къде е мястото и зна-
чението на всеки един от нас и кои са
хората, които вярват, че със своите
малки крачки могат да обърнат посока-

Националният природона-
учен музей към БАН (НПМ),
един от най-старите музеи в
страната, предложи нова ат-
ракция за любознателната
българска публика - излож-
бата “Скъпоценни и декора-
тивни камъни”. ОББ се вклю-
чи като активен партньор на
проекта чрез предоставяне
на финансирането за ренова-
цията на залата, където се по-
мещава експозицията.

“Новата ни изложба пред-
ставя възможно най-пълно
разнообразие на скъпоцен-
ните камъни, като акцент е
поставен върху най-големите
единични кристали аметист и
опушен кварц, намерени на
територията на България”,
разказа по време на открива-

Надяждането с живи хлебарки и червеи освен шампионска
титла донесе и смърт на победителя, предаде Асошиейтед прес.
32-годишният Едуард Арчболд участвал в традиционното състе-
зание в град Дирфийлд, щата Флорида, почина заради пости-
жението си. Мъжът изял няколко дузини живи хлебарки и чер-
веи и спечелил конкурса, като за награда получил жив питон.
Но след финала на състезанието победителят се почувствал
зле, припаднал и после починал.

Никой от останалите състезатели не е имал подобни про-
блеми, въпреки че всички са яли от гадинките, посочват орга-
низаторите.

нето проф. Спасов. “Изключи-
телно съм щастлив, че в рам-
ките на следващия месец на-
шият 123-годишен музей с ко-
лекция от над един милион
екземпляра животни, расте-
ния и минерали ще бъде до-
макин и на изложба с детски
творби. Това е още едно до-
казателство за мисията, коя-
то сме си поставили, а имен-
но да разкрием тайните на
науката за най-младата ни
аудитория”, заяви профе-
сорът.

Подробности за новата
експозиция “Скъпоценни и де-
коративни камъни” на НПМ
към БАН, както и за богатата
му експозиция от животни и
растения може да се намерят
на адрес http://www.nmnhs.com.

Скъпоценни камъни
са събрани в изложба
Скъпоценни камъни
са събрани в изложба
Скъпоценни камъни
са събрани в изложба
Скъпоценни камъни
са събрани в изложба
Скъпоценни камъни
са събрани в изложба

3000-ГОДИШНО

МАСЛИНОВО ДЪРВО

ОЩЕ ДАВА ПЛОДОВЕ

Шампионът по надяждане с
живи хлебарки и червеи почина

Тъжният рапър засне клип
към „Болката в сърцето”
Тъжният рапър засне клип
към „Болката в сърцето”
Тъжният рапър засне клип
към „Болката в сърцето”
Тъжният рапър засне клип
към „Болката в сърцето”
Тъжният рапър засне клип
към „Болката в сърцето”
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Общество

Властта и нейното фашизиране
 Церемониите по честването на

празници и годишнини са по принцип
пищни, внушителни, бляскави. В по-
важните от тях участват представител-
ни армейски части с оръжие и парад-
ни униформи, за да илюстрират на-
гледно и убедително готовността си да
бранят установения ред. Целта на тези
чествания е да се покаже на народа
колко свято се тачат традициите, по-
читат се героите, възнаграждават се с
церемонии подвизите на тези, които
са отдали живота си за “отечеството”
и за “всички нас”.

Но зад цялата пищна видимост на
буржоазната държава и нейната власт
неуморно диша и успешно функциони-
ра, макар и в някаква степен нелегал-
но, фашизмът като идеология и поли-
тическа практика. Фашизмът не е изо-
бретение на Мусолини, нито на Хит-
лер, а е неотменим атрибут на буржо-
азната държава още от нейното за-
раждане и установяване. Той е необ-
ходим, тъй като тази държава е изпра-
вена пред практическото разрешава-
не на един принципен парадокс. От
една страна, буржоазно-капиталисти-
ческата система проповядва “свобода-
та на търговията”, на личността и на
индивидуалното волеизлияние. Либе-
ралната икономика и нейната идеоло-
гия не приемат намесата на държава-
та и настояват да се гарантира свобо-
дата на предприемчивостта. Който
може и който притежава качества,
успява и живее добре. Но, от друга
страна, това създава социално нера-
венство, резултат от социалната не-
справедливост. Социалната неспра-
ведливост поражда недоволства, кои-
то рано или късно избухват и наруша-
ват реда и спокойствието в държавата.
Поради това, както подчертава Иван
Хаджийски, “недоволните маси, особе-
но от пропадащата дребна буржоазия,
трябваше да бъдат укротявани с леви
маневри и социална демагогия. За да
се нагоди към новите условия на граж-
данската война, тя или се фашизира,
или биде и бива замествана с открита
фашистка диктатура. Създаде се и се
създава силна, авторитарна власт.”
Иван Хаджийски говори за началото
на ХХ век, но констатациите му са
валидни и днес.

Фашизмът не е само открито и же-
стоко насилие, забрана на политичес-
ките партии и съсредоточаването на
властта в една-единствена партия,

От стр. 14 нито в щурмовите отряди и избиване-
то на политическите противници. Това
са негови характеристики от ранната
му младост. Той е преди всичко

пълен контрол над живота
на хората

манипулация на мисленето и форми-
ране на поведението на личността по
точно определени схеми, намеса в
интимния свят на личността, освобож-
даване на злите сили в нея, постигане
на обществена и политическа инди-
ферентност, притъпяване на нейната
обществена активност. Но когато по-
тискаш обществената активност на
хората и унифицираш техния начин на
живот, се засилва чувствително
престъпността. Престъпността е актив-
ност без идеология, изява на вътреш-
на сила, но без морални задръжки и
стремеж към съзидателност. Тя е без-
смислена съпротива срещу ограниче-
нията, счупване на оковите. Властта
винаги смята, че успешната й борба
срещу престъпността и нарушенията
на обществения ред е възможна един-
ствено чрез установяването на повсе-
местен контрол. Този контрол обаче е
насочен преди всичко върху личния
живот, върху интимните сфери. Власт-
та иска да владее душата и ума на
човека, за да се пази от него.

Кризата на социално-икономичес-
ката система показа колко буржоази-
ята е изгубила от своята жизненост и
креативност. Това поражда и днешна-
та криза. Буржоазията става все по-
алчна и все по-малко способна да за-
доволява алчността си с повече про-
изводство. Тя е по-алчна, но по-лени-
ва. Затова ще бъде все по-фашизоид-
на и раздразнителна, по-страхлива и
по-предпазлива. Изобретателността й
ще се проявява все повече в намира-
нето на задържащи съпротивата на
хората средства, в ограничаване сво-
бодите на гражданите и в тоталния
контрол над тяхната интимна сфера,
за да узнава още в зародиш опитите
за недоволства и бунт. Тя ще изтиква
на преден план властници с автори-
тарни наклонности, които да провеж-
дат новата й политика. Ще се възпро-
извеждат все повече типовете на

диктатори от рода на
Мусолини и Хитлер

И колкото по-бедна и икономиче-

ски немощна е една държава, толко-
ва тези властници ще се изявяват
като спасители на нацията и ще
поддържат някаква илюзия у хората
за тяхната полезна за народа и об-
ществото сила, демократичност и не-
заменимост. Това са “истините” за
властниците, които фашизоидната
държавна машина и нейната пропа-
ганда искат да наложат. Те биват
представяни като такива и в богатите
държави на запада, но малко по-
предпазливо и с условието, че те ще
запазят способността на системата,
осигуряваща световното господство
на съответната страна. В бедните
държави се копира почти буквално
опитът от първата половина на мина-
лия век.

Иван Хаджийски посочва някои от
похватите на пропагандата, използ-
вани от Мусолини и Хитлер: създава-
не на авторитет, който спомага за по-
стигането на строга дисциплина в
партията, а в държавата се мобилизи-
ра предимно дребната буржоазия
(днес наричана “средна класа”), ма-
лоимотните и безработните за при-
емането на новата личност като ме-
сия, който ще ги изведе от кризата.
Използват се “рефлекси на покорство
и се създават нови чрез “всемогъще-
ството” (на обявения за месия - б.а.),
което се разполага с целия наказващ
и награждаващ апарат.” И още: “той е
всесилен. Той държи всички нишки на
съдбата и е граница на човешкото,
по-скоро на свръхчовешкото можене.
От него се чака чудо.” След Мусоли-
ни и Хитлер са неподходящи и нео-
правдани ритуалите на фашистите и
националсоциалистите, тяхната полу-
военна организация на партията, уни-
формите, големите военни паради,
поздравите “да живее”. Но те са жиз-
ненонеобходими за задачите, които
се поставят на днешните водачи и
спасители, затова се прикриват и гри-
мират по някакви други начини. Ме-
диите постоянно говорят за тях и ги
показват; обикновените граждани се
възторгват, снимат се с тях, превъзна-
сят качествата им, гледат ги влюбено,
слушат ги с отворени уста. А в пар-
тийните устави са записани клаузи,
даващи право на вожда да взима
последното решение, да наказва и
награждава, да издига или сваля ка-
дрите. Принципът на “демократичния
централизъм” се възражда като прин-
цип на централизма и безпогрешност-

та на “първия”. Той винаги има право.
Не, той е безпогрешен. И този модел
се възпроизвежда отгоре надолу. Но
се следи строго да не би местният
лидер да започне да раздава спра-
ведливост за неща, запазени за вож-
да. Ако “се самозабрави” или “се
превърне в местен феодал”, бива не-
забавно низвергнат и властта му е
моментално отнемана. Волята на вож-
да е закон, а думите му - истини. “Това
е идеомоторното покорство на внуша-
ващите идеи лозунги. Тези лозунги
стават безкритични идеи-фикс. Тяхна-
та власт над умовете на привържени-
ците се състои в произхода им от без-
спорния авторитет на дучето. Чрез тях
се прокарва социалната демагогия.”

Днес огромна роля за създаването
и поддържането на неприкосновения
авторитет на държавния и партиен
вожд играят медиите и особено теле-
визиите. Камерите подчертават мис-
тичността на погледа, увереността в
изражението на лицето, силата на тя-
лото, подвижността му. Нужно е да се
покаже у него практична воля и реши-
телност, а не интелигентност. Важна е
способността му да се справя с тежки
ситуации и да разрешава противоре-
чията, да намира баланса в конфлик-
тите, като правото винаги да е на не-
гова страна. Всички могат да грешат и
дори да вършат безумия, но той тряб-
ва да е способен и винаги готов да
оправя тези грешки и да вкарва не-
разбориите в ред. Виновни за небла-
гополучията са винаги от обкръжени-
ето му, предходниците, противниците,
но никога той. Ако случайно сгреши,
случката се замотава, преиначава или
се омаловажава и бързо забравя, като
се изхвърли от информационния по-
ток.

Участието на медиите в изгражда-
нето и налагането на всемогъщество-
то на лидера показва къде е всъщност
реалната власт и кому служи този
нещастен лидер, кой му дърпа конци-
те и от кого зависи съдбата му. Никой
партиен лидер, решил да стане наци-
онален лидер и да се обяви за месия,
не е способен сам и единствено със
своята партия да създаде такава мощ-
на медийна машина, която да го по-
казва постоянно и в определен ракурс.
Ако той не е избран от капитала, ам-
бициите му ще се стопят в няколкото
неуспешни и оперетни напъна и най-
много да го направят смешен и жалък.

Какъвто си е по рождение.

Некролог на Йордан Овчаров, издаден в гр. Грас, Франция, 1944 г.

Безстрашният Марсел
В името на един благороден идеал българинът
Йордан Овчаров загива за свободата на Франция

О.з. полк. Димо ДИМОВ

П
леяда са българите,
загинали не само за
свободата на нашия
народ, но и за сво-
бодата на други на-

роди. Те бяха граждани на све-
та, които не оценяваха хората
по нации, раси, вероизповеда-
ние, а по човешките им каче-
ства. Един от тях е Йордан
Василев Овчаров.

Роден е на 7 юли 1912 г. в
с. Смядово (дн. град), Шумен-
ска област, в многолюдно се-
мейство. Когато баща му зами-
нава на фронта, синът му е на
три месеца, а когато се завръ-
ща, вече е проходил и говори.
След няколко години семейст-
вото се преселва в Преслав,
където Йордан завършва ос-
новно образование. Гимназия
учи най-напред в Котел, но я
завършва в Шумен. Тук дружи
с изявените дейци на РМС
Август Попов, Веселин Желев
и др. Има желание да
продължи образованието си в
университет, но няма средст-
ва. Започва работа при свой
роднина в Казанлък, а след
това  в Сливен, при брат си
Ангел, който е техник в текс-
тилната фабрика. Започва да
учи в текстилно училище. Де-
нем е на училище, а вечер и в
свободното си време работи в

Йордан Василев Овчаров

ресторант и помага на брат си
във фабриката.

През 1933 г. го избират за
секретар на дружеството на
РМС в училището. След
завършването му постъпва в
друга текстилната фабрика
като техник, където активно се
включва в борбите на сливен-
ските работници. Приет е за
член на БКП. През пролетта
на 1934 г. отива на работа в
София. След преврата на 19
май 1934 г., при полицейска
акция Овчаров е арестуван и
върнат в Шумен за отбиване

на редовната си военна служ-
ба. След уволнението от арми-
ята отново работи в София.

Под предлог, че ще посети
текстилната изложба в Париж,
заминава за Франция, а оттам
през 1937 г. се озовава по
барикадите на испанската
Гражданска война (1936-1939)
като войник от интернационал-
ните бригади в защита на ис-
панската република. След по-
грома на републиканската ар-

мия Овчаров попада във френ-
ските концентрационни лагери.
Когато хитлеристката армия
напредва към вътрешността на
Франция, той се отзовава на
ръководството на френската
съпротива и се включва в
създаването на интернацио-
налните партизански отряди.
Определен е за член на щаба
на отряда в района на Прованс,
а скоро след това е негов ко-
мандир. Става известен на

местното населе-
ние като “Без-
страшният Мар-
сел”. Редят се ак-
ция след акция -
взривяване на
електроцентрали
в окупираните от
немците райони
край Ница, на ло-
комотиви, както и
на кино “Маласе-
на”, превърнало
се в гробница на
700 хитлеристи.

През август
1944 г. под ръко-
водството на
Марсел отрядът
провежда акция
за освобождава-
не на 23 съветски
военнопленници
в лагер край гр.
Грас. В завърза-
лата се неравна

схватка Овчаров загива. Денят
е 14 август 1944 г. Признател-
ното население от Грас му
издига паметник с надпис:
“Марсел/ Йордан Овчаров,
България/ Загинал за свобода-
та на Франция”. Учениците от
лицея в Грас в свое писмо  ще
добавят: “Със своята саможерт-
ва в името на един благоро-
ден идеал той загина под на-
шето небе, на нашата земя, за
нашата Франция”.
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21

а много места ще има разкъсана висока и
средна облачност, по-плътна преди обяд над
Западна България, а след обяд - над южните
райони. Минимални температури - между 3 и

8o, по Черноморието - 8-12o, в София - около 4o. Мак-
сималните температури ще са между 18 и 23o, в Со-
фия - 18o. Над планините ще има разкъсана облач-
ност, по-значителна в югозападната половина от стра-
ната. На отделни места ще превали слабо. Максимал-
на температура на 1200 м - около 13o, на 2000 м -
около 6o. Над Черноморието преди обяд ще има
слънчеви часове, но след обяд облачността ще се
увеличи. Максимални температури - 20-22o, на мор-
ската вода - 19-20o.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,50994

GBP
2,42088

CHF
1,61492

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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11       12
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

20°/25°20°/25°20°/25°20°/25°20°/25°

“≈À≈÷
»Á„Î‡‰ÂÚÂ ÌÂ‰Ó‡-
ÁÛÏÂÌËˇÚ‡, Ò˙˘Â-
ÒÚ‚Û‚‡˘Ë Ë ÔÓ
‚‡¯‡ ‚ËÌ‡. »Á˜Ë-

Œ¬≈Õ
ÕˇÍÓË ˘Â Ô˙ÚÛ‚‡Ú,
‰Û„Ë ˘Â ÒÂ Á‡ÌË-
Ï‡‚‡Ú Ò ‚‡ÊÌË
ËÏÓÚÌË ‚˙ÔÓÒË.

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
«‡‡‰‚‡ÈÚÂ ·ÎËÁ-
ÍËÚÂ ÒË, Ï‡Í‡ Ë
·ÂÁ ‰‡ ËÏ‡ÚÂ ÒÔÂ-
ˆË‡ÎÂÌ ÔÓ‚Ó‰.

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
»Ï‡ ‚ÂÓˇÚÌÓÒÚ
ÔÓ‰ÂÊ‰‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÔËÓËÚÂÚËÚÂ ‚Ë
‰‡ ÔÂÚ˙ÔË ÔÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
—˙Ó·‡ÁÂÚÂ ÒÂ Ò
ÛÒÂ˘‡ÌÂÚÓ ÒË Á‡
ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘ËÚÂ
Ì‡˜ËÌ‡ÌËˇ Ë ÒÂ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡
ÛÒÔÂÂÚÂ Ò˙Ò Á‡-
‰‡˜‡, ÍÓˇÚÓ ÓÚ-
‰‡‚Ì‡ ÒÚÂ ÔËÂÎË

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂ ÔÓÍ‡Á‚‡ÈÚÂ
ÍÓÎÂ·‡ÌËˇÚ‡ ÒË,
˘Â ÒÂ Ì‡ÏÂË
ÌˇÍÓÈ, ÍÓÈÚÓ ‰‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÕÂ Ú˙ÒÂÚÂ ÔÓ-
ÏÓ˘, ÍÓ„‡ÚÓ Úˇ·-
‚‡ ‰‡ ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ
ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚËÚÂ ÒË,

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ ÌˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë
ÎËÔÒ‚‡Ú ÚÛ‰ÌÓÒÚË,
ÌÂ ËÒÍÛ‚‡ÈÚÂ Ë
‚ÒË˜ÍÓ ˘Â ·˙‰Â

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
—ÔÓÏÂÌ˙Ú Á‡
ÒÚ‡‡ ‚˙ÁÍ‡ Â
ÓÒÚ‡Ì‡Î, ÌÓ ÒËÎ-
ÌËÚÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ Ò‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÃÓÊÂ ‰‡ ÒË ÔÓÁ‚ÓÎËÚÂ ËÁ‚Â-
ÒÚÌÓ ÓÚÔÛÒÍ‡ÌÂ.

ÏˇÌ‡. ¬ÒË˜ÍÓ ÚÓ‚‡ ÏÓÊÂ ‰‡ Â
Á‡ ‰Ó·Ó.

Á‡ÂÏÂÚÂ Ò ÓÌÂÁË, ‚ ˜ËËÚÓ
‰Ó·˙ Í‡È ÒÚÂ ÒË„ÛÌË.

ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ ÓÚ ‰Ó·ÓÌ‡-
ÏÂÂÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë.

˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò‡ÏË. ¡˙‰ÂÚÂ
ÔÓ-Û‚ÂÂÌË.

¬ÒË˜ÍË ˘Â ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ‰Ó‚ÓÎ-
ÌË ÓÚ ÚÓ‚‡.

Á‡ ÌÂËÁÔ˙ÎÌËÏ‡. ¬‡ÊÌÓÚÓ Â
‰‡ ÔÓ‚ˇ‚‡ÚÂ ‚ ÒËÎËÚÂ ÒË.

Ì‡Â‰. ÃÓÏÂÌÚ˙Ú ÌÂ Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ  ̆ Á‡ ËÒÍÓ‚Â.

ÓÚÏËÌ‡ÎË ÓÚ‰‡‚Ì‡. ÕÂ ËÒÍÛ-
‚‡ÈÚÂ ‰‡ ÒÂ ‚˙˘‡ÚÂ Ì‡Á‡‰.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ˘Â ‚Ë ÒÂ
ÓÚ‰‡‚‡ ÔÓ-ÚÛ‰ÌÓ
‰‡ Á‡‰˙Ê‡ÚÂ
‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ÒË

‚˙ıÛ ‡·ÓÚ‡Ú‡. ŸÂ ‚Ë ‚Î‡-
‰ÂˇÚ ÂÏÓˆËË.

06.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡-
ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3061
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

06.25 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË:
ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-
˘Â

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
13.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /180 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3062 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.20 œÂÔÂÎˇ¯Í‡ - 3-ÒÂËÂÌ Ú‚
ÙËÎÏ /»Ú‡ÎËˇ, 2011„./, 1
ÂÔËÁÓ‰

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ‘‡ÌÚÓÏË - /5 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË
00.00 ÿÓÛÚÓ Ì‡  ‡Ì‡Î‡/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡
Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 47
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 85

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 17
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 128
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 4
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 13
00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î,

Ò. 1, ÂÔ. 20, 21
01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î /

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 47
04.30 ì“‡Í˙‚ Â ÊË‚ÓÚ˙Ú : »Ò-

ÚËÌÒÍËÚÂ „ÂÓËî /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡ ÊË‚Ó
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
02.15 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

�����

�����

 Œ«»–Œ√
«‡„ËÊÂÌË ÒÚÂ Á‡
·ÎËÁÍËÚÂ ÒË Ë ÚÓ‚‡
‚Ë Í‡‡ ‰‡ ÒÂ
ÒÚ‡‡ÂÚÂ, ÒÔ‡Òˇ-

‚‡ÈÍË ÏË‡ ‚ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡
ÔÓÏÂÊ‰Û ‚Ë.

�����
����� �����

�����
�����

�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÒÚÂÚÂ ‚˙ÔÓÒËÚÂ, ÍÓËÚÓ ‚Ë
Ò˙Á‰‡‚‡Ú Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡î
17.10 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒ-

Ì‡ ÒËÎ‡î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
00.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.15 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
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кратки

П ългарският национален отбор по футбол за бездом-
ни преодоля груповата фаза на световното първен-
ство в Мексико и се класира сред най-добрите 24
тима в турнира. Тимът с треньор журналиста Методи
Здравков завърши 2-ри в сложната Група E след
категорична победа над Германия с 12:5 и загуба
от лидера Русия с 3:5. “Отборът на надеждата” за-
писа 4-ия си пореден успех в турнира срещу Бунде-
стима. След равностойно начало, в средата на
първата част “лъвовете” се откъснаха в резултата и
до края не допуснаха изненада. По време на двубоя
като фон звуча родопската песен “Излел е Делю
хайдутин”, което допълнително мотивира българите
за внушителната победа.

Само 2 часа по-късно възпитаниците на Здрав-
ков излязоха срещу Русия в пряк двубой за първото
място в групата. Нашите започнаха добре в мача и
откриха резултата, но руснаците изравниха преди
почивката. След нея “Сборная” поведе, а българите
бързо възстановиха равенството, но после допусна-
ха 3 гола и върнаха само 1. Русия завърши на първо
място с 15 т., пред България - 12, и Англия 9. Наши-
ят “Отбор на надеждата” показа отлична резултат-
ност и дели 3-то място по този показател с още 2
тима, а снощи игра с Чехия в първия мач от втората
фаза. В нея нашите ще срещнат още отборите на
Босна, Румъния, Индонезия и Намибия.

резидентът на Локомо-
тив Веселин Марешки
уволни старши треньора
на представителния тим

МАРЕШКИ УВОЛНИ ВЕЛЕВ

Веселин Марешки

Емил Велев. Аптекарският бос
не пожела да разкрие какви
са мотивите за раздялата със
специалиста, извел “смърфо-
вете” до европейските клубни
турнири след финал за Купа-
та на България.

“Разделяме се с Емил Ве-
лев по взаимно съгласие.
Имам човек за негов замест-
ник, но ще го съобщя по-
късно. Според източници,
близки до клуба и аптекар-
ския бос, мястото на Кокала ще заеме друга “синя” легенда
- Георги Иванов Гонзо, който е юноша на Локо Пд.

От канцелариите на стадиона в парк “Лаута” казаха още,
че с Кокала си заминава и целият треньорски щаб. Засега
няма данни, че Марешки ще замени някой от административ-
ния апарат на Локо (Пд).  Георги Иванов-Гонзо се очаква да
изведе родния си клуб днес от 16.00 ч. в контролата с Чер-
номорец, която ще се състои на стадион “Пловдив”. Любопит-
ното е, че новият треньор поема “смърфовете” в изключител-
но напрегнат момент. След паузата в шампионата те приемат
коравия тим на Славия, а после гостуват на Левски. Третият
мач на Гонзо пък е пловдивското дерби с Ботев.

БЕЗДОМНИЦИТЕ МАЧКАТ
И ГЕРМАНИЯ, ВЛИЗАТ В
ТОП 24 НА СВЕТОВНОТО

Б

Левски пуска по тв
всичките си мачове
Собственикът Батков
обвини Лудогорец,
че  пречи на договора
за тв правата

Л

Собственикът на Левски Тодор Батков се закани да пусне мачовете на “сините”
в клубния сайт въпреки липсата на споразумение за тв правата

Снимка SOFIA PHOTO AGENCY

И

Арменците с червени
картони наказани
само по 1 мач

Двамата арменски футболисти,
които получиха червени картони в
световната квалификация с Бълга-
рия през септември, са наказани за
по един мач. Това съобщи сайтът
Армянский футбол. Става  въпрос
за Геворк Казарян и натурализира-
ния аржентинец Маркос Пизели.
Казарян се прочу с неспортсмен-
ското си поведение, след като
изрита топка в краката на момче
край тъчлинията. Пизели пък уча-
стваше в мелетата между двата
отбора. От нашите Светослав
Дяков също има санкция от 1 мач
заради червения картон в същата
ситуация. Защитникът Веселин
Минев пък е наказан за 2 мача по
доклад и видеозапис. Въпреки че не
беше изгонен, той бе глобен и с
6000 швейцарски франка.

Рапид пристига със
звездите в Разград

Рапид Букурещ ще пристигне с
всичките си звезди за контролния
мач с българския шампион Лудого-
рец. Спарингът е в събота от 17,00
ч. на стадион “Лудогорец Арена”.
Единственият отсъстващ в
румънския тим е халфът Владимир
Божович, който бе повикан в наци-
оналния отбор на Черна гора за
предстоящата световна квалифи-
кация срещу Украйна в Киев. В гру-
пата на Рапид за двубоя с “орлите”
ще попадне и добре познатият в
България Даниел Панку. Преди 2
години нападателят за кратко носи
екипа на ЦСКА, докато треньор на
“червените” бе  Йоан Андоне. През
новия сезон 35-годишният Панку
има 5 мача и 1 гол. Старши трень-
орът на “орлите” Ивайло Петев
възнамерява да използва всичките
си налични футболисти в предсто-
ящия спаринг, без повиканите в
националните тимове на България
Емил Гъргоров, Йордан Минев, Иван
Стоянов, Светослав Дяков, и на
Словакия Любомир Гулдан. Играчи-
те на шампиона, носител на Купа-
та и Суперкупата, подновиха вче-
ра тренировките. До сблъсъка с
Рапид те ще се готвят едноразо-
во на базата си “Спортен център
Лудогорец”.

Юнайтед и Реал М
с най-много
продадени фланелки

Манчестър Юнайтед и Реал Ма-
дрид продължават да доминират
на фенския пазар. Юнайтед, които
са с Найк и Реал с Адидас продават
средно по 1,4 милиона реплики на
фланелки на година, повече от все-
ки един клуб в света. Барселона ги
следва в класацията с 1,15 милиона,
следвани от Челси с 910,000. В топ
10 влизат също Байерн М, Ливърпул,
Арсенал, Ювентус, Интер и Милан.

евски ще излъчва на живо в
интернет всичките си мачове
от “А” група, докато не бъдат
решени проблемите за тв пра-
вата. Собственикът на “сините”

Тодор Батков обяви, че актът не наруша-
ва спогодбата между отборите в елита.
Адвокатът смята и че не нарушава раз-
поредбите на БФС за недопускане на
камерите на стадионите. “Сините” излъ-
чиха в реално време на сайта си победа-
та над Литекс (2:1), а това бе и първият
мач от “А” група този сезон, който бе
гледан от фенове, извън стадиона.

“Въпросът е спорен. Ако БФС ни гло-
би, ще обжалваме. За нас е важно хора-
та да ни виждат, а не какво ще реши
БФС. Никога не е имало договорка ма-
човете да не се дават по интернет. Поне
докато не е решен въпросът с колектив-
ния договор за телевизионните права”,
обясни Батков пред ТВ7. Според него
Левски, ЦСКА, пловдивските Локомотив
и Ботев и донякъде Лудогорец са про-
явили “толерантност” към останалите клу-
бове и са се съгласили да се придържат
към досегашния формат за излъчване на
мачовете, вместо индивидуално да про-
дадат правата си. “Левски, а доколкото
знам и ЦСКА, имаше оферти от телеви-
зии, които са готови да дават нашите
мачове, но се съобразихме с общия дух.
Ние обаче ще излъчваме на живо в ин-
тернет всички свои срещи. Ако мачовете
на останалите клубове не са с Левски
или ЦСКА, не знам дали ще има и 500
души, които да ги гледат”, изпъчи се
собственикът на “сините”.

Излъчването на дербито с Литекс
обаче предизвика недоволството на
шампиона Лудогорец. От Разград наре-
коха Батков “Бай Ганьо” и го обявиха за
“Поп Кръстьо”, защото бил предал
българските клубове в борбата им да
продадат тв правата си. “Границата на

зпълнителният директор на Лудогорец Ангел Петричев призова за уваже-
ние между клубовете и ръководствата им. “Каквото повикало - такова се
обадило. Да, искахме уважение, да се признае начинът, по който играе
Лудогорец. Не може господин Батков да каже “този отбор дойде от

нищото и ще отиде в нищото”. Дали е нормално да се говори така, след като
този клуб показа за година и половина какво може да се направи? Отборът не
е във футбола от няколко години. Има полуфинали за Купата на България и
няколко мача за влизане в “А” група. Ние война нямаме желание да водим.
Целта е да разгърнем проекта и отборът да продължи да радва феновете ни”,
обясни Петричев пред ТВ7.

добрия тон беше прекрачена, не си спом-
ням подобен случай в последните 22 го-
дини. Авторите на тази декларация се
крият зад съответния клуб, но те са кукли
на конци. С кукловода им нямам проблем,
по-скоро той има проблем с мен. Инте-
рес от затъмнение има този, който иска
да маргинализира първенството. Защо да
казвам име? Аз казах за един отбор, че
е анонимен, а той се самоопредели и

стана ясно на всички кой е отборът с
гузната съвест. Война с Лудогорец не съм
започвал. Това е спорт, трябва да се води
честна битка. Ако дербито Левски - ЦСКА
не бъде излъчвано, това ще се случи за
първи път. Доколкото разбирам, ми-
нистър-председателят ще трябва да реши
и този проблем”. Той ще има среща с
президента на БФС до края на седмица-
та”, завърши Батков.

Снимка БГНЕС

Вратарят
и капитан
на Испания
Икер Касияс
пристигна
с фланелка
с надпис
Франция
на лагера
на националния
тим “Лас
Росас” край
Мадрид, където
световните
и европейски
шампиони се
готвят за
световните
квалификации
с Беларус
и Франция

Билетите за Сектор “Б” преди “вечното дерби” между ЦСКА
и Левски ще струват по 10 лв. Двата клуба са провели среща,
за да стигнат до това споразумение. Очаква се на ответното
дерби през пролетта, когато домакин е Левски, цената за
Сектор “Г” да бъде същата. Двубоят от IX кръг на “А” група е на
20 октомври на Националния стадион “Васил Левски”. От ЦСКА
ще отпуснат първоначално 6000 билета за Сектор “Б”, но
бройката може да бъде увеличена. Много е възможно за ос-
таналите трибуни пропуските да бъдат пуснати и в свободна
продажба. На този етап се смята, че това дерби ще бъде едно
от най-посетените в последните години, когато имаше извес-
тен отлив от страна на запалянковците, подкрепящи големите
противници. Причината е заради липсата все още на тв излъчва-
не на мачовете през този сезон.

амо 320 датски фенове ще подкрепят своя тим в
световната квалификация в София срещу България,
съобщиха от Датската футболна федерация. Двубоят
е в петък от 21.00 ч. на Националния стадион “Васил

С
320 ДАТЧАНИ НА МАЧА В СОФИЯ,
15 ПЪТИ ПОВЕЧЕ В МИЛАНО

Левски” и ще бъде излъчен по БНТ 1. Това е доста изне-
надващо, тъй като привържениците на “червения динамит”
са известни с факта, че следват на доста големи групи
тима си при гостуванията му. Така беше и на завършилото
това лято Евро 2012 в Полша и Украйна, където Дания
отпадна злощастно в груповата фаза. Близо 10 пъти пове-
че пък ще бъдат датските фенове на следващото гостува-
не на тима на Мортен Олсен - на 16 октомври срещу Ита-
лия. От датската федерация са заявили 4600 билета за
трибуните на стадион “Джузепе Меаца” в Милано.

„СИНИТЕ” ФЕНОВЕ ПЛАЩАТ
ПО 10 ЛВ. ЗА ДЕРБИТО С ЦСКА
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Стр. 23

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

10.00 Обиколка на
Пекин (Етап II)

ТЕНИС
15.00 Турнир в Линц

(жени)
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС

Марешки
уволни
Емил Велев,
чака Гонзо

09.00 Турнир в Шанхай (мъже)

Най-добрата ни бадминтонистка
Петя Неделчева обяви, че през послед-
ните 6 месеца е подложена на психи-
чески тормоз от федерацията по бад-
минтон. Според 29-годишната състеза-
телка причината се крие в отказа й да
се раздели с личния си треньор Орлин
Цветанов.

“След като през март отказах да
напусна треньора си, нещата премина-
ха всички граници. След всички лъжи,
които се изписаха за него от хора от
бадминтона, разбирам, че е дошъл моят
ред да бъда смачкана и отстранена. И
понеже това не може да стане на корта,
поне засега, явно хора с опит в инсину-
ациите се заеха с това, което умеят най-
добре - да измислят, лъжат и хвърлят в
публичното пространство всякакви гнус-
ни лъжи”, каза първата ни ракета в бад-
минтона в писмо до медиите. Причината
за реакцията на Неделчева са и появи-

Тормозят Неделчева
Управата в бадминтона иска първата ни ракета
да се раздели с треньора си Орлин Цветанов

лите се информации, че във финала на
Откритото първенство на България е
отправила обидни реплики и показала
неприлични жестове към съперничката
си Стефани Стоева. Неделчева победи
европейската шампионка до 17 години
с 21:9, 21:18.

“Била съм напсувала младата надеж-
да на българския бадминтон Стефани
Стоева, след като я победих във фина-
ла. Това е 100% лъжа. В залата имаше
много хора и защо никой не чу такова
нещо? Защо нямаше никаква реакция
след срещата нито от мениджъра й Ка-
ролина Зографова, нито от когото и да
било? Защо в протокола от мача няма
дума за подобно нещо? Разбирам не-
доволството на Зографова, че не на-
пуснах треньора си и не се съгласих на
предложение да ме “закриля” и
“напътства”. И както тя се закани - ще
си понеса последствията. Стефани Сто-

Корпоративна търговска
банка е новият генерален
спонсор на федерацията по
волейбол. Договорът е за 4

ева е добра за възрастта си, но има
много още какво да учи. Пожелавам й
да достигне и надмине моите резултати
и успехи. Не съм изненадана от думите
на Зографова, но това, че Стоева казва
тази измислица, явно под давление на
мениджърката си, ми идва в повече. Аз
никога не съм имала негативно мнение
за младата ни надежда”, каза още Не-
делчева. Според нея “през последната
година се нагнетява напрежение и
нетърпимост между състезателите”. Тя
смята, че от страна на федерацията има
“стремеж да бъдат отстранени по-ста-
рите състезатели, за да се осигури ком-
форт за няколко юноши”. “Това едва ли
е правилният път. Далеч по-разумно би
било младите да се учат и постепенно
да станат по-добри от нас. Ако нас ни
няма, от кого ще се учат? Преминала
съм през много трудности - 4 операции,
десетки контузии, много загуби и още
повече победи на корта. Но това, което
ми се случва през последната година,
не съм предполагала, че може да ста-
не”, завърши Неделчева.

Банка налива над 2 млн. лв. във волейбола

години и е на стойност над
2 млн. лв. Членът на Упра-
вителния съвет на федера-
цията Любо Ганев обяви
контракта за подписан, но
не назова точната сума.

Логото на банката ще стои
върху екипите на всички на-
ционални гарнитури. Ганев
разкри, че това е най-голя-
мата сума, която 4-тите в
света от Световната купа и
Олимпиадата в Лондон
2012 са получавали от всич-
ки спонсори до момента.
Той коментира, че прегово-
ри между него и собствени-
ка на КТБ Цветан Василев
почти не е имало. Банкерът
просто искал да помага на
българския волейбол. Ганев
съобщи още, че човек от
банката ще стане член на
Управителния съвет на фе-
дерацията. С това те пока-
завали пътя и начина на
приятелите на волейбола,
които искат да помагат.
Представителят на КТБ, кой-
то ще бъде предложен, е
Иван Чомаков. Той е роден
в Търговище, но цял живот е
живял в Габрово и е управи-

тел на местния клон. Той е и
в управата на КВК Габрово
от няколко години.

За днешното изборно
събрание на федерацията в
курорта Златни пясъци ви-
цепрезидентът Петър Кънев
обеща, че всички волейбол-
ни клубове ще намерят мяс-
то в управлението на цент-
ралата, а относно опозиция-
та на инж. Данчо Лазаров,
коментира, че опозиция
трябва да има.

“Това е полезно и хуба-
во. Ако опозицията е корект-
на и почтена, тя помага на
всички. Отворени сме за
диалог. На този етап обаче
имаме някои големи разли-
чия. Като това, което те ис-
кат, Управителният съвет да
е само от 5 члена. Сега как-
во да направим? Да кажем
на 20 човека от УС, че вече
не са нужни ли? Няма да е
коректно!”, каза Кънев.

Вицепрезидентът на БФВолейбол Петър Кънев и членът на
управата Любо Ганев обявиха, че КТБ ще е генерален

спонсор на волейбола през следващите 2 години

Мария НИНОВА

Снимки  Мариета ТОМОВА

Страната ни е домакин
и ще участва с пълни отбо-
ри на световното първенст-
во по самбо за младежи и
девойки до 18 и до 20 г.,
което ще се  проведе от
утре до неделя в зала “Аре-
на Армеец” в София. До
момента заявки са подали
състезатели от 32 държави.
Финалите в петък са от
18.00 ч., в събота - от 17.00,
а в неделя - от 15.00 ч.

50 000 фенове на аржентинския
Ривър Плейт разгърнаха в Буенос

Айрес огромно бяло-червено знаме,
дълго 7829 м. Организаторите на

проявата се надяват рекордът им
да бъде вписан в Книгата на

Гинес за най-дълго клубно знаме

Снимка БГНЕС

Самбистите с пълни отбори на младежкото световно

Баскетболистите на Левски спече-
лиха турнира за “Купа Стара Загора”,
след като на финала победи домакина
Берое с 92:73 (19:20, 23:20, 25:15, 25:18).
Срещата беше доста оспорвана, а
възпитаниците на Тити Папазов стигна-
ха до успеха след по-добро 2-ро полу-
време, което спечелиха с 50:33 т. На
почивката “сините” имаха само две точ-
ки аванс - 42:40. В края на мача с трой-
ка на Марко Маринович Левски поведе
с 16 т. разлика - 85:69 и до края удържа
аванса си. Бившият сръбски национал
Маринович изигра силен мач и завърши
с 21 т. и 8 асистенции. Капитанът Сте-
фан Георгиев добави 17 т., а Димитър
Димитров 15 т. За Берое Уил Уокър
записа 23 т. и 6 асистенции, а Васил
Александров реализира 17 т. За Лев-
ски не играха контузените Павел Ива-
нов и Хрисимир Димитров

“Сините” спечелиха 3-ти турнир от
предсезонната си подготовка, след
като през септември триумфираха в
Сърбия и Македония.

“Разликата между Левски и Берое
е 30-35 точки, но Берое много се ста-
ра. Павел и Хриси ще са готови за 19
октомври за началото на шампионата.
ЛУКойл ще е нашият конкурент за тит-
лата. Другите ще се опитват, но сме
далеч пред Рилски спортист, Черно
море и Берое. Балкан и Ямбол имат
много силни домакинства, но ние няма
да имаме проблеми за второто място.
Амбициите ни са по-големи. Ще стане
по-оспорвано първенството, не по-сил-
но. Ще има битка между Черно море,
Берое и Черноморец за шестото място.
Ще бъде оспорвано и интересно”, каза
Папазов.

Левски взе купа
„Стара Загора”

Част от състезателите ни
ще участват и на световното
първенство за мъже и жени
в Минск, Беларус, от 8 до 11
номеври. Окончателните ни
състави още не са опреде-
лени, но е сигурно участие-
то на 3-кратната световна и
5-кратна европейска шампи-
онка Мария Оряшкова.

СЪСТАВИТЕ
 Девойки (до 18 г.): Цве-

телина Цветанова (40 кг),
Борислава Дамянова (44),
Галя Иванова (48), Десино-

ра Атанасова (52), Виолета
Генчева (56), Тамара Пан-
талеева (60), Нина Скачева
(65), Габриела Гигова (70),
Гергана Попова (75), Сияна
Христова (+78 кг); Юноши
(до 18): Тодор Коларски
(48), Арман Мартиносян (52),
Христо Георгиев (56), Ста-
нислав Делчев (60), Малин
Малинов (65), Радослав Да-
чин (70), Стойчо Терзиев
(75), Ивайло Иванов (81),
Алекс Василев (87), Атанас
Иванов (+87); Девойки (до

20): Моника Христова (44),
Ивелина Емилова (48), Маг-
далена Върбанова (52), Гер-
гана Вацова (56), АниДими-
трова (64), Марине Никого-
сян (68), Габриела Василева
(72), Тереза Джурова (+80);
Младежи (до 20): Димитър
Николов (48), Пламен Ран-
гелов (52), Борислав Янач-
ков (57), Мартин Цулин (62),
Ашот Мартиносян (68), Ва-
лентин Тимов (82), Иван
Стойков (100), Васил Дойчи-
нов (+100).

Председателят
в оставка на БФ
Самбо доц. Румен
Стоилов, старши
треньорът на
националния отбор
Васил Соколов и
изпълнителният
директор Георги
Юсев разчитат на
3-кратната световна
шампионка Мария
Оряшкова да отсрами
нашите самбисти на
световното
първенство в Минск
през ноември

Владимир НИКОЛОВ

10 коефициент за
Гришо срещу Ноле

Григор Димитров получи от
световните букмейкъри коефици-
ент 10 за победа над суперфаво-
рита Новак Джокович (Сърб, №2)
в мач от II кръг на “Мастърс”
турнира в Шанхай. “Bet-at-
home.com” оцени шансовете на
сърбина с 1,02. Ставката за бълга-
рина е най-високата от мача му
с Анди Мъри (Шот, №3) по-рано
през годината. “bet-at-home.com”
ще раздаде специален бонус за
своите играчи от 10 ваучера по
100 лв., ако Гришо спечели мача,
който е 2-ри в днешната програ-
ма на Централния корт и ще за-
почне след 11.00 часа.


